
بین الملل گزارش ویژه

برنامــه تلویزیونــی »جام جم« که بــا محوریت نقد و 
بررســی برنامه ها و سیاست های کلی رسانه ملی، هر 
دوشنبه حوالی ســاعت 23 از شبکه اول سیما پخش 
می شــود، در تازه تریــن برنامه خود میزبان »حســین 
شــاهمرادی«، مدیــر شــبکه چهــار ســیما و »محمــد 
قوچانی«، مدیرمسئول و سردبیر مجله آگاهی نو بود. 
اظهارات قوچانی در این مناظره که به خوبی مشــتی 
نمونه خروار تفکر فکری قالب در صدا و سیماســت، 
مــورد توجه رســانه ها و کاربــران فضای مجــازی قرار 

گرفته  است.
در خــال ایــن مناظره، قوچانی از شــاهمرادی ســوال 
می پرسد که چرا »سروش صحت«، »مهران مدیری« و 
»رامبد جوان« نباید بتوانند در تلویزیون برنامه بسازند؟ 
مدیر شبکه چهار ســیما در پاسخ اظهار می دارد که به 
دلیل  انکیزیســیون حاکم بر تفکر روشــنفکران ایرانی 
چنیــن اتفاقــی رخ نمی دهــد. او اظهــار مــی دارد کــه 
هیچ کــدام این چهره هــا از تلویزیون حذف نشــده اند 
و تشــریح می کنــد که بــه دلیــل نطق کشــی و تفتیش 
عقاید روشــنفکران، این چهره ها جرئت نمی کنند که 
جعبه جادویی بازگردند. او ادامه می دهد که مدعیان 
آزادی بیان که داخل سوراخ های کوچه پس کوچه های 
مملکت را می گردند تا یک نفر را مخالف عقیده خود 
پیدا کند و از او جواب پس بگیرند باعث این هستند که 

این هنرمندان نمی توانند بازگردند.
چیــزی که تصورش همیشــه برایمان بعیــد می نمود، 
ایــن بود که محروم شــدن چهره هــای محبوب جامعه 
از رســانه ملــی نیز تقصیــر مــردم انداخته شــود. اظهر 
من المس است که آنچه مسئولین را وادار به پاسخگویی 
در خصوص چند اسم خاص می کند، همین مطالبات و 
گایه های مردمی در خصوص محرومیت این چهره ها 
از رســانه ملی است؛ حال شــاهمرادی قصه را این گونه 
تعریف می کند که رســانه ملی کاما بی تقصیــر، دارای 
فضایی آماده برای برنامه سازی چهره هاست و چهره ها 
هم خواهان بازگشت به تلویزیون هستند اما این جامعه 
مطالبه گــر، مفتــش و ضــد آزادی بیــان و عمــل، مانع 
شــده اند. در این خصوص ذکر چند نکته حائز اهمیت 
است. اول این که چه زمانی مخاطب برای صدا و سیما 
مهــم بوده که حال از ترس قضاوت مخاطب، چهره ها 

بازنگردند و تلویزیون آن ها را دعوت نکند؟ نکته جالب 
توجه این اســت که شــاهمرادی در همین گفتگو میان 
اســامی که می برد، »عادل فردوسی پور« را جدا می کند 
و معتقد اســت که او بحثش جداســت. کسی که بیشتر 
از همــه محبوبیــت دارد و اتفاقــا مردم بیشــتر خواهان 
حضورش هستند، قصه اش جداست و او بخاطر دلایلی 
که هیچوقت به جامعه تبیین نشــد، حق برنامه سازی 
در تلویزیــون را نــدارد. همیــن جامعه روشــنفکری که، 
بخاطر شــنیدن صدای عادل فردوسی پور روی گزارش 
فوتبال، دنبال کننده های صفحه یک باشگاه غرب آسیا 
را تا حد اخال افزایش می دهد، و باز هم به سلیقه اش 
هیچگونه احترامی گذاشته نمی شود، چه اتفاقی افتاده 
که حال تفتیش عقاید و نطق کشــی اش رعشــه به جان 

برنامه سازان و رسانه ملی انداخته است؟!
دوم اینکه شــاهمرادی به خاطر بیــاورد که هنوز چند 
ماه کامل از روزی که قرار بود »رضا رشیدپور« با عزت 
و احتــرام بــه تلویزیــون بازگــردد و عصبانیت مجری 
برنامــه پاورقــی از صلح طیف های فکری و بازگشــت 
آرامــش به جامعه، باعث تنش و در نهایت مانع این 
ماجرا شد، نگذشته است. جامعه روشنفکرانی که شما 
آن هــا را هم طــراز مفتشــان بی رحــم می دانید، همه 
از بازگشــت رشــیدپور ابراز شــادمانی داشتند و منتظر 
بودند که برای نشــان دادن ســلیقه خــود، بیننده های 
برنامه ی او را افتخارآمیز کنند اما همگان دیدند که در 

 نهایت کدام طیف فکری مانع چنین اتفاق خوبی شد.
ســوم اینکه صغیــر و کبیر از محدودیت های دســت و 
پاگیر برنامه ســازی در رسانه ملی اطاع دارند و آنچه 
باعث خانه نشــینی چهره ها شده، همین محدودیت 
اســت. مصداق بــارز و روشــن آن هم بخــش دیگری 
از همیــن گفتگوســت که طــی آن یک بیننــده برنامه 
از شــاهمرادی مطــرح  را  پیامــک ســوالی  از طریــق 
کــرد و پرســید چرا برند »آســمان شــب« از »بــرادران 
نمی شــود؟  احیــا  چهــار  شــبکه  در  صفاریان پــور« 
شاهمرادی پاسخ می دهد: »چون صاح نمی دانیم.« 
سپس سعی می کند توضیحات دست و پا شکسته ای 
ارائه کند و چون نمی تواند، با عبارت )ولش کن(، ادامه 
صحبــت را به قوچانــی پاس می دهد. نحوه پاســخی 
که مورد پســند رســانه ها واقع نشــد و صورت مودبانه 
)همینی که هســت( می باشد. مســتحضر هستید که 
مخاطبی کــه نطق کشــی اش غول های برنامه ســازی 
صدا و ســیما را ترسانده، حق پرسیدن سرنوشت یک 

برنامه مورد عاقه خود در رسانه ملی را ندارد.
تــا امروز بــا شــنیدن انواعــی از انداختــن تقصیرها بر 
گردن مطالبه گران و روشــنفکران آشنایی داشتیم اما 
تقصیر عدم حضور چهره هایی که همین طیف مدام 
سراغشــان را می گیرنــد بــر گردن خودشــان، نــوآوری 
تــازه ای در ایــن مهم بود کــه مدیریت شــبکه چهارم 

سیما توانست به آن دست پیدا کند.

نگاهی به اظهارات رئیس شبکه چهار سیما درخصوص عدم حضور چهره ها در رسانه ملی

صداوسیمایمظلوموروشنفکرانبیرحم
امیرعبداللهیان در دیدار با نخست وزیر واتیکان:

واتیکاننقشمؤثریدرپایاننسلکشُیدرفلسطیندارد
وزیــر امــور خارجــه کشــورمان گفــت: معتقدیــم 
واتیــکان می توانــد یک نقش مؤثــر در پایان دادن 
بــه  باشــد.  داشــته  فلســطین  در  نسل کُشــی  بــه 
گزارش خبرگزاری مهر، حســین امیرعبداللهیان، 
وزیــر امور خارجه کشــورمان که به منظور شــرکت 
در اجاس مجمع جهانی پناهندگان به ژنو ســفر 
کــرده اســت، بــا کاردینال پیترو پارولین، نخســت 

وزیر واتیکان دیدار و گفت وگو کرد.
امیرعبداللهیان بــا اظهار خرســندی از این دیدار، 
بــه گفت وگــوی تلفنی مهــم اخیر حجت الاســام 
رئیســی با پاپ فرانســیس اشــاره کرد و از استمرار 
این گفت وگوها میان ایران و واتیکان در زمینه های 

مختلف استقبال کرد.
وزیــر امــور خارجه کشــورمان گفت وگوهــای دینی 
و علمــی میــان ایران و واتیــکان را مهــم و اثرگذار 
دانست و گفت همواره از این گفت وگوها حمایت 
مواضــع  از  می کنیم.امیرعبداللهیان همچنیــن 
خــوب واتیــکان در خصــوص فلســطین قدردانی 
کرد و گفت: معتقدیم واتیکان می تواند یک نقش 
مؤثــر در پایــان دادن بــه نسل کُشــی در فلســطین 
داشته باشد.وزیر امور خارجه کشورمان با تاکید بر 
اینکه ما حماس را جنبش آزادی بخش می دانیم 
کــه علیــه اشــغالگری می جنگــد، گفــت: آنچه در 
غــزه در حال رخ دادن اســت، نسل کشــی اســت و 

جهانیان آن را قابل تحمل نمی دانند.
امیرعبداللهیان با تاکید بر اینکه ایران عاقمند به 
توسعه دامنه جنگ در منطقه نیست، تاش های 
جمهوری اسامی ایران برای توقف حمات رژیم 
صهیونیســتی علیه مردم بی دفــاع در غزه و کرانه 

غربی و نیز پایان محاصره غزه و ارسال کمک های 
انسان دوستانه را تبیین کرد و گفت: ابتکار سیاسی 
به ثبت رسیده توسط ایران در سازمان ملل متحد 
یــک راهکار دموکراتیک اســت کــه می تواند پایان 
بخش بحران فلســطین باشــد و ســاکنان اصلی و 
صاحبان حقیقی فلسطین از همه ادیان مسلمان 
و مســیحی و یهــودی می تواننــد با شــرکت در یک 
رفرانــدوم، دولــت مســتقل مــورد قبــول خــود را 

تعیین کنند.
امیرعبداللهیان با اشــاره به اینکه دو کشور ایران و 
واتیکان در آســتانه هفتادمین ســالگرد روابط قرار 
دارند، آمادگی خود را برای اســتقبال و میزبانی از 

وزیر خارجه واتیکان در تهران اعام کرد.
کاردینال پارولین، نخست وزیر واتیکان نیز ضمن 

ابراز خرســندی از دیــدار و اســتقبال از گفت وگوها 
ســطوح  در  کشــور  دو  مشــترک  مشــورت های  و 
مختلف، نسبت به شرایط جاری در فلسطین ابراز 
نگرانی کرد و گفت: واتیکان از برقراری آتش بس و 

توقف فوری جنگ در فلسطین حمایت می کند.
وی تاکیــد کرد: پاپ فرانســیس بارها بــر ضرورت 
توقف جنگ و ایجاد آتش بس و ارسال کمک های 
انسان دوســتانه برای مردم فلســطین و یافتن راه 

حل سیاسی برای بحران تاکید کرده است.
آقــای کارولین همچنیــن به تاش واتیــکان برای 
ارســال کمک هــای انسان دوســتانه بــه فلســطین 
اشــاره کــرد و افــزود: راهکار سیاســی تنهــا راه حل 
بحران فلســطین اســت و باید برای یافتن راه حل 

سیاسی تاش کرد.

دانش بنیان

وزیر کشور:

اقتصاددانشبنیاندراستانهاجدیدنبالشود
وزیر کشور گفت: اقتصاد دانش بنیان در هر استان 

به طور جدی دنبال شود.
بــه گزارش خبرگــزاری مهــر، احمد وحیــدی وزیر 
کشــور در اختتامیــه بیســت و چهارمین جشــنواره 
تجلیل از پژوهشــگران، فن آوران و نوآوران برتر در 
دانشگاه شهید بهشــتی به اقدامات این وزارتخانه 
در حــوزه پژوهــش اشــاره کــرد و گفــت: عــاوه بــر 
واگــذاری ۱۰۱ مأموریت تحقیقاتی به ۵۰ دانشــگاه 
کشــور و تشــکیل ۱۶۰ هیئت نخبگانی استانی برای 
پیگیــری ایــن مأموریت هــا، ســتاد اقتصــاد دانش 
بنیــان با محوریت اســتانداران نیز شــکل گرفت تا 
اقتصــاد دانــش بنیان در هر اســتان بــه طور جدی 
دنبال شــود.وی با بیان اینکه اشتغال دانش بنیان 
از موضوعاتــی اســت کــه در ســطح اســتان ها نیــز 
دنبال می شــود، افزود: زنجیره ارزش افزوده که در 
پژوهش اتفاق می افتد، در زنجیره ارزش راهبردی 
اســتان ها جای گرفته اســت و 2 تا 3 زنجیره ارزش 
راهبــردی بــرای هــر اســتان تعریــف شــده اســت.
وحیدی با اشــاره بــه تعریــف 2۷ محصول خاص 
مــورد نیــاز وزارت کشــور در حوزه هــای مختلف به 
ویژه در محور »شــهر هوشمند« افزود: موضوعات 

اختصاصــی در حوزه مدیریت پســماند، مدیریت 
بحران و حمل و نقل عمومی از جمله فناوری هایی 

است که باید پیگیری شود.
وزیــر کشــور بــه شــاخص های ارزیابی اســتانداران 
اشاره کرد و توضیح داد: ۹ شاخص ارزیابی اقتصاد 
دانــش بنیــان، مــاک ارزیابی اســتانداران اســت 
و حمایــت اســتانداران از فعالیت هــای پژوهشــی 
از جملــه موضوعاتــی اســت کــه از اســتانداران و 

مســئولان وزارت کشور خواسته شــده است.وی به 
دیدگاه رهبری در مورد موضوع پژوهش اشاره کرد 
و گفت: ایشان یادآور شدند ما نباید در موضوعات 
علمی عقب بیفتیم و ضروری اســت جایگاه خود 
را حفظ کرده و توســعه دهیم.وزیر کشور پژوهش 
را زیربنای هر توســعه و تحولی خواند و تاکید کرد: 
پرچم عــزت ملی با جهــاد علمی پژوهشــگران و 

دانشمندان برافراشته خواهد شد.

سایه برین 
JOMLEH روزنامه نگار

شهرداری

شهردار تهران:

افزایش۲۰۰۰هکتاریفضایسبزتهراندرسال۱۴۰۲
شــهردار تهــران از برنامه جامعه شــهرداری برای 

برقی سازی حمل ونقل عمومی تهران، خبر داد.
حاشــیه  در  تهــران  شــهردار  زاکانــی«  »علیرضــا 
جلســه هیات دولت در گفت وگــو با خبرنگار مهر، 
دربــاره برنامه هــای شــهرداری تهــران بــرای رفع 
معضل آلودگی هوای پایتخت، اظهار کرد: عمده 
برنامه های ما در مســیر برقی سازی تهران، خروج 
صنایــع آلاینده و ایجاد شــرایط رو بــه بهبود برای 

توســعه فضای سبز در تهران اســت.وی افزود: در 
واقــع، هم بایــد آلاینده هــا را کاهش دهیــم و هم 
فضای سبز را افزایش دهیم و برای این کار، مسیر 
بســیار روشــنی را دنبــال می کنیم.شــهردار تهران 
گفت: برای مثال، در حوزه توسعه فضای سبز باید 
گفت که میانگین توسعه فضای سبز در تهران در 
ســال های قبل ۷۰۰ تا ۸۰۰هکتار بود که ما در سال 
اول، فضــای ســبز پیرامــون تهــران را ۱2۵۰هکتــار 

و  دادیــم  افزایــش  هکتــار   ۱۵۰۰ گذشــته  ســال  و 
امســال هم 2۰۰۰ هکتار افزایش می دهیم.زاکانی 
برقی ســازی  بــرای  انجام شــده  اقدامــات  دربــاره 
تهران، گفت: شــهرداری در راســتای برقی ســازی 
حمل ونقــل عمومی تهران بیش از 2۰۰۰ اتوبوس 
برقــی، ۱۰۰۰۰ ون برقــی و 2۵۰۰۰تاکســی برقــی را 
دنبال می کند که از همین امســال شــروع می شود 

و تا سال دیگر به اتمام می رسد.
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تحلیل »جمله« از ادعای اخیر »محمدرضا باهنر« درمورد حضور اصلاح طلبان در انتخابات؛

هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت:
لایحه عفاف و حجاب مغایر با 
سیاست های کلی نظام نیست

هیئــت عالــی نظــارت مصوبه اصاحــی مجلس دربــاره لایحه 
حمایــت از خانــواده از طریق ترویج فرهنــگ عفاف و حجاب را 

مغایر با سیاست های کلی نظام ندانست.
به گزارش ایسنا، هیئت عالی نظارت در بررسی پیشین این لایحه، پنج 
ابهام و مغایرت را با سیاست های کلی نظام اعام کرده بود و مجلس 

با انجام اصاحاتی در مصوبات خود، ایرادات را برطرف نمود.
در ایــن جلســه که به ریاســت محمدباقــر ذوالقدر و با حضــور اعضای 
هیئــت عالــی نظــارت و نماینــدگان روســای ســه قــوه و نمایندگانی از 
دســتگاه های ذیربــط تشــکیل شــد، مصوبــات جدید مجلس شــورای 

اسامی مورد بررسی قرار گرفت.
در ابتــدا، گــزارش کمیســیون علمــی، فرهنگــی و اجتماعــی مجمــع 
تشــخیص مصلحــت نظــام در خصوص اصاحــات مجلس شــورای 

اسامی در رفع مغایرت های اعامی هیئت عالی بیان شد.
در ادامــه اعضــای هیئــت عالی نظــارت، اصاحات مجلــس در بند 3 
ماده ۱3 )در خصوص اعمال محرومیت ها برای مدیران شرکت هایی 
که بد پوششــی یا کشــف حجاب را ترویج می نمایند(، ماده 32 )التزام 
عملی به عفاف و حجاب در محیط کار و انظار عمومی(، ماده ۴۱ )عدم 
همــکاری دســتگاه هایی از جملــه صدا و ســیما با افراد دارای شــهرت 
و تاثیرگــذار کــه دارای پرونــده در حــال بررســی یا محکومیــت قضایی 
پرداخته(، ماده ۴۷) بد پوششــی مردان در معابر عمومی( و همچنین 
ذیــل ماده ۵۷ )مجــازات توهین و تقابل کنندگان با امر معروف و نهی 
از منکــر( را مــورد بحث و بررســی قرار دادند که در نهایــت با اعام آراء 
جداگانــه، تمــام اصاحــات مجلــس را رافــع مغایرت هــای مصوبات 

مجلس با سیاست های کلی نظام تشخیص دادند.
مطابق آیین نامه نظارت بر سیاست های کلی، مصوبات هیئت عالی 
نظارت به جهت اتخاذ تصمیم به شورای نگهبان منعکس خواهد شد.

رییس سازمان انرژی اتمی ایران خبر داد:
استفاده ۱۵۰ مجتمع بزرگ 
صنعتی کشور از ابزار دقیق 

هسته ای
رییس ســازمان انرژی اتمی گفت: اکنون در ۱۵۰ مجتمع بزرگ 
صنعتی کشــور ابزار دقیق هسته ای ایجاد شــده و مورد استفاده 

قرار می گیرد.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر، محمــد اســامی، معــاون رییس جمهور 
و رییــس ســازمان انــرژی اتمــی ایــران در آییــن بهره بــرداری از پــروژه 
جایگزینی لیزر فیبری بومی ســازی شــده شــرکت فــولاد مبارکه، گفت: 
اقدامــات فولاد مبارکــه در ابعاد مختلف زندگی مــردم و جامعه مؤثر 
اســت و با توجه به نیــاز فولاد مبارکه، از تکمیــل ظرفیت جوش لیزری 

این شرکت حمایت می کنیم.
وی افــزود: اکنــون در ۱۵۰ مجتمــع بــزرگ صنعتــی کشــور ابــزار دقیق 
هســته ای ایجــاد شــده و مورد اســتفاده قــرار می گیرد که شــرکت فولاد 

مبارکه اصفهان یکی از این صنایع است.
رییس ســازمان انرژی اتمی گفت: متخصصان و کارشناســان ســازمان 
انــرژی اتمــی ایــران با تــوکل بر خــدا و با روحیــه جهــادی، کار طراحی، 
تعمیــر و نگهــداری ابزارهــای دقیق را پیگیــری کردند و اکنون کشــور از 
واردات این گونه محصولات بی نیاز شــده است. امیدوارم در این مسیر 

پرافتخار با گام های مستحکم تری حرکت کنیم.

امیر حیدری عنوان کرد؛
ارتقای روند رو به رشد تحرک در 

نیروی زمینی ارتش
فرمانــده نیروی زمینی ارتش با تاکید بر ارتقای روند رو به رشــد 
تحــرک در نیــروی زمینی ارتش، گفــت: ارتقای تحــرک، ارتباط 

مستقیمی با افزایش توان رزمی و تاکتیکی دارد.
بــه گــزارش خبرگزاری مهــر، امیر ســرتیپ کیومرث حیــدری، فرمانده 
نیروی زمینی ارتش جمهوری اسامی ایران در آئین الحاق تعداد ۷۵ 
دســتگاه خودرو ســنگین و فوق ســنگین نزاجا کــه در فرماندهی آماد و 
پشتیبانی منطقه سه تهران )شهید یداللهی( برگزار شد، با تاکید بر روند 
رو به رشد ارتقای تحرک در نیروی زمینی گفت: ارتقای تحرک، ارتباط 
مســتقیمی بــا افزایش توان رزمی و تاکتیکــی دارد و به همین دلیل، در 

تمامی یگان های خود به دنبال تحقق این مهم هستیم.
وی افــزود: امــروز نیــز نیــروی زمینــی ارتــش بــا انگیــزه بســیار بــالا، در 
مســیر خودکفایــی و تحــرک قــرار دارد و در تمامی مناطــق عملیاتی و 

مأموریت های خود به خوبی از این آزمون، سربلند بیرون آمده است.
فرمانــده نیروی زمینی ارتش تصریح کرد: نــوآوری، خودکفایی، احیا و 
بازســازی تجهیزات از اقداماتی اســت که در ســالیان اخیر به دنبال آن 
بودیم و امروز توانسته ایم با تکیه بر روحیه الهی و تاش سخت کوشانه 
برای سومین بار، الحاق خودروهای سنگین و فوق سنگین را در نیروی 

زمینی ارتش انجام دهیم.
امیــر ســرتیپ حیدری بــا تاکید بر امنیــت پایدار مرزهای کشــور، خاطر 
نشــان کرد: نیروی زمینی ارتش، وظیفه حفظ حراســت، حدود و ثغور، 
امنیــت و تمامیــت ارضی مرزهــای بســیاری از مناطق کشــور از جمله 
شمال شرق، غرب، شمال غرب، جنوب شرق و جنوب غرب را برعهده 
دارد و بــا تکیــه بــر توان تجربیــات فرماندهــان و متخصصــان داخلی، 

امنیت پایداری را در مرزهای کشور به وجود آورده است.

معاون زنان رییس جمهور:
شاخص زاد و ولد در کشور ۱/6 

است؛ باید به 2/۵ برسیم
»انســیه خزعلی«، معاون زنان رییس جمهور در حاشیه جلسه 
هیــات دولــت در گفت وگو بــا خبرنگار مهر، با اشــاره بــه برنامه 
معاونت زنان ریاســت جمهوری برای مقابلــه با پیری جمعیت اظهار 
کرد: پیری جمعیت می تواند بار مالی زیادی را به جامعه تحمیل کند و 
همچنین مســایل امنیتی، سیاســی، علمی و… را در کشــور تحت تأثیر 

قرار دهد.
وی ادامه داد: تســهیات، کمک های مالی، پشتیبانی هایی که در حوزه 
مســکن و سایر مسائل انجام می گیرد می توانند کمک باشند اما عمده 
کار، مســئله فرهنگ، نوع نگاه و برای جامعه احساس مسوولیت کردن 

است که این موضوعات باید در جامعه رواج پیدا کند.
معاون زنان رییس جمهور افزود: باید فرهنگ خانواده ها در آسان گیری 
ازدواج و کم کردن تجمات بیشــتر شــود. خزعلی با بیان اینکه در حال 
حاضــر شــاخص میزان زاد و ولد در کشــور ۱/6 اســت گفــت: در برنامه 
هفتم توســعه و مطابق سیاســت اباغی از ســوی مقام معظم رهبری 
شاخص 2/5 در نظر گرفته است که شاید دور از دسترس باشد اما باید 

در این راستا تاش هایی انجام شود.

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

خبــــــر

محسن رضایی:

ما به حماس »ماهیگیری« 
آموختیم

غــزه  جنــگ  در  گفــت:  نظــام  مصلحــت  تشــخیص  مجمــع  عضــو 
صهیونیست ها تاش کردند ایران را آمر حمله حماس جلوه دهند در 
حالــی کــه روش و منــش جمهــوری اســامی دســتور دادن نیســت؛ مــا برای 

دوستان مان ماهی نمی گیریم بلکه به آنان ماهیگیری یاد می دهیم.
به گزارش ایســنا، محسن رضایی در همایش »ایران آینده، اعتای حکمرانی 
برای پیشــرفت« که از ســوی »جمعیــت مردمی جماران« برگزار شــد، گفت: 
پس از گذشــت چند ســال از پایان جنگ دغدغه ما در ســپاه پاسداران انقاب 
اســامی، ســپاه آینده بــود و اینکه چه کســانی باید بیایند که مســیر گذشــته را 
ادامــه دهنــد. در آن زمــان دوقطبی کمونیســم - لیبرال دموکراســی بر جهان 
حاکم بود. در این شــرایط فکری نوین به نام جمهوری اســامی به وجود آمد 
و ایــن دو قطب در مقابل این فکر نوین ایســتادند کــه اوج آن در دوران جنگ 
بود. این یک رویداد بی همتا بود که هردو قطب متخاصم جهان در جنگی در 
یک ســو قرار گرفتند و از هیچ کمکی به صدام دریغ نکردند و از هیچ آســیبی 

نسبت به ایران کم نگذاشتند.
 رضایی با طرح این پرســش که »چگونه به ایران آینده بیندیشــیم و کشــور را 
بســازیم«، اظهار کرد: برای ترسیم آینده نیاز به یک مبنای مشترک داریم که 
نظریــه رهبــری انقاب در بیانیه گام دوم اســت و در توضیــح آن آمده، نظام 
انقابی همواره آماده تصحیح خویش است اما اهل انفعال نیست، به نقدها 
واکنــش مثبت نشــان می دهــد و آن را نعمت می دانــد، از ارزش های انقاب 
فاصلــه نمی گیرد و پس از نظام ســازی دچار رکود نمی شــود و از نظریه نظام 

انقابی تا ابد دفاع می کند.
عضــو مجمع تشــخیص مصلحت نظام افــزود: این نظریه به این معناســت 
کــه با وجود تبدیل انقاب اســامی به نظام اســامی، این نظــام باید همواره 
انقابــی بماند و عمــل کند و مدام خود را تصحیح کند، امــا امروز ما چقدر از 

این رویه استقبال می کنیم؟
رضایــی تاکیــد کرد: مســئله حکمرانی بســیار مهم اســت و عمل بــه اخاق و 
ارزش ها و سنن انقاب و بازخوانی ارزش های ابتدای انقاب در نظام کنونی، 
مــا را بــه نظــام انقابی می رســاند اما امــروز از ایــن ارزش ها و قواعــد فاصله 
گرفته ایم. درســت اســت که ســایق تغییر می کند و جامعه در حرکت است و 

باید با آن پیش رفت، اما این تغییرات نباید تهی از ارزش ها شود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: بسیاری از بندهای قانون 
اساســی هنوز اجرا نشــده اســت. مثــا در فصل هفتــم که مربوط به شــوراها و 
شهرداری هاست تمام امور غیرسیاسی به نهاد جدیدی در دل دولت سیاسی 
واگــذار شــده اســت، حال آنکه امــروز ما این نهــاد را تبدیل به ســازمانی برای 
جدول کشــی و ساختمان ســازی کرده ایم که هر روز هم خبری از دســتگیری ها 

در آن می شنویم.
وی ادامه داد: موضوع مهم دیگر، مســئله نهاد دولت و نه دولتمردان اســت، 
به این ترتیب که افراد در ســاختاری نادرســت قــرار می گیرند و حتی اگر افراد 
لایقــی باشــند به دلیل ســاختار نادرســت دچــار ناکارآمــدی می شــوند. امروز 
موضوع وحدت در جبهه انقاب از ضروریات پیشــرفت کشور است و ما بیش 

از گذشته نیاز به وحدت و برادری داریم.
فرمانده اســبق ســپاه پاســداران همچنیــن با اشــاره به وضعیــت جنگ غزه، 
گفت: یکی از دلایل حمایت ایران از مقاومت فلســطین و غزه انگیزه اسامی 
و دیگری انگیزه انســانی اســت، اما انگیزه ســومی هم هست که دشمنی رژیم 
صهیونیســتی از ابتــدای انقاب اســت، اســرائیل از اول انقاب مــدام در حال 
آســیب زدن به کشــورمان اســت. از جمله با ترور دانشــمندان، تحریک عراق 
برای حمله به ایران، تحریک برای لغو برجام، تحریک جمهوری آذربایجان 

و بسیاری اقدامات دیگر.
رضایی یادآور شــد: در حوادث اخیر صهیونیســت ها تاش کردند ایران را آمر 
حملــه حمــاس جلــوه بدهنــد در حالی کــه روش و منش جمهوری اســامی 
دســتور دادن نیســت؛ مــا برای دوســتان مان ماهــی نمی گیریم بلکــه به آنان 
ماهیگیــری یاد می دهیم.  عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با تشــریح 
وضعیــت کنونی صهیونیســت ها اظهار کرد: امــروز اســرائیل در دفاع، حمله 
و حتــی آتش بــس شکســت خورده اســت، در دفاع طــی چند ســاعت با نفوذ 
رزمندگان صدها کشــته و ده ها اســیر روی دستشــان ماند. در موضع حمله به 
جز ننگ کودک کشی دستاوردی نداشتند و در آتش بس هم پس از آزادسازی 
اســرای اســرائیلی آنــان لــب بــه تمجیــد از حمــاس گشــودند و آبرویــی برای  

صهیونیست ها نماند.
وی تاکید کرد: در ادامه هم آمریکا قطعنامه شورای امنیت برای جلوگیری از 
کشــتار بیشــتر مردم غزه را وتو کرد، تا جایی که حتی نماینده فرانســه اعتراف 
کرد شــورای امنیت شکست خورده اســت و این یعنی تفکر لیبرال دموکراسی 

مسلط بر جهان شکست خورده است.

اخبــار

تلاشبرایایجادآگاهیکاذب!

اعضــای کابینه ســیزدهم در حاشــیه جلســه هیات 
دولت در حیاط دولت با حضور در جمع خبرنگاران 
به سوالات شان پاســخ دادند. به گزارش ایسنا، سید 
ابراهیم رئیســی در بخشــی از ســخنانش در جلســه 
هیــات دولت با تاکیــد بر اهتمام همه مســئولان به 
افزایــش مشــارکت اجتماعــی افــزود: مشــارکت در 
انتخابــات یکــی از جلوه هــای مشــارکت اجتماعــی 
اســت، امــا لازم اســت همه وجــوه و جلوه هــای این 
مشــارکت در راســتای مردمی ســازی امــور و حضور 
و شــرکت مردم در شــئون اجتماعــی مختلف مورد 
توجه باشــد.  در این جلسه رئیس بانک مرکزی هم 
گزارشــی از تداوم کاهش رشــد نقدینگی و پایه پولی 
ارائــه کرد.  محمد مهدی اســماعیلی وزیر ارشــاد با 
اشــاره به خبــر اعزام شــهروندان ایرانــی ثبت کننده 
در عمــره مفــرده که توســط ســازمان حــج و زیارت 
اعام شــد، گفت: اعزام حجاج عمره بعد از ۹ ســال 
وقفه طبق برنامه مســوولان مربوطــه از 2۸ آذر آغاز 
می شــود و عمره گــزاران بــا ارز نیمایــی به ســرزمین 
وحی مشــرف می شــوند.  امیر محمدرضا آشتیانی 
وزیــر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح از اقدامات 
این وزارتخانه برای ساخت هلیکوپتر بومی خبر داد و 
همچنین درباره جایگزینی ساح »مصاف« با »ژ 3« 
در نیروهای مســلح، اظهار کرد: مصاف یک ســاح 
پیشــرفته ســاخت وزارت دفاع اســت کــه رفته رفته 
مجموعه هایی را با آن تجهیز می کنیم. وی با اشــاره 
بــه انجــام مراحــل تســت جت آموزشــی پیشــرفته 
یاســین، گفت: ایــن محصول یکی از پیشــرفته ترین 
جت های آموزشی است که خاء روند آموزشی ما را 
جبران می کند.  سید عزت الله ضرغامی وزیر میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری از تصویب لغو 
روادید با 32 کشــور در هیئت دولت خبر داد و گفت: 
لغو یک طرفه روادید با اولویت هایی که ما مشخص 
کــرده بودیــم امــروز در دولــت تصویب شــد. دولت 
تصمیم دارد درهای کشور را به روی دنیا باز کند.  ما 
بــا مردم دنیــا کار داریم و این لغــو یک طرفه روادید 
در واقع حرف زدن با مردم دنیاســت. وی همچنین 
بــا اشــاره به مصوبه دیگــر هیئت دولت اظهــار کرد: 
برای برگزاری نمایشگاه شــکوه پارس در پکن که در 
دی انجام خواهد شــد مجوز دولــت برای خروج 2۱۱ 
قلم شیء تاریخی ارزشمند از دوره عصر آهن تا دوره 
صفویه صادر شد که با پروتکل های مربوطه، بیمه و 

همه ویژگی های مراقبت کامل با هزینه دولت چین 
صورت خواهد کرد. عیسی زارع پور وزیر ارتباطات با 
بیان اینکه در دولت ســیزدهم ۵ هزار و ۶۰۰ روستای 
جدید به اینترنت دسترســی پیدا کردند، یادآور شد: 
دربــاره فــروش فیبر نــوری در منازل و کســب وکارها 
کــه مهمترین پروژه ما در حوزه ارتباطات اســت، کار 
بــا قوت جلو مــی رود. در بیش از ۱۰۰ شــهر کار تمام 
شده و نزدیک به ۴ میلیون و ۸۰۰ هزار خانوار تحت 
پوشــش قرار گرفتند و تا پایان ایــن ماه به ۵ میلیون 
خانــوار می رســند و تــا پایان ســال هم بــه ۸ میلیون 
خانــوار تحــت پوشــش فیبرنــوری خواهیــم رســید. 
محمد دهقان معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: 
دولــت مصوبه مجلــس را درباره دعــوای حقوقی با 
بحرین پیگیری خواهد کرد.  وی درباره میزان طلب 
ایران از بحرین توضیح داد: البته موضوعات متفاوت 
است. یک دعوا مربوط به بانک مرکزی است که یک 
میلیــارد و ۷۰۰ میلیــون دلار آنجا داریــم و یک دعوا 
هــم مربــوط به بیمه اســت کــه مبلغ آن کــم و چند 
میلیون دلار اســت. رضامراد صحرایی وزیر آموزش 
و پرورش درباره توزیع شیر رایگان در مدارس گفت: 
از بیش از ۸ میلیون دانش آموز مقطع ابتدایی حدود 
۷۰ درصد شــیر دریافت می کنند. ۱2 اســتان پوشش 
صددرصــدی، هفــت اســتان تــا ۷۰ درصد، هشــت 
استان در هفته آینده قراردادهای شان نهایی می شود 
و در  چهار اســتان نیز هیچ یک از شــرکت های لبنی 
شــیر توزیع نکرده اند. از نشســت امروز دولت از وزیر 
جهاد کشاورزی خواستم با صنایع لبنی که همکاری 
ندارند صحبت کند. ایشان هم خواستار معرفی این 
شرکت ها شدند. وی افزود: هر چند که امروز نام این 
شــرکت ها را در جمع خبرنگاران اعام نمی کنم اما 
آنــان را به تفکیک به شــخص وزیر جهادکشــاورزی 
معرفی می کنم.  محمدعلی زلفی گل وزیر علوم با 
بیان اینکه تاش می کنیم اعتباراتی را برای توسعه 
خوابگاه هــای متاهلــی پیش بینــی کنیم، گفــت: ۷۰ 
درصد اعتبار فروش خوابگاه ۱۰۰ واحدی در نقطه ای 
از شــهر را به به خوابــگاه متاهلی اختصاص دادند و 
الان ۵۰۰ واحــد در پردیس دانشــگاه تهــران در حال 

احداث است و قول دادند ۱۴ ماهه تحویل دهند.
وی ادامــه داد: مــا همــه تاشــمان را می کنیــم که از 
طریق تهاتــر و فروش مازاد دانشــگاه ها و همچنین 
اعتبــارات اختصــاص داده شــده از طــرف دولــت 

برای طــرح جوانی جمعیت و حمایــت از خانواده، 
اعتباراتــی را بــرای توســعه خوابگاه هــای متاهلــی 
پیش بینی کنیــم. علی بهادری جهرمی ســخنگوی 
دولت از تصویب لایحه ای حمایتی در هیات وزیران 
برای ساماندهی حوزه فعالیت پهپادهای غیرنظامی 
ساماندهی و پیش بینی سیاست گذاری های اجرایی، 

هماهنگی و حمایت در این زمینه خبر داد.
علــی ســاجقه رئیــس ســازمان حفاظــت محیــط 
زیســت با تاکیــد بر اینکه مازوت ســوزی در هیچ یک 
از پالایشــگاه هایی کــه نزدیــک کان شــهرها و مراکز 
انجــام نمی شــود، گفــت:  قــرار دارنــد،  جمعیتــی 
مازوت سوزی در نیروگاههایی که دور از کان شهرها 

هستند، انجام می شود.
 نیروگاه های نزدیک کانشــهرها به هیچ وجه مجوز 
اســتفاده از مــازوت را ندارنــد. ســپهر خلجی رئیس 
شــورای اطاع رســانی دولت گفت: در این دولت با 
توجه به اهتمام ویژه رئیس جمهور بر پیوند دولت و 
دانشگاه، از دو ماه پیش کمیته ای تشکیل داده ایم و از 
جهت برقراری ارتباط و تبیین دستاوردها و همچنین 
رفع ابهامات برای دانشجویان اتفاق خوبی افتاد که 
این روند را ادامه خواهیم داد و مقطعی نخواهد بود.
محمــد حســینی معــاون پارلمانــی رئیس جمهور 
دلایل ردشــدن کلیــات بودجه ۱4۰3 را تشــریح کرد 
و گفــت: در رد شــدن کلیــات بودجه مســائل جنبی 
هــم مطرح بــود مثــا برخــی نماینــدگان دلخوری 
هایی بابت تخصیص بودجه به حوزه های انتخابیه 
خود داشــتند یا ازمدیران اســتانی دلخوری داشــتند 
و بــه صراحت گفتند این مســاله را در بودجه تافی 
خواهند کرد. بعضی نمایندگان تصور می کردند اگر 
بودجه تصویب نشود، بررسی مجدد بودجه به بعد 
از انتخابات مجلس موکول می شود. آنها می گویند 
مــا تاکنون درگیــر لایحه برنامه هفتم بویــم و رقبای 
ما در حال فعالیت هســتند و بودجه را  دو دوازدهم 
تصویــب کنیم که رئیس مجلس این نظــر را رد کرد 
و گفــت باید بافاصله لایحــه جدید بافاصله مورد 
بررسی قرار گیرد. میثم لطیفی رئیس سازمان اداری 
و اســتخدامی درباره موضوع رضایت ســنجی مردم 
از کارکنــان دولت گفت: ســامانه ارزیابــی کارکنان به 
صورت برخط راه اندازی شــده است تا مردم میزان 
رضایت منــدی خــود را از خدمات ارائه شــده اعام 

کنند.

هیات دولت

اعضایکابینهسیزدهم
درحاشیهجلسهدولتچهگفتند؟

انتخابات

رییس ستاد انتخابات کشور:

هرگونهدخالتدرامرانتخاباتخطقرمزوزارتکشوراست
رییــس ســتاد انتخابات کشــور خطاب به فرمانــداران گفــت: ما امانــت دار مردم 
هستیم و در اجرای انتخابات با بی طرفی کامل باید عمل کنیم؛ هرگونه دخالت در 

امر اجرای انتخابات خط قرمز وزارت کشور است.
به گزارش ایســنا به نقل از وزارت کشــور ، سید محمد تقی شاهچراغی در آموزش 
چهارمیــن گروه از فرمانداران و دبیران و روســای کمیته هــای آموزش و پژوهش و 
فناوری اطاعات ستادهای انتخابات استان ها هرگونه دخالت در امر انتخابات را 
خط قرمز وزارت کشــور عنوان کرد و گفت: وزارت کشــور مجری انتخابات اســت و 

فرمانداران باید توجه ویژه ای به این موضوع داشته باشند.
وی بــا تاکید براین که »کســی اجــازه دخالت در امــر انتخابات را نــدارد«، افزود: در 
قانون جدید تاکید شده که شعب باید یک روز قبل از شروع اخذ رای مورد بازدید 
قــرار بگیرند و مســوولان از جمله فرمانــداران باید از برگزاری خــوب انتخابات در 

شعب اطمینان لازم و کامل را حاصل کنند.
وی هم چنیــن با تاکید براین که »وقت مردم نباید در صف های طولانی برای اخذ 
رای هــدر برود«، اظهارداشــت: بررســی های گذشــته نشــان می دهــد یک تمرکز 
مناســب برای اســتقرار شعب وجود نداشــته اســت، به   عنوان مثال شهرک های 

صنعتی و  مراکز پر جمعیت  مورد توجه قرار خواهد گرفت و تســهیل در امر اخذ 
رای از مردم در دستور کار قرار دارد.

رئیس ستاد انتخابات کشور با اشاره به این که »مرکز جمعیتی در برخی نقاط کشور 
تغییر پیدا کرده اند«، افزود: تامین منابع انسانی، نرم افزاری و سخت افزاری برای 
تسهیل در امر اجرای انتخابات از وظایف فرمانداران و بخشداران در سراسر کشور 

است .
آشــنایی بــا قوانیــن و مقــررات و امــور اجرایــی انتخابات ، آشــنایی بــا فرآیندهای 
انتخابات الکترونیکی ، آشنای با امور امنیتی ، آشنایی با امور اطاع رسانی انتخابات 
، نقش فرمانداران در تقویت و افزایش مشارکت و جنگ شناختی و کارکردهای آن 
در فضای رسانه و انتخابات از موضوعات مطرح در این دوره آموزشی دو روزه برای 

چهارمین گروه از فرمانداران هست.
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســامی برای انتخــاب 2۹۰ نماینده 
برای یک دوره چهارساله و ششمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری برای 
انتخاب ۸۸ عضو این مجلس برای یک دوره هشت ساله روز جمعه ۱۱ اسفند ماه 

۱۴۰2 در سراسر کشور برگزار می شود.

جمله 
سرویس سیاسی

انتخابات روز جمعه ۱۱ اسفند، هنوز به رونقی 
کــه توقــع داشــتیم نرســید و فضــای حاکم بر 
انتخابات بسیار راکد است و در حالی که حدود 
دومــاه تا ایــن روز مهــم و برگــزاری انتخابات 
و  اســامی  دوره دوازدهــم مجلــس شــورای 
ششــمین دوره مجلس خبرگان رهبری زمان 
داریــم، فضــا در بســیاری از شــهرهای بــزرگ 
و کوچک، شــباهتی به کشــوری که قرار اســت 
گســترده ترین آزمون دموکراســی برگزار شــود 
نــدارد و این موضــوع، اصولگرایان را که امروز 
در راندِ دوم حاکمیت یک دســت خود حضور 

دارند، آزرده خاطر کرده است.   
 برخــی پیش بینی هــا مبنی بــر کاهش حضور 
مردم در انتخابات آتــی، بر گُرده اصولگرایان 
بزرگ سنگینی می کند و آنان تصمیم دارند با 
برخی اظهارنظرهای شــاذ، به جامعه جهت 
دهنــد و یکی از این افــراد »محمدرضا باهنر« 
اصولگــرای نامــدار، عضــو مجمع تشــخیص 
مصلحت و دبیرکل جامعه مهندسین است.

 وی در اقدامی که بیشــتر تاشــی بــرای دادن 
آگاهــی کاذب بــه جامعه اســت، با تشــریح و 
تحلیــل عملکــرد اصاح طلبــان در انتخابات 
پیشِ رو یادآور شــد: اصاح طلبان به دو گروه 
تقســیم می شــوند؛ عــده ای از آن هــا اعتقــاد 
بــه تحریــم انتخابــات دارند اما عــده ای دیگر 
حیات خود را وابســته به حضــور در انتخابات 
و مشــارکت می داننــد، مطابــق اخبــار واصله 
آن ها تا حدودی در تهران به یک لیست واحد 
رسیده اند و این می تواند اصولگرایان را نسبت 

به لزوم وحدت هوشیار سازد.
 در پاســخ به ایــن اظهارنظر محمدرضا باهنر 
لازم اســت بگوییــم جریــان اصاحــات، یــک 
جریان گســترده با احزاب هفده گانه اســت که 
عمومــاً رهبری ســید محمد خاتمــی را قبول 
دارند و همچنین برای خود نیز دبیرکل دارند 
و جامعــه نیز دوســت دارد آخرین تصمیم از 
این جریــان سیاســی در پیوند بــا انتخابات ۱۱ 
اسفند را از اعضای خود آنان بشنود نه از باهنر 

که هیچ پیوندی با آنان ندارد.
 البته برخی رجال جریان سیاســی اصاحات 

نیــز بــه ایــن اظهــارات واکنــش نشــان دادند 
ازجملــه »جــواد امام« ســخنگوی این جریان 
در  باهنــر  محمدرضــا  اظهــارات  دربــاره 
خصــوص این که »اصاح طلبــان در تهران به 
لیســت واحــد نزدیک شــده اند«، اظهــار کرد: 
متاســفانه هرازگاهــی شــاهدیم که افــرادی از 
طیــف اصولگرایان از طــرف جبهه اصاحات 
کــه  نمی دانــم  و  می کننــد  اظهارنظرهایــی 
اطاعات  آنها ناشی از نگرانی خودشان است 
یا دایه مهربان تر از مادر شــده اند. مسائلی که 
تا الان در جبهه اصاحات مطرح اســت هیچ 

نســبتی با ایــن حرف هــا نــدارد. شــاید برخی 
دوســتان ما بــه صورت فــردی ثبت نــام کرده 
باشــند یا برخی احزاب بنا به معرفی لیســت 
داشته باشند ولی تا این لحظه هیچ تصمیمی 

در جبهه اصاحات گرفته نشده است.
 جــواد امام ادامه داد: چنــدی پیش هم آقای 
بادامچیان صحبت های مشــابه باهنر را عام 
کرد در حالی که پیشتر همین آقای بادامچیان 
گفته بــود اصاح طلبان مرده انــد و در فضای 
سیاســی کشــور حضور ندارند که این حرف ها 
بــا هم تناقض دارد. بهتر اســت آقــای باهنر و 

بادامچیــان به جــای اظهارنظر دربــاره جبهه 
بــرای  شــرایط  ایجــاد  دنبــال  بــه  اصاحــات 
برگــزاری انتخابــات رقابتــی باشــند و از طرف 

اصاح طلبان اظهارنظر نکنند.
هــر  گفــت:   اصاحــات  جریــان  ســخنگوی   
دربــاره  اصاحــات  جبهــه  در  تصمیمــی 
انتخابــات گرفتــه شــود، قطعــا از ســوی مــن 
به عنوان ســخنگوی جبهــه به اطــاع مردم و 

رسانه ها قرار می گیرد.
 نکته مشــخصی که باهنــر، بادامچیان و دیگر 
اصولگرایــان تــاش دارنــد در این خصــوص 

خود را به نادیدن و ناشــنیدن بزنند این است 
کــه وضعیــت معیشــتی جامعــه بــه شــدت 
موجــب دلخــوری مــردم و دلســردی آنــان از 

شرکت در انتخابات شد.
 »منوچهــر متکــی« دبیر و ســخنگوی شــورای 
وحدت با بیان این که رضایت مندی مردم در 
انتخابات ماک است، گفت: دولت ها باید به 
ایــن مقوله توجه کننــد که اگر مــردم رضایت 
نداشته باشــند در انتخابات شرکت نمی کنند 
و در دو دوره گذشــته مــردم احســاس کردنــد 
حکمرانی به خوبی اداره نمی شود و مشارکت 

کاهش یافت.
 هشــدار متکــی درحقیقــت پیامی روشــن در 
متــن خــود دارد و آن عبــارت اســت از این کــه 
بــازار  کســادی  و  ســردی  در  اصلــی  مشــکل 
انتخابــات، از جنــس دو انتخابــات قبلــی در 
اسفند ۹۸ و خرداد ۱4۰۰ است و در معیشت و 

اقتصاد مردم ریشه دارد.
القــای  بــرای  بادامچیــان  و  باهنــر  تــاش   
ایــن امــر کــه اصاح طلبــان دارنــد می آینــد و 
در  بــاد  درحقیقــت  آمدنــد،  اصاح طلبــان 
قفس کردن است و به باور برخی چون »علی 
مطهــری« حتی اگر اصاح طلبــان با تمام قوا 
وارد انتخابات شوند نیز 5 درصد به مشارکت 
افــزوده خواهــد شــد، چــون عمــوم مــردم از 
وضعیــت معیشــتی خــود ناراضی هســتند و 
بــاور دارند نــه مجلس و نه دولــت توجهی به 
آنــان نــدارد و حضور یــا عدم حضــور آنان در 

انتخابات، یک سان است.
 باهنر و بادامچیان اگر توانی دارند بهتر اســت 
بــه نــزد بــزرگان حزبــی خود کــه دولــت را در 
دســت دارند برونــد و از آنان بخواهند دســت 
به اقدامی بزنند تا معیشت مردم، بهبود پیدا 
کنــد و از آنــان بخواهنــد یک دســتوری بدهند 
تــا اجــاره بهــا، قیمت گوشــت و مرغ و شــیر و 
لبنیــات و بقیــه اقام ضروری زندگــی، به این 
شکل افزایش نیابد شاید مردم تصمیم خود 
را تغییر دادند و آمدند و مشــارکت بالاتر از دو 

انتخابات اخیر شد.
 بســیاری از تحلیل گران انتخابــات بر این باور 
هستند که شکســتن قهر مردم با صندوق آرا، 
نیــاز به اقــدام عملی دولت در حــوزه اقتصاد 

دارد نه اظهارنظر باهنر و بادامچیان.       
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»منوچهر متکی« دبیر و سخنگوی شورای وحدت با بیان این که رضایت مندی مردم 
در انتخابات ملاک است، گفت: دولت ها باید به این مقوله توجه کنند که اگر مردم 

رضایت نداشته باشند در انتخابات شرکت نمی کنند و در دو دوره گذشته مردم احساس 
کردند حکمرانی به خوبی اداره نمی شود و مشارکت کاهش یافت. هشدار متکی 

درحقیقت پیامی روشن در متن خود دارد و آن عبارت است از این که مشکل اصلی در 
سردی و کسادی بازار انتخابات، از جنس دو انتخابات قبلی در اسفند 98 و خرداد 1400 

است و در معیشت و اقتصاد مردم ریشه دارد.
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اقتصادی

سرپرست معاونت تعاون 
وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی منصوب شد

معاون اداری و مالی سازمان اطلاعات مالی کشور:

هزینهفساداقتصادی
درکشوربایدافزایشیابد

صفحه 03

صفحه  0٤

فساد

0404

قدردانیکمیسیونبهداشت
مجلسازاقداماتو
عملکردبیمهدی

در مقطع شش ماهه اول امسال محقق شد:

رشد۴۳۷درصدیدرسود
عملیاتیبانکتجارت

اخبـــار /

صفحه 0٤

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دولتبرنامهایبرایافزایش
قیمتانرژیندارد

وعده مهم وزیر صمت برای حمایت از تولید؛

حذفقیمتگذاریدستوریدردستورکار

وزارت کار دنبال 
ادغام دو صندوق 
بازنشستگی

هنوز مدت زیادی از جنجال ها در خصوص ادغام دو صندوق بازنشســتگی کشــوری و صندوق بازنشســتگی نفت نگذشــته اســت که موضوع 
ادغام صندوق بازنشستگی کشور با صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها به گوش می رسد. اینکه این موضوع تا چه حدی به واقعیت نزدیک 
اســت مســأله ای است که باید از طریق مسئولان وزارت کار پیگیری شود اما در یکی دو روز اخیر برخی از اعضای صندوق بازنشستگی کارکنان 
بانک ها با خبرگزاری مهر تماس گرفته و نســبت به این موضوع هشــدار داده اند. ظاهراً مســئولان دولت در نظر دارند در کنار بالا بردن ســن 
بازنشستگی، برخی از صندوق های بازنشستگی را با یکدیگر ادغام کنند تا بتوانند منابع جدیدی را به صندوق بازنشستگی کشوری وارد کنند و از 
احتمال ورشکستگی این صندوق بکاهند. گفته شده است ظاهراً مسئولان وزارت تعاون و کار و رفاه اجتماعی به دنبال تغییر اساسنامه صندوق 
بازنشستگی کارکنان بانک ها هستند تا این صندوق در صندوق بازنشستگی کشوری ادغام شود. ناگفته نماند در حال حاضر این صندوق تحت 
نظارت مجمع عمومی بانک ها بوده و ریاست آن برعهده وزارت امور اقتصادی و دارایی است. مشترکین صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها 
معتقدند این صندوق ماهیت صنفی دارد و دارایی های آن از محل کســور پرداخت شــده توســط کارکنان بانک ها تأمین می شود برای همین 

خواستار حفظ اساسنامه فعلی و عدم انتقال تولیت آن به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هستند.

در حاشیه جلسه هیات دولت 
مطرح شد:

اظهارات معاون 
پارلمانی رئیس 

جمهور درباره رد 
کلیات بودجه توسط 

مجلس
معــاون پارلمانــی رئیس جمهور 
دربــاره رد کلیــات لایحــه بودجه 
نماینــدگان  برخــی  گفــت:   ۱۴۰3
تصورشان این بود که اگر تصویب نشود 
بــه بعــد از انتخابــات اســفند مجلــس 
موکول خواهد شد که رئیس مجلس آن 

را رد کرد.
ســید محمد حســینی روز چهارشنبه در 
حاشــیه جلســه هیات دولــت در گفت و 
گو بــا خبرنگاران درباره علــل رد کلیات 
لایحــه بودجــه توســط مجلــس گفــت: 
بــر اســاس آیین نامــه دولت یــک هفته 
فرصت دارد تا بــا انجام اصاحاتی این 
لایحــه را تقدیــم مجلــس کند و امســال 
برای اولین بار بود که تغییراتی در آیین 
نامــه داخلــی مجلس صــورت گرفت و 
قرار شد در دو مرحله این بودجه تقدیم 

شود.
وی ادامــه داد: برخــی از ایرادهــای روز 
گذشــته که نماینــدگان مجلــس مطرح 
کردنــد، ناظر به این مطلــب بود که می 
گفتنــد هزینه ها و مصارف چه می شــود 
بــه عنوان نمونه دربــاره گندم. در حالی 
تقدیــم  اول  بخــش  در  نبــود  قــرار  کــه 
مجلس شود، قرار بود فقط سقف منابع 
و درآمدهــای دولــت بیــان و ســپس در 
مرحله دوم جداول و تقســیم اعتبارات 

به دستگاه ها مطرح شود.
معــاون پارلمانی رئیــس جمهور گفت: 
برخی ابهاماتی به عنــوان نمونه درباره 
بحــث افزایش مالیات بــود در حالی که 
دولــت در ایــن دو ســال اخیــر به ســراغ 
فــرار مالیاتی رفت یا شــبهاتی که درباره 
بازنشســتگان مطــرح شــد. البتــه رئیس 
ســازمان برنامــه و بودجــه در ایــن بــاره 
توضیح و قول داد مســاله حل می شود. 
همچین مســائل جمعی دیگری دخیل 
نماینــدگان  برخــی  اینکــه  مثــل  بــود 
تخصیــص  دربــاره  دلخوری هایــی 
اعتبــارات حوزه انتخابیه خودشــان یا با 
مدیران اســتانی داشــتند که با صراحت 
گفتنــد در بحث بودجه تافــی خواهیم 
کرد. امیدواریم با همدلی دو قوه کلیات 

به تصویب برسد.

رئیس انجمن مراکز اسقاط 
و بازیافت کشور اعلام کرد:

تکذیب افزایش 
قیمت گواهی 
اسقاط تاکسی

رئیــس انجمــن مراکــز اســقاط و 
بازیافت کشور گفت: خبری مبنی 
بر افزایش قیمت گواهی اسقاط تاکسی 
بــه 2۱۰ میلیــون تومان منتشــر شــده که 
ایــن خبر صحت نــدارد و قیمت گواهی 
اسقاط خودرو 3۵ میلیون تومان است.

محمود مشــهدی شــریف با بیــان اینکه 
قــرار اســت در جــدول معادلــه ســازی، 
تعــداد گواهــی اســقاط تعلــق گرفته به 
تاکســی و ون تغییــر کند افــزود: در حال 
حاضــر به هر تاکســی فرســوده 2 گواهی 
اســقاط تعلــق می گیــرد کــه در جــدول 
معادله ســازی قرار اســت تعداد گواهی 
اسقاط برای ون های تاکسی به ۷ گواهی 
برسد. همچنین قرار است به هر تاکسی 

)پژو و سمند( ۴ گواهی تعلق گیرد.
رئیــس انجمن مراکز اســقاط و بازیافت 
کشــور بــا بیــان اینکــه افزایــش تعــداد 
گواهی اسقاط ضربدر مبلغ 3۵ میلیون 
تومــان پایه می شــود، افزود: اگــر تعداد 
گواهــی اســقاط ون هــای تاکســی بــه ۷ 
گواهی برســد مبلغ این ون های تاکســی 

2۴۵ میلیون خواهد شد.
مشــهدی شــریف در خصــوص میــزان 
کشــور،  در  فرســوده  خودروهــای  تــردد 
میلیــون   2.۵ حاضــر  حــال  در  گفــت: 
خــودرو  هــزار   ۵۰۰ فرســوده،  خــودرو 
عمومی و تجاری فرسوده و 3.۵ میلیون 
موتورســیکلت فرســوده در کشــور تــردد 

می کنند.
گفتنی اســت؛ به تازگــی رئیس مرکز هوا 
سازمان حفاظت از محیط زیست اعام 
کرده، گواهی اسقاط تاکسی 2۱۰ میلیون 
تومــان شــده اســت کــه رئیــس انجمن 

مراکز اسقاط آن را تکذیب کرد.

 J O M L E H N E W S P A P E R

وزیــر صنعــت گفــت: برنامه هایــی ماننــد حرکــت بــه 
ســمت تک نرخی کــردن ارز، افزایش صــادرات، حذف 
قیمت گــذاری دســتوری در کنار حذف برخــی رانت ها و 
حمایت های نامحدود و غیر مشروط برای برخی صنایع 

را در دستور کار داریم.
وزیر صنعت در خصوص سیاســت اخیر سازمان بورس 
مبنی بــر تجدید ارزیابــی دارایی شــرکت ها و تاثیر آن بر 
روند معامات بازار سرمایه گفت: تجدید ارزیابی دارایی 
شرکت ها یکی از ابزارهای مهم بازار برای رشد شفافیت 
و به تبع آن افزایش اقبال سرمایه گذاران به بازار سرمایه 

تلقی می شود.
عباس علی آبادی افزود: افزایش نرخ تورم در بلندمدت 
موجب شــده تا در طــول زمان، ارزش دفتــری دارایی ها 

ارتباط خود را با ارزش واقعی شرکت ها از دست بدهد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: همچنین از طرفی 
بــه روز نشــدن ارزش دارایی ها و در نظــر نگرفتن هزینه 
استهاک آن ها متناسب با ارزش روز، منجر به شناسایی 

سودهای موهوم خواهد شد.

وی اعــام کرد: مالیات و تقســیم این ســودهای موهوم 
باعث کاهش شــدید توانایی بنگاه ها در ســرمایه گذاری 
و آســیب توان تولید کشــور می شــود و در نتیجه، تجدید 
ارزیابــی دارایــی شــرکت ها، اقدامی مثبت و در راســتای 

رشد شفافیت است.
 

سیاست گذاری صحیح برای بازگشت اعتمادها   
به بورس

علی آبــادی بــا بیــان اینکه در کشــورهای توســعه یافته، 
بــورس اوراق بهادار به عنوان یکــی از اصلی ترین منابع 
تامیــن مالــی بنگاه ها به شــمار می رود، گفــت: به دلیل 
برخــی سیاســت های غلط در چند ســال گذشــته، اقبال 
ســرمایه گذاران به بــورس کاهش یافتــه و اثر مهمترین 
منبع تامین مالی بنگاه ها در شرایط تنگنای مالی دولت، 

کاهش یافته است.
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت ادامه داد: در این راســتا 
باید عموم مردم را با کمک سیاســت های درست، رشد 
شــفافیت و پیش بینی پذیــر کــردن محیــط کان به نفع 

تولیدکننــدگان بــه این باور رســاند که در مقایســه با بازار 
ارز، طا یا مسکن بیشــترین بازدهی را می توان از طریق 
ســرمایه گذاری در تولیــد آن هــم از مســیر بازار ســرمایه 

بدست آورد.
وی اعــام کرد: در صورت شــکل گیری صحیــح این باور 
در میــان مردم و ســرمایه گذاران، ســرمایه ها از بازارهای 
غیر مولد به سمت تولید حرکت می کنند و بورس اوراق 
بهادار یکی از اصلی ترین محل های جذب ســرمایه های 

خرد در شرکت های تولیدی خواهد شد.
علی آبادی بــه برنامه های این وزارتخانــه برای افزایش 
تولیــد اشــاره کــرد و گفــت: در وزارت صمــت بــا تدوین 
برنامه های منسجم به دنبال افزایش رونق تولید و رشد 

سود تولیدکنندگان به جای دلالان و واسطه ها هستیم.
وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت اعام کــرد: همچنین 
برنامه هایــی مانند حرکت به ســمت تــک نرخی کردن 
ارز، افزایش صادرات، حذف قیمت گذاری دســتوری در 
کنار حذف برخی رانت ها و حمایت های نامحدود و غیر 

مشروط برای برخی صنایع را در دستور کار داریم.

»جمله« تازه ترین گزارش مرکز پژوهش های 
مجلس در حوزه مسکن را زیر ذره بین می برد؛

ناکامینهضتملی
مسکنزیرآوارشعارها

معاون اداری و مالی سازمان اطاعات مالی کشور 
گفت: باید شــرایطی فراهم شــود تــا گلوگاه های 
فســاد اقتصادی در کشور بسته شود و فساد برای 
فــرد صــرف نکنــد، چگونه اقــدام به فســاد برای 
فرد نمی صرفــد؟ اگر فردی اقدام به فســاد کرد، 
برخوردی با او صورت گیرد که آن برخورد برای او 

هزینه گزافی داشته باشد.
ملکــی در همایــش حــوزه معاونــت پشــتیبانی 
و توســعه منابــع انســانی بنیــاد مســکن کشــور و 
دوره هــای آموزشــی کوتاه مــدت ملــی مبــارزه با 
پولشویی اظهار داشت: هر فسادی در کشور ناشی 
از شــبکه ای متشــکل از یک شــخص فاسد و یک 
شــخص مؤثر در دستگاه های اجرایی است که به 
شــخص فاسد کمک می کند.حوزه مسکن محل 
مناســب و انگیزه ای برای بحث پولشــویی اســت 
و خــود به خود انگیزه فرد فاســد را زیاد می کند تا 
بــه این بخش ورود کنند، راهــکار برای جلوگیری 
از این اتفاق ناخوشــایند راه اندازی اداره مبارزه با 

پولشویی است.
معــاون اداری و مالــی ســازمان اطاعــات مالــی 
کشور ادامه داد: بحث مبارزه با پولشویی به دلیل 
تأثیری که در اقتصاد کان کشــور دارد در سراســر 
دنیــا از اهمیت بســیاری برخوردار اســت، بحث 
مبارزه با پولشــویی از ۱۱ســپتامبر در دنیا جدی تر 
شــد. وی با بیان اینکه مبارزه با پولشــویی در حال 
حاضر بــه یکی از مهمتریــن و موثرترین راه های 
مبارزه با فســاد در کشور تبدیل شده است، گفت: 
هدف از مبارزه با پولشــویی مبارزه با فعل فســاد 
اســت؛ در واقع ما باید انگیزه و راه های فســاد را از 
شخص فاسد بگیریم تا خود به خود انگیزه جرم 
و فســاد در آن فــرد کاهش یابــد و او به تدریج پی 
ببرد که دست زدن به این عمل برای او به صرفه 
نیســت. معاون اداری و مالی ســازمان اطاعات 
مالــی کشــور اضافه کــرد: بایــد شــرایطی فراهم 
شــود تا گلوگاه های فساد بســته شود و فساد برای 

فــرد صرف نکنــد ، چگونه اقــدام به فســاد برای 
فرد نمی صرفــد؟ اگر فردی اقدام به فســاد کرد، 
برخــورد با او صورت گیرد کــه آن برخورد برای او 

هزینه گزافی داشته باشد.
ملکــی افزود: در واقع اگر عواید حاصل از ارتکاب 
جرم و دارایی های شــخص فاسد بر اساس ماده 
۹مبــارزه بــا پولشــویی به نفــع حاکمیــت جلب، 
جذب و ضبط شــود، شرایطی فراهم می شود که 

فساد برای او نمی صرفد.
وی با اعتقاد به اینکه اگر مفاسد در اسرع وقت به 
مجلس گزارش داده شوند دیگر هزینه اجتماعی 
و اقتصادی به همراه ندارند، گفت: حوزه مسکن 
بــرای بحــث  انگیــزه ای  هــم محــل مناســب و 
پولشــویی است و خود به خود انگیزه فرد فاسد را 
زیــاد می کند تا به این بخش ورود کنند که راهکار 
برای جلوگیری از این اتفاق ناخوشایند راه اندازی 

اداره مبارزه با پولشویی است.
معــاون اداری و مالــی ســازمان اطاعــات مالــی 
کشور افزود: در حال حاضر قوانین خوب و سفت 
و ســختی بــرای مبــارزه با پولشــویی وجــود دارد؛ 
این موضوع آنقدر بــرای قانون گذاران از اهمیت 
بســیاری برخوردار بــوده که در مــاده هفت مکرر 
قانون مبارزه با پولشویی آمده که مرکز اطاعات 
مالــی می تواند بدون اخذ مجوز از مرجع قضایی 
حداقل 2۴ساعت حساب شخص فاسد را توقیف 

و سپس محدود کند.
وی اضافــه کــرد: بحــث »از کجــا آورده ایــد؟« در 
قانــون مبــارزه با پولشــویی دیده شــده اســت؛ در 
بحث ســلطان کوکائیــن نزدیک به 2هــزار و 2۵۰ 
میلیارد تومان به نفع حاکمیت ضبط شد که رقم 

قابل توجهی است.
معــاون اداری و مالــی ســازمان اطاعــات مالــی 
کشــور گفت: بــا توجه بــه دیدی کــه حاکمیت در 
بحــث مبــارزه بــا فســاد دارد امیدواریــم شــاهد 

اتفاقات خوبی در این عرصه باشیم.

مسکن

جمله
گروه اقتصادی

اگرچه معاون اول دولت در اظهاراتی باورنکردنی کا 
وعده ســاخت یک میلیون مســکن در ســال توســط 
رئیســی در دوران رقابت های انتخاباتی را منکر شد، 
امــا مردم فراموش نکرده اند که تیم دولت فعلی با 
وعده های فراوانی برســر کار آمد که ســاخت مسکن 
یکی از مهمترین و جنجالی ترین آنها بود. حالا اما با 
گذشــت بیــش از دو ســال از عمــر دولــت مردمــی، 
قیمت و کمبود مسکن و اجاره بها رکورد تورم تاریخ 
ایــران معاصر را شکســته و طرحهای دولــت در این 
خصــوص نیز یکی پــس از دیگری درحال شکســت 
خوردن است، از جمله طرح نهضت ملی مسکن که 

قرار بود کلید بازکردن این قفل باشد.
حــالا مرکــز پژوهش های مجلس شــورای اســامی 
در گزارشــی نوشــته که در بررســی وضعیــت افتتاح 
حســاب متقاضیــان طرح نهضــت ملی مســکن از 
مجمــوع ۸43 هــزار فــرد معرفــی شــده بــه بانــک 
مســکن تا بهمــن ۱4۰۱ تعــداد 32۸ هــزار نفر هیچ 
مبلغــی واریز نکرده اند. گــزارش مرکز پژوهش های 
مجلس در زمینه وضعیت متقاضیان طرح نهضت 
ملی مســکن نشــان می دهد در مجمــوع وضعیت 
5 میلیــون و 3۸۷ هــزار نفر از متقاضیــان این طرح 
تعیین تکلیف شــده و حدود 5۱۰ هــزار نفر نیز هنوز 
تعیین تکلیف نشــده اند.  در بررسی وضعیت تایید 
متقاضیــان، حــدود 3 میلیــون و ۹4۰ هــزار نفــر یــا 
درخواست شــان رد شــده یا انصــراف داده اند و تنها 
یــک میلیون و 45۰ هــزار نفر مطابــق ضوابط طرح 

نهضت ملی مسکن تایید نهایی شده اند
مرکــز پژوهش های مجلس علت اســتقبال محدود 
متقاضیــان از نهضــت ملــی مســکن را در قالب دو 
عامل عمده »عدم استطاعت متقاضیان« و »عدم 
جذابیــت طرح« عنــوان می کند، به ایــن صورت که 
ســنگینی میزان آورده باعث کاهش اســتقبال شده 
و از ســوی دیگر ابهام و نامشــخص بــودن پروژه ها از 
مــوارد بااهمیت طرح نهضت ملی مســکن و دیگر 

طرح های حمایتی وزارت راه  و شهرسازی در بخش 
مســکن بوده و شــاید انتظــار اینکه بعــد از ثبت نام، 
موقعیت، مشــخصات، قیمت، شــرایط پرداخت و 
میزان آورده و زمان تحویل به متقاضیان اعام شود، 
بدیهی ترین حق متقاضیان باشــد که بعضا حتی با 

واریز حداکثری هم از آن محروم هستند.
 مرکــز پژوهش هــا همچنین مکان یابــی و جانمایی 
نامطلــوب عمــده پروژه هــا بــه ویــژه در شــهرهای 
جدیــد و عدم عرضه در محل تقاضا را عاملی برای 
کاهش تقاضای موثر عنوان می کند و معتقد اســت 
با تعریف ایــن پروژه ها در مکان هایی که متقاضیان 
تمایلــی بــه ســکونت در آن ندارنــد در نهایــت ایــن 
واحدها یا درگیر دلالی و سوداگری می شوند یا خالی 
می مانــد یــا بــه اجــاره داده  می شــود وهــدف غایی 
افزایش مالک نشــینی و کاهش استیجار و به  تبع آن 
ساماندهی بازار خرید و اجاره مسکن به دلیل کاهش 

متقاضیان، محقق نمی شود.
مرکز پژوهش های مجلس با ارایه برآوردی از میزان 
درآمــد دهک هــای مختلف عنوان کرده که شــاید تا 
دهک هشتم هم امکان پرداخت برای آورده های هر 

سه ماه 4۰ میلیون تومانی را نداشته باشد.
بــه گزارش جمله و بر اســاس آخرین گــزارش مرکز 
پژوهش ها درآمد شهروندان دهک های مختلف در 
اســتان تهــران که به طور معمول از بالاترین ســطح 
درآمــدی در کشــور برخوردارنــد، به نظر می رســد 6 
دهک نخست حتی در تامین آورده اولیه طرح دچار 
مشکل هستند و بر اساس استانداردهای برنامه ریزی 

مســکن هر خانــوار باید حداکثر 3۰ درصــد از درآمد 
خود را صرف نیاز مسکن کند.

این مساله نشان می دهد بحران استطاعت مسکن 
برای مشــارکت در طرح های وزارت راه و شهرسازی 
تامیــن مســکن نیز صــادق بــوده و با اغمــاض تنها 
دهک دهم امکان دسترســی مناســب به مســکن را 
با مشــارکت در طرح نهضت ملی از منظر شاخص 

مسکن در استطاعت خواهد داشت.
در خصــوص جذابیــت نیــز می تــوان بــه ابهــام و 
نامشــخص بــودن پروژه هــا اشــاره کــرد که بــا توجه 
بــه آنکــه موقعیــت، مشــخصات، قیمت، شــرایط 
پرداخت و میــزان آورده و زمان تحویل به متقاضی 
مشــخص نیست این مساله نقش بســزایی در عدم 

جذابیت دارد.
به گزارش جمله از سوی دیگر تا پایان مهر ماه امسال 
تنها ۷ بانک به طور مســتقیم )غیر خــود مالک( در 
طرح نهضت ملی مسکن شرکت کرده اند و معادل 
35 هزار و ۱66 میلیارد تومان تسهیات پرداخته اند. 
2۰ بانک دیگر که عمدتا خصوصی هستند هیچگونه 
تســهیاتی در این بخش)غیرخودمالک( پرداخت 

نکرده اند.
در کنــار گــزارش مرکز پژوهش هــا، تازه ترین گزارش 
بانــک مرکزی نیــز از عملکرد بانک هــا در پرداخت 
وام به اجرای قانون جهش تولید مســکن و نهضت 
ملی مسکن همچنان نشان از مشارکت سطح پایین 
بانک هــا دارد کــه از میزان هدف گذاری شــده عقب 

است.
کنار هم قرار دادن گزارش های مختلف، مشاهدات 
میدانــی و تکذیبیــه هــای مقامات دولتــی تصویری 
تیره و تار از آینده مسکن در ایران پیش روی ایرانیان 
قرار می دهد. با توجه به نبود برنامه، شــعاری بودن 
دســتاوردها، عدم بــه کار گیری متخصصــان فارغ از 
ایدئولوژی خاص و شــرایط پیچیده اقتصادی کشور، 
انتظــار نمــی رود کــه دولــت در مــدت باقــی مانــده 
نیــز کار چندانــی در حــوزه مســکن، از پیــش ببــرد و 
 باید عــادت به گرانــی و بی خانمانی را هــم به دیگر

 عادت هایمان در زندگی اضافه کنیم.

 »جمله« تازه ترین گزارش مرکز پژوهش های مجلس در حوزه مسکن 
را زیر ذره بین می برد؛

ناکامینهضتملیمسکنزیرآوارشعارها
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    23 آذر 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1684

JOMLEH

 تجدید ارزیابی دارایی شرکت ها یکی از ابزارهای مهم بازار 
برای رشد شفافیت و به تبع آن افزایش اقبال سرمایه گذاران به بازار سرمایه تلقی می شود
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اخبــــار  

سرپرست معاونت تعاون وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

منصوب شد
      وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی طــی حکمــی »حامــد 
ویس کرمــی« را به عنوان سرپرســت معاونت امور تعاون 

این وزارتخانه منصوب کرد.
بــه گزارش روابط عمومی بیمه تعاون در این نشســت که 
بــا حضــور یونس مظلومی، مدیرعامــل بیمه تعاون برگزار شــد؛ »حامد 
ویس کرمــی« که مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان تهران می 
باشــد به سرپرســتی سرپرســت معاونت امور تعــاون ایــن وزارتخانه نیز 
منصوب شــد. بر اســاس این گــزارش در حکم »ســیدصولت مرتضوی« 
خطــاب بــه ویس کرمــی آمده اســت: نظر بــه مراتب تعهد، شایســتگی، 
صاحیت های علمی و اجرایی جنابعالــی، به موجب این اباغ با حفظ 

سمت به عنوان سرپرست »معاونت امور تعاون« منصوب می شوید.
در این حکم تصریح شده است: انتظار می رود در گام دوم انقاب اسامی 
ضمــن توجه بــه اولویت ها و تدابیر دولت مردمی ســیزدهم بــا اتکال به 
ذات اقدس پروردگار و تحت توجهات حضرت ولی عصر)عج( در مســیر 
خدمتگزاری به نظام مقدس جمهوری اسامی ایران، تحقق آرمان های 
رفیع امام راحل عظیم الشــأن)ره( منویات مقام معظم رهبری)مدظله 

العالی( با تاش صادقانه موفق و مؤید باشید.

پارسی چت بیمه پارسیان؛ 
نخستین سامانه پاسخگویی 

هوشمند در صنعت بیمه
      بیمه پارسیان با معرفی چت بات جدید خود با نام "پارسی 
چت"، به عنوان نخستین سیستم پاسخگویی هوشمند در 
صنعــت بیمــه، گامی مهــم در راســتای نــوآوری و ارتقاء 
خدمــات بــه مشــتریان در مســیر تحــول دیجیتــال خود 
برداشــته اســت. این سیســتم پیشــرفته، با اســتفاده از هوش مصنوعی و 
الگوریتم های پیشرفته، قادر است به طور هوشمندانه به سوالات و نیازهای 
مشــتریان پاســخ دهد. با این ابزار نوآورانه، مشتریان می توانند به صورت 
آناین و در هر زمانی از این ســرویس اســتفاده کرده و پاســخ های دقیق و 
سریعی درباره محصولات بیمه ای، روند ادعا و خسارت، شرایط بیمه نامه 

و سایر موارد مرتبط را دریافت کنند.
براســاس این گزارش در پارســی چت بیمه پارســیان، ســوالات در دســته 
بندی های انواع بیمه ها طبقه بندی شده است و همچنین برخی سوالات 
پرتکرار به صورت پیش فرض برای مخاطب نمایش داده می شود. با این 
روش، بیمه گزاران و مشتریان در کمترین زمان ممکن پاسخ سوال خود 

را دریافت خواهد کرد.
بــا معرفــی این چت بــات، بیمه پارســیان گامی مهم در جهت تســهیل 
در ارتبــاط بــا مشــتریان و ارایــه خدمات بهتر و ســریع تر برداشــته اســت 
کــه قطعــاً بــه ارتقــاء تجربــه مشــتریان و بهبــود فرآیندهــای صنعــت 
بیمــه کمــک خواهــد کــرد. عاقــه منــدان مــی تواننــد جهــت اســتفاده 
 از ایــن خدمــت ارایــه شــده بــه ســایت بیمــه پارســیان و یــا بــه آدرس

 https://parsichat.parsianinsurance.com/ مراجعه نمایند.

 رکورد جدید فروش بیمه کوثر؛

فروش هشت ماهه ۱4۰2 بیشتر 
از کل سال ۱4۰۱

         فروش شرکت بیمه کوثر در هشت ماهه نخست سال ۱4۰2 
با 56 درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ۸4 

هزار و ۹25 میلیارد ریال رسید.
به گــزارش روابط عمومی بیمه کوثر، معاون برنامه ریزی 
و نوآوری شرکت با اشاره به همت و تاش معاونان، مدیران و کارکنان در 
ستاد و سرپرستی ها و نیز نمایندگان حقیقی و حقوقی، ارائه خدمات غیر 
حضوری و برخط برای صدور بیمه نامه و پرداخت خسارت و توسعه این 
خدمات را از مهمترین عوامل موثر در چابکی شرکت و نمایندگان و روند 

رو به رشد آمار عملکرد شرکت برشمرد.
مسعود طاهری وسیه سری عنوان داشت: فروش شرکت در هشت ماهه 
ســال ۱4۰2 با 56 درصد رشــد نسبت به مدت مشــابه سال گذشته به ۸4 
هزار و ۹25 میلیارد ریال که بیش از فروش کل سال قبل است رسید و این 
تولید حق بیمه با ترکیب فروش ۸۷ درصدی در رشته های غیرزندگی و 
۱3 درصدی در رشــته زندگی محقق شــده و فروش رشــته عمر و سرمایه 
گذاری در هشــت ماهه ســال ۱4۰2 نسبت به سال گذشته 2۷ درصد رشد 
داشته اســت. وی با بیان اینکه بیمه کوثر با ارتقای سیستم های خدماتی 
و توجه به نیاز و رضایت مشــتریان با ثبت نســبت خســارت 54.5 درصد 
در هشــت ماهه سال ۱4۰2، مبلغ 46 هزار و 2۹5 میلیارد ریال خسارت به 
بیمه گذاران پرداخت کرده اســت، خاطر نشان کرد: در این بخش، سهم 
رشــته های غیرزندگی ۸۸.۸ درصد و بیمه های زندگــی ۱۱.2 درصد از کل 

خسارت های پرداختی بوده است.

صدور مجوز افزایش ۱۱.۰۰۰ میلیارد ریالی 
سرمایه بیمه البرز؛

بورس به افزایش سرمایه بیمه 
البرز مجوز داد

      شــرکت بیمــه البــرز مجــوز افزایــش ۱۱ هزار میلیــارد ریالی 
ســرمایه خــود را از ســازمان بــورس و اوراق بهــادار تهــران 

دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل،، شرکت بیمه 
البرز که با نماد البرز و سرمایه 35.۰۰۰ میلیارد ریال در بازار سرمایه کشور 
فعال اســت با هدف اصاح ســاختار مالی و ارتقای رتبــه توانگری مالی، 
ســرمایه خود را از محل مطالبات حال شــده ســهامداران و آورده نقدی، 

سود انباشته و سایر اندوخته ها، ۱۱ هزار میلیارد ریال افزایش می دهد.
بر اساس این گزارش، 4.۹۰۰ میلیارد ریال از این افزایش سرمایه از محل 
مطالبات حال شده سهامداران و آورده نقدی، 4.۱۰۰ میلیارد ریال از محل 
سود انباشته و 2.۰۰۰ میلیارد ریال از محل سایر اندوخته ها تامین خواهد 
شــد. بر اســاس اعام ســازمان بورس، در اجرای قانون بازار اوراق بهادار 
جمهوری اسامی ایران )مصوب آذرماه ۱3۸4(، تقاضای افزایش سرمایه 
و انتشار سهام جدید شرکت بیمه البرز  )سهامی عام( در این سازمان مورد 
بررسی قرار گرفته و مواردی حاکی از مغایرت با قوانین و مقررات مربوط 
در انتشار سهام ماحظه نشده است بنابراین افزایش سرمایه یادشده با 

رعایت قوانین و مقرّرات مربوطه، از نظر این سازمان بامانع است.
در ایــن افزایــش ســرمایه، ۱۱ میلیارد ســهم یکهــزار ریالی بــرای افزایش 

سرمایه ۱۱.۰۰۰ میلیارد ریالی این شرکت منتشر خواهد شد.
سازمان بورس تاکید کرده است که  مجمع عمومی فوق العاده می تواند 
با انجام افزایش ســرمایه از مبلــغ 46,۰۰۰ میلیارد ریال بــه مبلغ ۷۰,۰۰۰ 
میلیارد ریال از محل ســود انباشــته به مبلغ 2۱,5۰۰ میلیارد ریال و ســایر 
اندوخته ها به مبلغ 2,5۰۰ میلیارد ریال موافقت و اختیار عملی کردن آن 
را بــه مدت دو ســال به هیات مدیره تفویض کند تا هیات مدیره شــرکت 
پس از أخذ مجوز از سازمان بورس و بیمه مرکزی نسبت به عملی کردن 

آن اقدام کند.
بر این اســاس، شــروع پذیره نویســی حداکثر تا 6۰ روز از تاریخ این مجوز 
امکان پذیر خواهد بود وعدم شروع پذیره نویسی در مهلت مقرر، موجب 
ابطال این مجوز خواهد شــد و انجام آن مســتلزم اخذ مجوز جدید از این 
ســازمان خواهــد بود. این گزارش حاکی اســت، طبق مــادۀ 2۱ قانون بازار 
اوراق بهادار، ثبت اوراق بهادار نزد ســازمان، با هدف حصول اطمینان از 
رعایت مقررات قانونی و مصوبات سازمان و شفافیت اطاعاتی است و به 
منزلۀ تأیید مزایا، تضمین سودآوری یا توصیه و سفارشی در مورد شرکت 

یا طرح مرتبط با اوراق بهادار، از سوی سازمان نخواهد بود.
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سود

مدیرعامل بانک تجارت در جلســه برخط پرسش و پاسخ سهامداران، از رشد 
۴3۷ درصدی ســود عملیاتی این بانک در شــش ماهه اول امســال نســبت به 

مدت مشابه سال قبل خبر داد.
به  گــزارش مدیریت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه اجتماعی بانک تجارت، 
هادی اخاقی فیض آثار در این جلســه با ارائه گزارشــی از عملکرد شش ماهه 
ایــن بانــک، منتهی به 3۱ شــهریور ســال جاری گفت: مقایســه عملکرد بانک 
تجارت در بخش خالص درآمد تسهیات و سپرده گذاری طی شش ماهه اول 
امســال، نسبت به سال ۱۴۰۱، از رشدی قریب به ۹ هزار میلیارد تومان، معادل 
4۹ درصد برخوردار بوده است. این در حالی است که رشد درآمدهای کارمزدی 
بانک تجارت هم در این مقطع زمانی با رشــد ۷۸ درصــدی از 2۷ هزار و ۷54 

میلیارد ریال به 4۹ هزار و 455 میلیارد ریال بالغ شده است.
مدیرعامل بانک تجارت در ادامه به تداوم رتبه نخست این بانک در شاخص 
حجم عملیات ارزی در نظام بانکی اشــاره کــرد و افزود: اولویت بانک تجارت 
در ســال ۱4۰2 همچنان حمایت از تولید و تســهیل گری فعالیت کســب وکارها 
بوده و نتیجه آن رشــدی محســوس در درآمدهای بانک اســت. سود حاصل از 
فعالیت های ارزی بانک تجارت در شش ماهه نخست سال ۱4۰۱ بالغ بر 53۷ 

میلیارد تومان بود که این رقم امســال با رشــد 265 درصدی به ۱۹62 میلیارد 
تومان رسیده است

رشد چشمگیر سود عملیاتی بانک تجارت از دیگر موضوعاتی بود که اخاقی 
به آن پرداخت و یادآور شد: سود عملیاتی به واقع حاصل عملیات اصلی یک 
بانک است که در این بخش نیز عملکرد بانک تجارت شاخص تر از سال قبل 
بوده و رشد 43۷ درصدی داشته و از ۹۰۰ میلیارد تومان به 4۸۰۰ میلیارد تومان 

افزایش یافته است.

وصــول نقــدی 15 هزار میلیارد از مطالبات غیرجاری بانک تجارت در   
شش ماهه اول

مدیرعامــل بانــک تجــارت، در ادامــه وصــول نقــدی ۱5۰۰۰ میلیــارد ریــال از 
مطالبات غیرجاری را نقطه بارز عملکرد این بانک در شــش ماهه اول امسال 
عنوان کردو گفت: میزان مطالبات غیرجاری وصول شده در بانک تجارت طی 
شش ماه گذشته نسبت به پایان شهریور سال ۱4۰۱، رشد 5۰ درصدی را نشان 

می دهد.
اخاقــی اظهار امیدواری کرد که در پایان ســال این رشــد به میــزان ۱۰۰ درصد 

ارتقاء یافته و بانک تجارت منابع وصول شــده را در مسیر رونق تولید و اعطای 
تسهیات به شرکت های مولد بکار گیرد.

وی در ادامه به رشــد قیمت سهام بانک تجارت اشــاره داشت و افزود: قیمت 
سهام این بانک در پایان اسفند سال ۱۴۰۱، به ازای هر سهم 2۰2۷ ریال بود که 
این عدد در تاریخ ۱۹ آذر امسال به 2325 ریال افزایش پیدا کرده است. عاوه 
بر این، در پایان ســال ۱۴۰۱ میزان سهام شناور بانک تجارت در بازار 3۶ درصد 

بود که این میزان سهم، امروز به ۴۰ درصد سهام رسیده است.
مدیرعامل بانک تجارت تصریح کرد: از نظر رتبه نقدشوندگی هم سهام بانک 
تجارت در پایان سال ۱۴۰۱ در رتبه ۹۹ قرار داشت و امروز در رتبه ۸3 قرار دارد. 
به تعبیر دیگر، شاهد بهبود ۱۶ رتبه ای نقدشوندگی سهام بانک تجارت هستیم.
مدیرعامل بانک تجارت رشد 22۷ درصدی سود خالص این بانک را شاخصی 
مهم در عملکرد شــش ماهه اول امســال این بانک دانســت و تاکید کرد: سود 
خالص شش ماهه اول سال ۱۴۰۱ بانک تجارت در حدود ۱33۰ میلیارد تومان 
بود که این رقم اکنون به به ۴3۶۰ میلیارد تومان رســیده اســت. این رشــد 22۷ 
درصدی از عملکرد مناســب بانک از منظــر اقدامات عملیاتی و افزایش ارائه 

خدمات و کسب درآمدهای کارمزدی حکایت دارد.

در مقطع شش ماهه اول امسال محقق شد:

رشد۴۳۷درصدیدرسودعملیاتیبانکتجارت

رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه قرار 
نیســت که فشار مالیاتی جدیدی اعمال شود و 
نرخ و پایه مالیاتی تغییری نداشته است، گفت: 
دولــت فعــا برنامه ای بــرای افزایــش قیمت 

انرژی ندارد.
داود منظــور در برنامــه گفتگــوی ویــژه خبــری 
شــبکه خبــر ســیما کــه بــا حضــور حمیدرضــا 
حاجی بابایی، رئیس کمیســیون تلفیق بودجه 
در  شــد،  برگــزار  اســامی،  شــورای  مجلــس 
خصوص اینکه آیا برنامه هفته در لایحه بودجه 
دیده شده است، اظهار کرد: هنوز برنامه هفتم 
اباغ نشده و ما برنامه مصوب نداریم، آنچه که 

هست، مصوبات مجلس است.
وی افزود: بخشــی مصوبات مجلس در برنامه 
هفتــم ایــراد اصــل ۷۵ قانــون اساســی دارد و 
شــورای نگهبــان در حال بررســی آن اســت. به 
شــورای نگهبان نامه نوشــتیم کــه ۴۸ مورد که 
مجلــس تصویــب کرده بــار مالــی دارد کــه در 
مصوبات مجلس دیده نشــده است؛ بنابراین 

قابل اجرا نیست.
معاون رئیس جمهــور ادامه داد: این ۴۸ مورد 
۱۱ هــزار و ۴۴۰ هــزار میلیارد تومــان بار مالی که 
تحمیل می کند، یعنی ســالانه بالغ بر 2 هزار و 
2۰۰ هزار میلیارد تومان که معادل یک بودجه 
اســت. ایــن را نماینــدگان تصویــب می کنند و 
دولت می خواهد اجرا کند؛ از ابتدای سال آینده 
چه اتفاق جدیدی می خواهد بیفتد که بودجه 
ما باید دو برابر شود، پس این احکام قابل اجرا 

نیست. این ها را به شورای نگهبان گفتیم.
منظــور تاکید کرد: تدبیر مقــام معظم رهبری 
ایــن اســت کــه در رســیدگی بــه برنامــه و همه 
لوایح باید اصل ۷۵ رعایت شود؛ بنابراین اینکه 
برخی از نمایندگان می گویند برنامه اجرا نشده 
اســت؛ ســخن ما این اســت که اصاً برنامه ای 
وجود ندارد، کدام برنامه، آن قســمت هایی که 
مســجل است و مورد اختاف نیســت، ما آن را 

در لایحه بودجه آورده ایم.
وی افزود: امسال ارائه لایحه بودجه به مجلس 
2 مرحله ای اســت که خود نمایندگان تصویب 
کردنــد؛ که گفتنــد در مرحلــه اول درآمدها را و 
احکام را بیاورید و در مرحله دوم هزینه ها ارائه 
دهیــد. ما اصــاً متعرض هزینه ها نشــده ایم، 
اینکه بعضی ها می گویند کسری بودجه وجود 
دارد، وقتی کــه ما هزینه ای تعریف نکرده ایم، 

کسری بودجه از کجا است.
رئیــس ســازمان برنامه و بودجــه تصریح کرد: 

کســری بودجــه یعنی تفــاوت درآمــد و هزینه؛ 
در حالــی که مــا هنوز هزینه ای پیشــنهاد و ارائه 
نکرده ایــم. یک هزینه های ادعایــی وجود دارد 
کــه مجلس می گویــد دولت حتماً بایــد این ها 
را پرداخــت کند و مخالف هســتیم، زیرا این ها 
برخاف اصل ۷۵ اســت و شورای نگهبان هم 

قطعاً در مورد این ها اعام نظر خواهد کرد.
منظــور بیــان کــرد: بنابرایــن در ایــن مرحلــه 
همانطــور کــه مجلــس خواســت، درآمدهــا را 
پیــش بینــی کردیم و نســبت بــه درآمدها هم 
همانطوری که در گزارش کمیســیون تلفیق در 
مجلس قرائت شــد، یکی از ویژگــی این لایحه 

دقت در پیش بینی درآمدها بود.
وی توضیــح داد: در گزارش کمیســیون تلفیق 
برآورد دقیق تر ارقام منابع عمومی نســبت به 
بودجه ســنوات گذشــته یکی از نــکات مثبت و 
مهم لایحه اســت که برآورد ارقام دقیق اســت 
و عنوان شــد که ارقام واقع بینانه برای واگذاری 
اموال غیرمنقول، واگذاری شــرکت های دولتی 

نسبت به گذشته در لایحه بودجه آمده است.
معــاون رئیس جمهوری با بیــان اینکه کاهش 
قابل توجه کســری تراز عملیاتی یکــی از نقاط 
قوت لایحه بودجه اســت کــه نمایندگان به آن 
اشــاره کردند، گفت: تــراز عملیاتی تفاوت بین 
درآمدها و هزینه های جاری اســت از عدد ۴۵۰ 
همت در بودجه امسال به 3۰۰ همت در لایحه 
بودجــه ۱۴۰3 کاهــش یافتــه و به اذعــان همه 
کارشناســان این کمتریــن تراز عملیاتــی در ده 

سال گذشته بودجه نویسی کشور است.
 ،۱۴۰3 بودجــه  لایحــه  کــرد:  تاکیــد  منظــور 
بــا احــکام  کــم حجــم، دقیــق، کارشناســانه، 
حداقلی، احکام ناظر به بودجه اســت و احکام 
غیربودجــه ای به هیچ وجه وجود نــدارد و یک 
لایحه کاماً منقح اســت کــه و خود نمایندگان 
هــم تعبیر کــرده انــد. آئین نامــه مجلس هم 

رعایت شده است.
وی با بیان اینکه در لایحه بودجه دقت برآوردها 
بالا رفته است، ادامه داد: پیش بینی منابع برای 
رشد اشــتغال و تولید، رشد اقتصادی، تکمیل 
طرح های عمرانی جدید انجام و سازوکار تهاتر 
اموال دیده شــده اســت؛ این ها امتیازات لایحه 
بودجه اســت که نمایندگان بــه آن اذعان کرده 

اند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه در ادامه با اشاره 
به اینکه درآمدها در لایحه بودجه کاماً واقعی 
دیده شده است، گفت: درآمد سال آینده که در 
بودجه آمده باید با عملکرد امسال و سال های 
گذشته مقایسه شود. قانون بودجه امسال، یک 
بودجــه به شــدت ناترازی اســت زیــرا برخی از 
ارقام درآمدی یا در لایحه، یا در مجلس، بیش 

از برآوردها تعیین شده بود.
منظور در مورد سوالی در مورد افزایش فروش 
اوراق در لایحه بودجه ۱۴۰3، پاسخ داد: در سال 
۱۴۰۰ فروش اوراق حدود 2۷۴ همت اســت که 
در سال ۱3۹۹ به 2۰۷ همت، سال ۱۴۰۱ به 2۶۸ 
همت و امســال ۱۸۷ همت رســیده و در لایحه 

بودجــه ســال آینــده 2۵۴ همت فــروش اوراق 
ما پیش بینی شده اســت که از سال های۱۴۰۰ و 
۱۴۰۱ کمتر اســت و تعجب می کنم که مجلس 

روی این رقم ایراد گرفته است.
وی تصریــح کرد: میــزان اوراقی که برای ســال 
آینــده پیش بینی کردیم، عیناً برای اســتمهال 
اوراق ســال های قبل اســت، یعنــی از این 2۵۴ 
همــت براســاس گــزارش مرکــز پژوهش های 
مجلــس، دولــت هیــچ درآمــدی بــرای ســال 
آینــده برای خــودش ندیده اســت و فقط برای 
بازپرداخــت اوراقــی اســت کــه ســال های قبل 
مجلس تصویــب کرده و مــا بایــد بازپرداخت 
کنیــم در بودجه آمده و کــه آن را با اوراق جدید 

استمهال می کنیم.
معاون رئیس جمهوری در ادامه در خصوص 
کامــاً  افزایــش درآمدهــای مالیاتــی، گفــت: 
درآمدهــای مالیاتی واقعی دیده شــده اســت. 
رشــد درآمدهای مالیاتی ســال های قبل نشان 
می دهد که از ســال ۱3۹۹ با ۱۸۹ همت شــروع 
شــده و ســال ۱۴۰۰ به 3۰۱ همت، سال ۱۴۰۱ به 
۴۷2 همــت و در قانــون بودجــه امســال ۷۴۸ 
همت درآمد مالیاتی داشــتیم، یعنی در تمام 
این سال ها درآمد مالیاتی ۵۰ درصد رشد کرده 

است.
به گفته منظور، ظرفیت مالیاتی کشور، ظرفیت 
بالایی اســت، زیرا وقتی رشــد اقتصــادی اتفاق 
می افتــد و قیمت هــا بــالا مــی رود، درآمدهای 

مالیاتی متناسب با قیمت ها رشد می کند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا افزایش درآمد 
مالیاتی به معنای افزایــش مالیات ها از جیب 
مــردم اســت، اظهــار داشــت: خیــر، الان برای 
حقــوق بگیــران ســقف معافیــت مالیاتــی ۱2 
میلیــون تومان در مــاه در لایحه بودجه تعیین 
شــده و بــرای مشــاغل هــم ســقف معافیــت 
مالیاتــی را نســبت بــه امســال دو برابــر کردیم 
بــه طوری کــه درآمد خالص معــاف از مالیات 
امســال، ۴۵ میلیون تومان اســت که برای سال 

بعد ۷۵ میلیون تومان دیده شده است.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه توضیــح داد: 
افزایش درآمدهای مالیاتی از مقابله با فرارهای 
مالیاتی، شناســایی مؤدیــان جدیــد، داده های 
اطاعاتــی جدیدی که ســازمان مالیاتــی دارد، 
تامیــن می شــود و مســئله مهمتر اینکــه وقتی 
امســال 3۹ درصد تورم داریم، ســود شرکت ها 
متناســب با این 3۹ درصد رشــد می کند، پس 
مالیات ما هم 3۹ درصد رشــد می کند. قیمت 

کالا 3۹ درصد می رود بالا، مالیات ارزش افزوده 
ما هم به طور طبیعی 3۹ افزایش می یابد، پس 

فشار مالیاتی جدیدی وارد نمی شود.
منظــور تاکیــد کــرد: مجلــس حکــم مالیاتــی 
جدیدی تصویب نکرده اند که دولت بخواهیم 
فشار مالیاتی جدید به کسی وارد کند، بنابراین، 
نرخ هــا و پایــه مالیاتــی تغییــر نکــرده اســت و 
بــه مــردم اطمینــان می دهــم، در ســال آینده 
هیچگونه فشــار مالیاتی جدیدی به کسی وارد 
نمی شــود، البته دولت به سراغ دانه درشت ها 
می رود و ما مالیات حَقّــه مردم از باب عدالت 
اجتماعی، از درشت ها می گیریم به کوچک ها 

معافیت می دهیم.
وی بــا بیــان اینکــه امســال بودجــه دو مرحلــه 
اســت، تاکید کــرد اصاً قرار نبــود که در مرحله 
اول بخش هزینه ها را به مجلس ارائه دهیم؛ نه 
در مــورد بازنشســتگان و نه در مورد هیچ حکم 
هزینه ای دیگــری؛ این ها و مواردی مانند یارانه 
نان، یارانه دارو، موضوعات بخش دوم بودجه 
اســت؛ نماینــدگان مجلــس هنــوز ذهن شــان 
براســاس همان مدل اولی اســت که سال های 

قبل بودجه تنظیم و ارائه می شده است.
منظــور اضافــه کــرد: امســال روش ارائه لایحه 
بودجــه بــه مجلــس تغییــر کــرد و ایــن را خود 
مجلس تکلیف کرد که در مرحله اول هزینه ها 
را نمی خواهــد بیاورید و ما هــم نیاوردیم، حالا 
می گوینــد، خب بازنشســته ها چه شــد؟ گندم 
را چــه کار می کنیــد؟ دارو چگونه اســت؟؛ خب 
طــوری می گفتنــد تــا مــا کل بودجــه را بــا هــم 

بدهیم؛ چرا دو مرحله ای کردیم.
رئیــس ســازمان برنامــه و بودجــه ادامــه داد: 
همانطــور که در برنامه هفتم پیشــنهاد کردیم 
برنامه های اصاحی، برنامه رفاهی برای مردم 
ارائه کردیم و به لایحه خودمان پایبند هستیم، 
البته آن قســمتی از برنامه که به صورت نهایی 
بــه مــا ابــاغ خواهد شــد؛ اصــاً قــرار نبــود در 
ایــن مرحله نخســت ارائــه بودجــه بگوییم که 
افزایش حقوق بازنشســتگان چقدر است البته 
بازنشســتگان، فرهنگیان، ایثارگران، نظامیان، 
پرســتاران برای مــا اهمیت دارنــد، همه مردم 

عیال ما هستند.
وی گفت: بــه عنوان دولت و ســازمان برنامه و 
بودجه بــه رفاه همه مردم توجه داریم و حتماً 
در بخــش دوم لایحــه بودجــه ۱۴۰3 که تقدیم 
مجلــس خواهیم کــرد، مصالح همه مــردم را 

ازجمله بازنشستگان خواهیم دید.

اســحاقی گفت: امروز شــاهد این هســتیم که 
بیمه دی در راستای اهداف جامعه ایثارگران 
کوتــاه  زمانــی  بــازه  در  را  مثبتــی  هــای  گام 
برداشــته اســت و امیدوریم بــا اراده ای که در 
مدیریــت فعلی و معاونین و پرســنل خدوم 
این بیمه شــاهد هســتیم، ایثارگــران بیش از 

پیش از خدمات بهره مند شوند.
بیــن  امــور  و  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
الملــل شــرکت بیمه دی؛ ســلمان اســحاقی 
مجلــس  بهداشــت  کمیســیون  ســخنگوی 
شــورای اســامی گفت: کمیســیون بهداشت 
مجلــس بــا  مهنــدس موهبتــی، مدیرعامل 
بیمه دی جلسه ای داشتند که ایشان گزارش 
عملکرد بازه زمانی مدیریت خود را ارائه داد. 
کمیســیون بهداشــت از قبل اطاعات خوبی 
در ایــن زمینه داشــت. از زمانی که ایشــان به 
مدیریــت بیمه دی منصوب شــدند تا کنون، 
میــزان بدهی ها و معوقات بهبود جدی پیدا 
کــرده به نحویکه تا اول شــهریور ۱۴۰2 با کلیه 

مراکز خدمات سامت تسویه کرده اند.
وی عنــوان کــرد: ما در کمیســیون بهداشــت 
تشکر ویژه ای از مدیریت ایشان و عزیزانمان 
کــه  دلیــل  ایــن  بــه  داشــتیم  دی  بیمــه  در 
مخاطبان اصلی این بیمه ایثارگران هســتند 

که بر گردن مردم حق دارند.
وی ادامــه داد: نکتــه حایــز اهمیــت اینکه در 
جلســه ای کــه داشــتیم از بیمــه مرکــزی این 

خواســته را داشــتیم که از بیمــه دی حمایت 
های بیشتری داشته باشد و همچنین سازمان 
برنامه نیز با پرداخت معوقات و تعهداتی که 
در خصوص بیمه ایثارگران دارد بتواند بستر 
را برای خدمت رســانی به جامعــه ایثارگران 

بیشتر کند.
وی بیان کرد: یکی از نگرانی هایی که داشتیم 
این بــود که بیمه دی که ســرمایه گذاران آن، 
ایثارگران هســتند ورشکســت شــود، پس این 
امانت یک امانت ارزشــمند اســت ولی طبق 
گزارشــی که مهنــدس موهبتــی ارائــه کردند 
نشــان داد کــه نســبت بــه ارتقاء این ســرمایه 
و امانــت، تــاش ویــژه ای دارنــد و توفیقــات 

ارزشــمندی در بورس داشــته اند، امیدواریم 
موفق باشند.

ســخنگوی کمیســیون بهداشــت مجلس در 
ادامــه تاکید کــرد: یکی از اقدامــات خوبی که 
مهنــدس موهبتی انجام دادنــد تحویل دارو 

درب منزل برای جانبازان بود.
اســحاقی گفــت: در ایــن جلســه، کمیســیون 
بهداشــت برای پیشــبرد اهداف بیمه دی در 
بیمه مرکزی و دولت، در خصوص برداشتن 
یــک ســری محدودیت هــا و ســقف هایی که 
از قبــل بــرای ایــن بیمه وجــود داشــته اعام 
آمادگی کرد تا برای رفع این مشکات در کنار 

بیمه دی بماند. 

قدردانیکمیسیونبهداشتمجلساز
اقداماتوعملکردبیمهدی

بیمه

براســاس جدیدترین گزارش شبکه شاپرک صورت 
گرفت:

کسب رتبه برتر بانک سپه 
در تعداد تراکنش های شبکه 

پرداخت و کارتخوان فروشگاهی 
در آبان ماه  سال جاری

بانک

بانک سپه براســاس گزارش ماهانه اقتصادی شبکه شاپرک، موفق به کسب 
جایگاه نخست شبکه بانکی در تعداد تراکنش های شبکه پرداخت، کارتخوان 
فروشــگاهی و نیــز رتبــه دوم در بیشــترین ســهم از تعــداد کارت هــای بانکی 

تراکنش دار شبکه شاپرک در آبان ماه سال جاری شد.
به گزارش پایگاه اطاع رســانی بانک ســپه، این بانک با کســب ســهم ۱۸.36 
درصــدی رتبــه نخســت شــبکه بانکی بــا بیشــترین ســهم بــازار از کل تعداد 
تراکنش های شبکه پرداخت را در آبان ماه سال جاری به خود اختصاص داد.
بانــک ســپه بــا کســب ســهم ۱۹.۷4 درصــدی رتبــه نخســت شــبکه بانکی با 
بیشــترین ســهم از تعداد تراکنش های ابزار کارتخوان فروشگاهی و نیز سهم 
مبلغــی ۱۰.36 درصدی در زمره بانک های برتــر در حوزه مبلغ تراکنش های 

ابزار کارتخوان فروشگاهی در شبکه پرداخت قرار گرفت.
براســاس ایــن گزارش، ایــن بانک بــا ۱۱.4۸ درصد جایگاه دوم شــبکه بانکی 
در بیشــترین ســهم از تعداد کارت های بانکی تراکنش دار شبکه شاپرک را در 

مدت مذکور کسب کرد.
بانــک ســپه همچنین موفــق به کســب رتبــه دوم بیشــترین کارت برداشــت 
تراکنش دار در شبکه پرداخت و نیز جزو بانک های برتر صادرکننده بیشترین 
بــن کارت  و  کارت هدیــه  و  بــا ســهم ۹ درصــد  تراکنــش دار  اعتبــاری  کارت 

تراکنش دار با سهم۱۰.2۰ درصدی در مدت مورد اشاره بوده است
شــاپرک در جدیدتریــن گــزارش خود بانک ســپه را بــا ســهم 256.242 هزار 
تراکنشــی در جایگاه نخست بیشــترین اختاف مثبت در تعداد تراکنش های 
پذیرش شــده و با کســب ســهم۱.2۰6.342 هزار تراکنشــی نیز در جایگاه دوم 
بیشــترین ســهم از کل تراکنش های صنعت پرداخت کارتی در شــبکه بانکی 

قرار داده است.



راه و مسکن

 میان گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
و وزارت قدرت مردمی حمل و نقل ونزوئلا به امضا رسید؛ 

اساسنامه شرکت مشترک دریایی بین 
ایران و ونزوئلا

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن مطرح کرد؛

ایجادمشوقبرایحمایت
ازفناوریهاینوینساخت
درنهضتملیمسکن

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن 
بــا اعــام عملکــرد بــی ســابقه دولــت 
ســیزدهم در بخش مســکن، از آمادگی وزارت 
راه وشهرســازی بــرای حمایــت از فناوری های 
نوین ساخت خبر داد و گفت: مشوق هایی هم 

در این حوزه پیش بینی شده است.
و  راه  وزارت  خبــری  گزارش پایــگاه  بــه 
شهرسازی، ارســان مالکی، معــاون وزیر راه و 
شهرســازی و مدیرعامل ســازمان ملی زمین و 
مسکن در نمایشــگاه ملی سازه و فولاد، بخش 
مسکن را پیشران پیشرفت کشور نامید و گفت: 
صنعــت فــولاد موتــور محــرک این بخــش به 

شمار می آید.
ملــی  ســازمان  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
زمیــن و مســکن مالکــی در حاشــیه بازدیــد از 
ایــن نمایشــگاه از آغــاز عملیــات اجرایــی یک 
میلیــون و ۹۰۰ هــزار واحــد مســکونی در قالب 
طــرح نهضت ملــی مســکن خبــر داد و انجام 
این امر توسط وزارت راه و شهرسازی در دولت 

سیزدهم را یک اقدام جهادی خواند.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی افــزود: تــا ایــن 
بــه  زمیــن  هکتــار  هــزار   3۸ از  بیــش  لحظــه 
اســتعداد ساخت یک میلیون و ۶۰۰ هزار واحد 
مسکونی در محدوده شهرها تامین شده است.

وی همچنین اعام کرد: تاکنون قرارداد 2۵هزار 
هکتار پروژه آماده ســازی در کشــور منعقد شده 
که حجــم اجرای این پروژه ها معادل بیش از ۶ 

هزار کیلومتر جاده سازی است.
مدیرعامــل ســازمان ملی زمین و مســکن این 
حجــم از کار را در کشــور بی ســابقه دانســت و 
در توضیــح اهمیــت ایــن امــر اضافه کــرد: اگر 
بخواهیم این عدد را با عملکرد بخش مســکن 
در گذشــته مقایسه کنیم باید یادآوری کنیم که 
در مسکن مهر مجموعا ۵۹۰ هزار واحد مسکن 

در سازمان ملی زمین و مسکن ساخته شد.
نقــش فــولاد در افزایــش ســرعت و کیفیــت و 

پایین آوردن قیمت تمام شده مسکن

و  ســرعت  افزایــش  گفــت:  ادامــه  در  مالکــی 
کیفیــت و پاییــن آوردن قیمــت تمام شــده در 
ســاخت واحدهــای نهضت ملی مســکن برای 
مــا از اهمیت ویــژه ای برخوردار اســت و نقش 

صنعت فولاد در تمامی این موارد بارز است.
ایــن  آمادگــی  و شهرســازی  راه  وزیــر  معــاون 
نویــن  فناوری هــای  از  وزارتخانــه در حمایــت 
ســاخت را اعام کــرد و افزود: مشــوق هایی در 
ایــن خصــوص پیش بینــی شــده و ایــن اقــدام 
قابل توســعه و افزایش اســت و همچنین باید 
 در این عرصه به ســمت نظــام مدیریت پروژه 

پیش رفت.
وی اظهار کرد: ما بر این باوریم در دســت یابی 
بــه دانش صنعت فــولاد در ســاختمان چیزی 
از کشــورهای دنیا کــم نداریم و باید با مدیریت 
بهره وری و کنتــرل پروژه ها ضعف های موجود 

را رفع کنیم.
مدیرعامــل ســازمان ملــی زمین و مســکن در 
بخش دیگری از صحبت هایش ســامان دهی و 
رتبه بنــدی تولیدکنندگان بــرای رقابت عادلانه 
و بالابردن کیفیت محصولات را خواســتار شــد 
و رســیدن به شرایط ایده آل و جایگاه اصلی در 

این بخش را دور از ذهن ندانست.
مقــررات  تســهیل  در  نظارتــی  نقــش  مالکــی 
از  اســتفاده  طریــق  از  مشــوق هایی  ایجــاد  و 
فناوری های نوین ساخت را از وظایف دولت در 
رفع چالش های صنعت ساخت و ساز دانست 
و افــزود: عــاوه بــر اینهــا تنظیــم و مدیریــت 
تســهیات بانکی توســط دولت باعث می شود 
کــه متقاضیــان و شــرکت ها بتواننــد مصالح را 

آسان تر تهیه کنند.
وی در پایــان همــکاری صنایــع فولاد بــا مراکز 
شــرکت های  و  تحقیقاتــی  و  دانشــگاهی 
دانش بنیان را خواستار شد و گفت: با همکاری 
ایــن بخش ها می تــوان هزینه تمام شــده را به 
حداقل رســاند و حتی می تــوان از این ظرفیت 

بازار کشورهای منطقه را هم به دست آورد.

J O M L E H N E W S P A P E R

   پنجشنبه
    23 آذر 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1684

مسکن

اخبــار

 مدیرعامل شرکت عمران 
شهر پرند:

2 هزار واحد نهضت ملی 
مسکن پرند دهه فجر 
امسال افتتاح می شود

»آرش صیادی«، مدیرعامل شرکت 
عمران شهر جدید پرند در گفت وگو 
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  بــا 
شهرســازی روند اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن را در آن شــهر جدید تشــریح کرد و 
گفــت: ۷۷ هزار نفر در شــهر پرند متقاضی 
دریافت مسکن بودند که شرایط آنها مورد 
شــرکت  گرفت.مدیرعامــل  قــرار  بررســی 
عمــران شــهر جدیــد پرنــد ادامــه داد: بــا 
تاش های فراوان در سال گذشته ۶۰۰ هکتار 
به شــهر جدید پرند الحاق شــد و هم اینک 
3۱ هــزار واحد مســکونی نهضــت ملی در 
اراضــی تعییــن شــده جانمایــی و فرآینــد 
ساخت آنها آغاز شده است.صیادی با بیان 
اینکــه بــا رفــع موانــع شهرســازی و الحــاق 
اراضــی به شــهر پرند، پروژه ها با پیشــرفت 
فیزیکی متفاوت در حال اجراست، توضیح 
داد: میانگین پیشــرفت فیزیکی واحدهای 
نهضت ملی مســکن پرند 2۰ تا 2۵ درصد 
اســت.وی تصریح کرد: در تاش هستیم تا 
اولین نسل پروژه های نهضت ملی مسکن 
بــه تعداد 2 هزار واحد در دهه فجر امســال 
تحویل متقاضیان شــود.صیادی بر تامین 
آورده متقاضیان تاکیــد کرد و گفت: تامین 
متقاضیــان  توســط  شــده  اعــام  آورده 
واحدهای نهضت ملی مسکن، عاملی موثر 
برای تکمیل و تحویل به موقع واحدهاست. 
بنابراین متقاضیــان برای تامیــن به موقع 
آورده خود برای تحویل واحدهای مسکونی 

نهایت همکاری را داشته باشند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جادهای مازندران:

راهداران در جاده های 
 برفگیر استان 
مستقر شدند

مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل 
جاده ای استان مازندران در رزمایش 
مشترک طرح زمستانی عنوان کرد: راهداران 
در جاده های برفگیر مازندران مستقرشدند.
راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
وشهرسازی از مازندران، »حسن جهانیان« 
در رزمایش طرح راهداری زمستانی  استان 
که با حضور استاندار، فرمانده فراجا استان و 
مدیران دستگاه های امداد و نجات جاده ای 
استان در فرماندهی نیروی انتظامی استان 
برگزار گردید از استقرار 3۵۰ راهدار در جاده 
های برفگیــر مازندران خبــر داد.وی ضمن 
قدردانی از زحمات همه دست اندرکاران در 
خصــوص ایمنی راههــا در فصل زمســتان 
عنــوان نمــود: با توجــه به اینکه  بیــش از۹۰ 
درصــد حمــل و نقــل بار و مســافر کشــور از 
طریق حمل و نقل جاده ای انجام می شود 
بنابراین مســئولیت ســنگینی بر عهده  این 
اداره کل قرار دارد.وی خاطر نشان ساخت : 
در طــول ۱۰۴۰۰کیلومتــر راه اصلی ، فرعی و 
روستایی مازندران 23راهدارخانه فعالیت 
کــرده که 3۵۰ نفر از راهداران ســخت کوش 
در قالــب 33 اکیپ راهداری زمســتانی و با 
2۵۰دستگاه ماشین آلات راهداری )بلدوزر ، 
گریدر ، لودر، کامیون، نمک پاش، دســتگاه 
برف خور و دستگاه آب نمک پاش و سواری 
در  راهــداری(   )گشــت  ویــژه  دار  کمــک 
و  گیــر  بــرف  هــای  راه  از  3۷۰۰کیلومتــر 
طــول   بــه  و۱3گردنــه  اســتان  کوهســتانی 
۷۰۰کیلومتــر گردنــه بــرف گیــر بــه انجــام 
فعالیت های راهداری زمســتانی مشــغول 
نشــان  خاطــر  باشــند.وی  مــی  فعالیــت 
ســاخت:تجهیز راهدارخانه ها به وســایل و 
امکانات مورد نیاز  استفاده حداقلی از نمک 
بــرای جلوگیری از آســیب رســاندن به ابنیه 
فنی راه را ضروری دانســت و افزود : در سایه 
حضور فعال و پر رنگ و چشمگیر راهداران 
در محورهــای بــرف گیــر اســتان بــه همراه 
اقدامات ایمنی اداره کل و فرهنگ ســازی و 
رعایــت قوانین و مقررات از ســوی رانندگان 
عزیــز ان شــاءا... مــا امســال شــاهد کاهــش 
تصادفات و فوتی های ناشی از آن در سطح 

راه های استان باشیم.

بازدید رئیس سازمان 
 هواشناسی کشور 

از تجهیزات هواشناسی 
فرودگاه ساری

»ســحر تاج بخش«، رئیس ســازمان 
هواشناســی کشــور از زیرســاخت ها و 
تجهیزات هواشناســی فــرودگاه بین المللی 
دشت ناز ساری بازدید کرد.فرودگاه دشت ناز 
ساری به دلیل موقعیت جغرافیایی خاص و 
همجــواری بــا کوهســتان و دریــا، همــواره با 
رخداد انواع پدیده های مخاطره آمیز جوی به 
ویژه پدیده های کاهنده دید مواجه اســت که 
خــاص  تجهیــزات  نیازمنــد  آن هــا  پایــش 
هواشناسی است. این موضوع سبب شده تا با 
حمایت هــای ســازمان هواشناســی کشــور و 
مســئولان اســتان، ایســتگاه هواشناســی این 
فــرودگاه بــه جدیدتریــن تجهیــزات کمــک 
دیدبانــی و ســنجنده های دقیق هواشناســی 
ایســتگاه  حاضــر  حــال  شــود. در  مجهــز 
هواشناسی فرودگاهی دشت ناز ساری مجهز 
به ســنجنده RVR برای پایش دیــد افقی در 
امتداد باند و سنجنده سیلومتر برای سنجش 
ارتفــاع کــف ابــر اســت. محمدرضا رضــوی 
مدیرکل هواشناسی مازندران در حاشیه این 
دیدار اظهار کرد: تشکیل ابرهای کم ارتفاع و 
وقوع مه گرفتگی های فراوان در طول سال از 
چالش های پرواز در فرودگاه ســاری بود که با 
بهره برداری از این تجهیزات، استانداردهای 
عملیاتی فرودگاه در شــرایط بد جوی تا حد 
قابل ماحظــه ای بهبــود یافت. بــه گزارش 
روابط عمومی هواشناسی مازندران، رضوی 
خاطرنشــان کــرد: در حــال حاضــر ایســتگاه 
هواشناســی فرودگاهــی ســاری دارای گواهی 
بیــن المللــی اســتاندارد سیســتم مدیریت 
کیفیت خدمات است و تجهیزات و ادوات آن 
در بازه هــای زمانــی اســتاندارد، واســنجی و 

صحت سنجی می شود.

صفحه06

صفحه05

0606

 مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید 
تاکید کرد؛

راهاندازیمراکزپاسخگویی
تلفنیوغیرحضوری
درشهرهایجدید

 رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 
خبر داد؛

برگزاریاولیننمایشگاه
صنعتهواییفرودگاهپیام

در16اسفندماهجاری

مدیر عامل سازمان مجری خبر داد؛

بهره مندی بیمارستان 
400تختی رشت از ظرفیت 
ماده 56 قانون الحاقی 
باهمكاری بانک ملت

معاون وزیر راه وشهر سازی ومدیر عامل سازمان مجری ساختمان ها وتسیسات دولتی وعمومی از امضاء 
تفاهم نامه همکاری بین سازمان مجری وبانك ملت خبر داد.به گزارش روابط عمومی سازمان مجری، 
در راستای استفاده از ظرفیت ماده 56 قانون الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت 
به منظور تسریع در عملیات اجرایی طرح بیمارستان 4۰۰ تختی  رشت وپیشرفت فیزیکی بیشتر پروژه 
واتمام هرچه بیشتر آن پس از تائید سازمان برنامه بودجه کشور وانجام تشریفات قرارداد تسهیات مالی 

از محل اعتبارات بانك بامساعدت وهمکاری بانك ملت)مدیریت شعب استان گیان( تفاهم 
نامه همکاری منعقد گردید.در این جلسه که با حضور »علی نبیان«، معاون وزیر راه 
وشهرسازی و مدیر عامل سازمان مجری ساختمان ها وتاسیسات دولتی و عمومی، 
آقای زینعلی مدیریت شــعب بانك ملت اســتان گیان ،آقای حســنی ذیحســاب 

وسرپرست امورمالی طرح های تملك دارایی های سرمایه ای ، اعضاء هیات مدیره 
ومعاونین سازمان تشکیل گردید.تفاهم نامه بین طرفین به امضاء رسید. 

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن مطرح کرد؛ 

ایجادمشوقبرایحمایت
ازفناوریهاینوینساخت
درنهضتملیمسکن

»مهرداد بذرپاش«، وزیر راه و شهرســازی در رویداد 
و نمایشــگاه شرکت های دانش بنیان حوزه مسکن و 
حمــل و نقل که  بــا حضــور »روح الله دهقانی فیروز 
آبــادی«، معاون علمــی و فنــاوری و اقتصاد دانش 
بنیــان رئیــس جمهــور و محمدصــادق خیاطیــان 
رئیــس صنــدوق نوآوری و شــکوفایی برگزار شــد، بر 
آمادگــی وزارت راه و شهرســازی برای همراهــی بــا 
صنــدوق نــوآوری و شــکوفایی و شــرکت های دانش 
بنیان تاکید کرد و گفت: گستره وزارت راه و شهرسازی 
بــرای حضور شــرکت های دانش بنیان و اســتفاده از 
ظرفیت هــای آن هــا در حوزه هــای روش های تامین 
مالــی، مصالــح ســاخت، ارزان ســازی و ... در پروژه 

بزرگ نهضت ملی مسکن بالاست.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
شهرســازی، وزیر راه و شهرســازی تاکید کرد: وزارت 
راه و شهرســازی به عنوان پیشــران  پیشــرفت کشــور 
است، پروژه نهضت ملی مسکن که بزرگترین پروژه 
ساخت و ساز است در دست دارد که در حوزه تامین 
مصالــح، روش های تامین مالی، ســرعت و کیفیت 
ســاخت و ... بــا توجه به اینکه ســاخت مســکن های 
ویایــی و یــک طبقه حیاط دار در ایــن طرح در نظر 

گرفته شده، نیازمند دانش و فناوری روز است.
بذرپاش با اشاره به بزرگی ابعاد طرح نهضت ملی 
مسکن گفت: در کل پروژه مسکن مهر ۸ هزار هکتار 
زمین تامین شــد اما تا امروز بیش از ۵2 هزار هکتار 
زمیــن در نهضت ملی مســکن تامین شــده و برای 
اضافه شــدن ۵۰۰ هزار زمین روستایی فقط تا پایان 

امسال هدفگذاری شده است.
وی افــزود: ایــن ارقــام نشــان دهنــده ابعــاد بزرگ 
پــروژه نهضت  ملی مســکن اســت و قطعــا باید در 
قیمت تمام شده ســاخت و روش های نوین تامین 
مالــی از ظرفیت هــای صندوق نوآوری و شــکوفایی 
اســتفاده کنیم.بذرپــاش ضمــن تاکیــد بــر اهیمت 
جمــع آوری اطاعــات مربوط بــه امــاک در حوزه 
مقابلــه با احتکار خانه و زمین، گفت: طبف مصوبه 
شــورای عالی شهرسازی و معماری هر زمینی که ۱۰ 
ســال از پروانه ساخت مســکونی آن گذشته و مالک 
به ســاخت اقــدام نکرده باشــد، در این شــورا تغییر 
کاربری خواهد گرفت و این گام بلندی برای مقابله 

با احتکار زمین است.
وزیــر راه و شهرســازی یکی از دلایــل اصلی افزایش 
قیمــت مســکن را احتــکار بــه دلیــل اجــرا نشــدن 
قانــون مالیات بر خانه های خالــی با وجود تصویب 
در ســال های گذشــته دانســت و افــزود: کشــورهای 
مختلف دنیا از این روش برای ســاماندهی و کنترل 

بازار مسکن استفاده می کنند.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
شهرسازی، وی سامانه شناسایی زمین های معطل 
مانــده بــرای ســاخت را از دیگر راهکارها دانســت و 
افزود: بــرای آنکه بتوانیم در بخش قیمت مســکن 
ورود موفقیــت آمیزی داشــته باشــیم به شناســایی 
احتکارهــای حوزه زمین و ملک و عدم عرضه آن ها 
در بازار است.بذرپاش درخواست کرد طی جلسه ای 
بــا حضور همه مدیران بخش مســکن، پلتفرم های 
کــه می تواننــد در حوزه صنعتی ســازی کمک کنند، 
معرفــی شــود.وزیر راه و شهرســازی تاکیــد کرد: وام  
ســاخت مســکن در بخش صنعتی را به 3۵ درصد 
بیشتر از وام نهضت ملی مسکن افزایش داده ایم و 

در شورای پول و اعتبار تصویب شده است.
وی یادآور شــد: آییــن نامه نحوه تعامــل وزارت راه 
و شهرســازی بــا شــرکت های دانش بنیــان در حوزه 

مسکن و حمل ونقل به تصویب رسیده است.
وزیــر راه و شهرســازی با بیان اینکه در آســتانه هفته 
پژوهش قــرار داریم، گفت: وزارت راه و شهرســازی 
به عنوان پیشــران پیشرفت کشــور دو رکن فناور پایه 
بودن و مردم پایه بودن دارد که اجرای رکن فناورانه 
بــودن نیازمند تجدید نظر در رویکردهای ماســت و 

باید تحولــی در رفتارهای مدیریتی مــا برای اجرای 
اســناد، مقررات و توافق نامه ها و بخشنامه  ها یجاد 
شــود.بذرپاش در ادامه ســخنان خود اظهار کرد: در 
بخش حمل ونقل، کان پروژه ایران راه را در دستور 
کار داریــم و  بــرای اینکــه بدانیــم وضعیــت مــا در 
کریدورهــای بین المللی و منطقه ای چگونه اســت 
باید ترانزیت، ظرفیت هــای ثروت آفرینی ترانزیت 
و میــزان افزایــش آن در یــک ســال اخیر را بررســی 
کنیم که سیاســت همسایگی با کشورهای همسایه و 
توافقات انجام شــده در یک ســال اخیر چقدر سهم 
ترانزیت ما را افرایش داد، کدام محورهای ترانزیتی 

برای ما تهدید است و کدام فرصت.
وزیــر راه و شهرســازی ادامــه داد: ترانزیــت وزنــی 
کشــور ما 33 درصد افزایش یافته که نشان می دهد 
تعامات ما با کشورهای منطقه نتیجه داده است و 
کشورهایی مثل روسیه خود به افزایش میزان حمل 

و ترانزیت کالاها از طریق ایران اذعان کرده اند.

پــروژه ریلــی رشــت- کاســپین تــا پایــان ســال   
تکمیل می شود 

و  حمل ونقــل  زیرســاخت های  خصــوص  در  وی 
ترانزیت کشــور توضیح داد: از همه ظرفیت ها برای 
توســعه کریدورهــای حمل ونقلــی دریایــی، ریلــی، 
زمینی و هوایی باید اســتفاده کنیم. پروژه رشــت به 
کاســپین را باید تا پایان ســال به اتمام برسانیم تا از 
دریــای جنــوب به دریای آزاد متصل شــویم و حتما 

باید شهرفرودگاهی مناسب داشته باشیم.

راه آهــن چابهــار- زاهــدان در اولویــت دولــت   
است

بذرپــاش تاکیــد کــرد: راه آهــن چابهار_ زاهــدان به 
ســرخس در اولویت دولت و وزارت راه و شهرسازی 
قرار دارد و پروژه شــلمچه_ بصــره که می تواند یک 
شاهراه ترانزیتی برای اتصال به مدیترانه باشد بعد 

از ۴۵ سال به نتیجه رسید.
وزیــر راه و شهرســازی ادامــه داد: عملیــات اجرایی 
پــروژه رشــت با آســتارا در توافق با روســیه از ابتدای 
ســال میــادی جدیــد آغــاز خواهــد شــد و توافق با 
ارمنستان منجر شد که برای اولین بار با شرکت های 
ایرانــی قــرارداد بیــش از 2۰۰ میلیــون دلاری بــرای 
تکمیــل کریدورهــای گذرگاهــی شــمال بــه جنــوب 

منعقد شود.
وی توافــق بــا ترکمنســتان بــرای انعقــاد قــرارداد 
راهســازی بــا شــرکت های ایرانــی بــه میــزان ۵۵۰ 
میلیــون دلار را در تاریخ کشــور بی ســابقه دانســت 
و گفــت: ایــن قراردادها هــم نقش کریــدوری ایران 
را تکمیــل می کنــد و هم منجر به حضــور و معرفی 

ایرانی ها در دنیا خواهد شد.
بــه گفتــه بذرپــاش، اســتفاده از شــرکت های دانش 
بنیــان در کریدورها عاوه بر بخش های زیرســاختی 
بایــد، حــوزه نرم افــزاری از جملــه صــدور بارنامه و 
تســهیل تردد در پایانه های مرزی و ... را هم شــامل 
شود و نرم افزار توسعه و رونق ترانزیت باید در کنار 
توســعه زیرســاخت های ریلــی،  جــاده ای، هوایی و 
دریایی توسعه یابد.گفتنی است رویداد و نمایشگاه 
شرکت های دانش بنیان حوزه مسکن و حمل ونقل 
به منظور امضای توافق نامه های ســه جانبه و ارائه 
دســتاوردهای بیــش از ۵۰ شــرکت دانــش بنیان در 

حوزه ساختمان و حمل ونقل برگزار شد.
در ایــن رویداد تعدادی از شــرکت های دانش بنیان 
بــه ارائــه دســتاوردها و نوآوری هــای خــود در حوزه 

مسکن و حمل ونقل پرداختند.

بــا    چابهــار  از  بــرداری  بهــره  قــرارداد  انعقــاد 
هندی ها

بذرپــاش ســپس در جمــع خبرنــگاران گفــت: در 
راســتای افزایش ترانزیت کشــور شاهراه های شمال 

ـ جنــوب و شــرق  ـ غــرب و اتصــال آنهــا بــه خطوط 
دریایی و ریلی در دستورکار قرار دارد و در این زمینه 
شرکت های تخصصی که در زمینه تخلیه و بارگیری 
در بنــادر تخصــص دارنــد، در قالب مناقصــه به کار 

گرفته می شوند.
وی با بیان اینکه بندر چابهار اجرا شده است، گفت: 
در این زمینه قراردادی بــرای بهره برداری این بندر 

با هندی ها بسته ایم.
وزیر راه و شهرسازی در مورد خانه های خالی گفت: 
یکــی از مالــکان عمــده خانه هــای خالــی بانک هــا 
هســتند کــه 2۰۰ هــزار خانــه خالــی بــرای بانک هــا 
شناســایی شــده و بانک هــا بــه تدریــج ایــن خانه ها 
را بــه بــازار عرضــه می کنند و تاش ما بر این اســت 
 کــه انگیزه بــرای احتکار مســکن بــه حداقل کاهش 

پیدا کند.
بذرپــاش اضافه کــرد:  در زمینه حمل و نقل ریلی با 
شــرکت هایی مانند فــولاد مبارکه کــه دارای بارهای 
زیــادی هســتند، مذاکره شــده اســت که در توســعه 

ریلی سرمایه گذاری کند.

احداث شــهرهایی با رویکردهای پتروشیمی،   
پالایشگاهی و کشاورزی

وی در مــورد 2۷ نقطــه بــرای احــداث ســکونتگاه 
در ســواحل جنوبــی کشــور گفــت: ایــن نقــاط در ۴ 
اســتان خوزســتان، بوشــهر، هرمــزگان و سیســتان 
و بلوچســتان جانمایــی شــده و در ایــن زمینــه تیــم 
مشــاوره پــروژه و یــک دانشــگاه بزرگ تعیین شــده 
اســت. مکان یابــی جدید در شــورای عالی معماری 
و شهرســازی روز گذشــته بــه تصویــب رســید و تــا 
اوایــل ســال آینده عملیــات اجرایی این طــرح آغاز 
می شــود. همچنین 2۷ اســتان معین برای احداث 
می شــود. گرفتــه  نظــر  در  جدیــد  شــهرهای   ایــن 
گام  در  گفــت:  همچنیــن  شهرســازی  و  راه  وزیــر 
اول پیش بینــی شــده اســت در هر یک از شــهرهای 
جدیــد ۵۰ هــزار نفر اســکان پیدا کنند و این شــهرها 
بــا رویکردهــای پتروشــیمی، پالایشــگاهی و حتــی 

کشاورزی طراحی خواهند شد.

اعلام حضور سیمرغ در هما در وهله اول برای   
حمل بار

بذرپــاش در مــورد ســاخت هواپیمــای مســافربری 
ســیمرغ گفت: قرار شــد دو فروند از ایــن هواپیماها 
در اختیار شرکت  هواپیمایی جمهوری اسامی قرار 
گیرد که در مرحله اول برای انتقال بار از آن استفاده 

خواهد شد.
وزیر راه و شهرســازی در مورد افزایش قیمت بلیت 
هواپیمــا گفت: بــا توجه بــه افزایش هزینــه داخلی 
مجوز افزایش 2۹ درصدی قیمت بلیت های داخلی 
داده شده است. در مورد خطوط هوایی خارجی هم 
قیمت آنها بالا رفته اســت که بایــد جبران کنیم اما 
در راســتای سیاســت مهــار تــورم، با توجه بــه اینکه 
قیمت خدمــات حمل و نقل افزایش یافته، در کنار 
افزایــش 2۹ درصدی قیمــت بلیت، تاش داریم با 
خدمــات جانبی بخشــی از این افزایــش هزینه ها را 
جبــران کنیم.بذرپاش گفــت: تقاضا بیش از عرضه 
در بخــش حمــل و نقــل هوایــی اســت و مــا تــاش 
داریم شــرکت های هواپیمایی عاوه بر پلتفرم های 
مجازی به طور مســتقیم نســبت به عرضه بلیت به 

متقاضیان اقدام کنند.
وی در مــورد افزایــش لکوموتیــو گفــت: بــا توجه به 
محدودیــت تولید داخــل و وجود مغایــرت قانونی 
درخواســت مجوز برای واردات لکوموتیــو داده ایم، 
از طرفــی با شــرکت های داخلــی کــه دارای بارهای 
زیــادی هســتند مذاکــره کرده ایــم کــه در صنعــت 
حمــل و نقــل ریلــی ســرمایه گذاری کننــد، از جمله 
 فــولاد مبارکه در بخش ناوگان ریلی ســرمایه گذاری 

خواهد کرد.

صفحه 06

رییس کمیسیون سرمایه گذاری و تامین مالی اتاق بازرگانی ایران: 

سازمانبنادرودریانوردیمحوراصلی
توسعهدریامحوراست

 وزیر راه و شهرسازی در رویداد و نمایشگاه شرکت های دانش بنیان حوزه 
مسکن و حمل و نقل اعلام کرد؛ 

 فرصت های ابر پروژه های »ایران راه« 
و »نهضت ملی مسکن« برای حضور دانش بنیان ها

تشکیل صندوق های پژوهش و فناوری در وزارت راه و شهرسازی



مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید 
تاکید کرد؛

راه اندازی مراکز پاسخگویی تلفنی 
و غیرحضوری در شهرهای جدید

 میان گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران و وزارت قدرت مردمی 
حمل و نقل ونزوئلا به امضا رسید؛

اساسنامهشرکتمشترکدریاییبینایرانوونزوئلا

هواپیمایی

عمران کشتیرانی

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: آتش سوزی پست  خانه تهران )1354ش( l تهاجم مزدوران رژیم سفاک پهلوی به بیمارستان امام رضا)ع( در مشهد مقدس )1357ش( l انتشار پیام "امام خمینی" در محكومیت كشتار مردم شهرهای كشور توسط عُمّال پهلوی )1357ش( l شهادت شهید نعمت  الله چهاردهی )1360ش(

سرپرست فرودگاه لارستان 
منصوب شد

      با حکم معاون وزیر و مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و 
به عنــوان  رفیعــی  محســن  ایــران  هوایــی  ناوبــری 
سرپرســت اداره کل فرودگاه های لارســتان منصوب و 
جایگزین احد بهروزکام شد.به گزارش روابط عمومی 
شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران؛ در حکم کاپیتان نخجوانی 

آمده است:
بــا اســتعانت از درگاه باعظمــت خداونــد متعــال، نظر بــه تعهد و 
حســن ســوابق حرفه ای جنابعالی، به موجب این اباغ و به استناد 
مــاده ۹4 قانــون مدیریــت خدمــات کشــوری، به عنــوان سرپرســت 

اداره کل فرودگاه لارستان منصوب می شوید.

درخشش روابط عمومی سازمان 
راهداری در نوزدهمین دوره 

سمپوزیوم بین المللی روابط عمومی
      نوزدهمیــن دوره ســمپوزیوم بیــن المللــی روابــط 
هــوش  کاربــرد  مهارت هــای  موضــوع  بــا  عمومــی 
مصنوعــی در روابــط عمومــی در تاریــخ 2۱ آذر مــاه 
جاری در مرکز همایش های بین المللی صدا و ســیما 
برگزار شد.به گزارش روابط عمومی سازمان راهداری و حمل و نقل 
جــاده ای، در ایــن ســمپوزیوم که جمعــی از مدیران، کارشناســان و 
اســتادان روابط عمومی داخلی )و متخصصــان خارجی به صورت 
آناین( حضور داشــتند، ســه نشســت علمــی- تخصصــی برگزار و 
مقالاتی توسط اساتید و ســخنرانان ارایه شد.بر اساس این گزارش، 
در بیستمین جشنواره برترین های روابط عمومی سمپوزیوم مذکور 
بــر اســاس رای هیــات داوران، لــوح تقدیــر و تندیــس بخش هــای 
ارتباطــات فرهنگی )تبلیغاتی/انتشــاراتی(، برنامه ریزی ارتباطی و 
شــد. اهــدا  ســازمان  عمومــی  روابــط  بــه  ارتباطــی   پیوســت 

کســب این رتبه به دلیل رعایت استانداردهای حرفه ای و مدیریت 
راهبردی روابط عمومی، خاقیت در کار و داشــتن کیفیت و کمیت 
مناســب فعالیت ها بوده اســت.لازم به ذکر است، جشنواره مذکور 
در هفــت بخــش برنامه ریــزی ارتباطــی و پیوســت های ارتباطــی، 
مدیریت راهبردی روابط عمومی، ارتباطات الکترونیکی و مجازی، 
ارتباطــات مردمــی، ارتباطــات رســانه ای، پژوهش هــای ارتباطی و 

ارتباطات فرهنگی برگزار شد.

بازدید معاون پشتیبانی و منابع 
انسانی بنیاد مسکن کشور از 

کانون بازنشستگان استان فارس
      مهندس علیرضا  فاحی نصر آبادی معاون پشتیبانی 
و مدیریت منابع انسانی کشــور ضمن بازدید از کانون 
بازنشســتگان بنیاد استان فارس و اهدای لوح تقدیر از 
مدیر کل و مســئولان بنیاد مسکن استان فارس تقدیر 
کرد.به گزارش روابط عمومی بنیاد مســکن انقاب اســامی اســتان 
فارس، فاحی در این بازدید از طرف مهندس کانتری رئیس کانون 
بازنشســتگان، از دکتر حمیدی مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس ، 
حجت الاسام سید علی نجفی مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه  و 
مهنــدس برومند معاون پشــتیبانی و مدیریت منابع انســانی بنیاد 
مسکن اســتان در راســتای اهمیت به جایگاه بازنشستگان و اعطای 
تســهیات بــدون بهره در ســال جــاری به بازنشســتگان تقدیــر کرد.

فاحی در ادامه به اهمیت وجود بازنشســتگان اشاره کرد و آنها را با 
کولــه بــاری از دانش و تجربه گنجینه ارزشــمندی برای ترســیم خط 
حرکت بنیاد مســکن و اجــرای فعالیت های عمرانــی و محرومیت 
زدایی دانســت.فاحی معاون پشتیبانی بنیاد مسکن کشور با اشاره 
بــه اینکه ارج نهــادن به بازنشســتگان از جمله عوامــل موفقیت هر 
ســازمانی است، شــرط داشــتن جامعه ای مطلوب را قدرشناسی از 
بازنشســتگان و بــرآورده کردن نیازهای مادی و معنــوی آنها در کنار 
هم دانســت. این مقام مســئول درادامه با اشــاره به ماموریت های 
عمران روستایی بنیاد مسکن افزود: دوران بازنشستگی، دوران انزوا 
و خانه نشــینی محســوب نمی شــود بلکه دوران بالندگــی و افتخار و 
اســتفاده از تجربیات است. تجربه بازنشســتگان میراث ارزشمندی 
برای جامعه است و استفاده از تجربه بازنشستگان بهترین فرصت 
برای تســریع در توســعه و  پیشرفت اســتان می باشد. فاحی خاطر 
نشــان کرد : همه دســتگاه های اجرایی نیز باید بازنشستگان را مورد 
توجه قرار دهند و زمینه بهره مندی از تجارب ارزنده این قشر عزیز را 

به عنوان راهنمای عملی مدیران و کارکنان فراهم کنند.

 امضای تفاهمنامه همکاری وزارت 
راه و شهرسازی و صندوق ملی مسکن

      در حاشیه بازدید مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی 
از نمایشــگاه تبــادل فنــاوری در حــوزه ســاختمان و 
حمل ونقــل، توافقنامــه ای میــان صندوق نــوآوری و 
شکوفایی ریاست جمهوری و صندوق ملی مسکن با 
موضــوع تامیــن مالــی تکمیــل زنجیره هــای ارزش تولیــد فناورانه 
صنعت ســاختمان به امضا رسید.به گزارش خبرنگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی، همچنین توافقنامه ای در راستای صنعتی 
ســازی و افزایــش ســرعت و کیفیــت در فراینــد ســاخت و ســاز و 
بهره مندی از توانمندی های شرکت های دانش بنیان میان صندوق 
نوآوری و شــکوفایی ریاست جمهوری و گروه سرمایه گذاری مسکن 
امضــا شــد.در این مراســم یک توافق نامــه نیز در خصــوص تامین 

مالی و اجرای کان پروژه های فناورانه به امضا رسید.

معاون مسافری شرکت راه آهن:
قطارهای ترکیبی تهران- کربلا 

به طور مستمر برقرار شد
      معاون مســافری شــرکت راه آهن جمهوری اسامی از 
برقراری قطارهای ترکیبی تهران- کربا به طور مستمر و 
هر هفته یک ســیر با توافق انجام شده با راه آهن عراق 
خبر داد.به گزارش بازار، ســید حســن موسوی در جمع 
خبرنگاران افزود: این قطار هر هفته شنبه از تهران به مقصد شلمچه 
حرکت خواهد کرد، پس از طی مسیر 3۰کیلومتری از شلمچه تا بصره، 
قطار از بصره تا کربا سیر خواهد کرد.وی بیان داشت: صبح همان روز 
)شنبه( قطار دیگری از مقصد کربا مسافران را به بصره آورده و پس از 
طی مســافت 3۰ کیلومتری تا نقطه مرزی شــلمچه، قطار به مقصد 
تهران سیر خواهد کرد.موسوی خاطرنشان کرد: اکنون بلیت مربوط به 
این قطار در ســامانه موجود است و مردم می توانند با مراجعه به آن 
بلیت های مستقیم تهران به کربا را دریافت کنند.وی همچنین درباره 
قیمــت بلیت این قطــار، گفت: قیمت ها بســته بــه کاس واگن های 
موجود در عراق متفاوت خواهد بود؛ واگن ها در داخل کشورمان چهار 
تختــه بوده و قیمت های آن ثابت و همــان نرخ های قطارهای تهران 
خرمشهر و شــلمچه خواهد بود، با این حال به دلیل وجود قطارهای 
اتوبوســی درجه یــک و 2 و همچنین چهــار تخته و دو تختــه در عراق 
قیمت ها، در نهایت از یک میلیون و ۱۰۰ هزار تا یک میلیون و ۴۵۰ هزار 

تومان متفاوت خواهد بود.

اخبــاریادداشت
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»محمــد محمدی بخش«، رئیس ســازمان 
شــورای  رئیــس  و  کشــوری  هواپیمایــی 
صنعــت  نمایشــگاه  اولیــن  راهبــردی 
هوایــی فــرودگاه پیــام در نشســت خبــری 
نمایشــگاه  برگــزاری  مناســبت  بــه  کــه 
مذکــور برگزار شــد، گفــت: صنعــت هوایی 
نــاوگان  توســعه  بــرای  راهبــرد   ۴ کشــور 
فراهــم  کرده اســت و بایــد ایــن راهبردها و 
 دســتاوردها در جایی مثل نماشــگاه هوایی 

رضه شود.
وی بــا بیان اینکه اولین نمایشــگاه صنعت 
الــی   ۱6 تاریــخ  در  پیــام  فــرودگاه  هوایــی 
۱۹اســفندماه بــه مــدت 4 روز برگــزار مــی 
شــود، تصریح کرد: برای ارائه دستاوردهای 
گرفتــه  صــورت  پیشــرفت های  فناورانــه، 
در حــوزه پهپادهــا، توســعه نــاوگان هوایــی 
و ارتبــاط مســتمر صنعــت، شــرکت هــای 
عالــی،  آمــوزش  مراکــز  و  دانش بنیان هــا 
امــری  هوایــی  نمایشــگاه های  برگــزاری 

ضروری است.
بــا  راســتا  ایــن  در  گفــت:  محمدی بخــش 

نمایشــگاه  برگــزاری  بــرای  برنامه ریــزی 
صنعــت هوایــی، از شــرکت های خارجــی و 
بین المللــی برای حضــور در نمایشــگاه به 

صورت رسمی دعوت شده است.
شــرکت های  حضــور  بــه  اشــاره  بــا  وی 
دانش بنیــان در نمایشــگاه صنعت هوایی، 

گفــت: 2۰۰۰ قطعــه مربــوط بــه صنعــت 
هوایــی توســط دانــش بنیان هــای داخلــی 
طراحی و 3۰۰ هزار قطعه تولید شده است 

و این شرکت ها در نمایشگاه حضور دارند.
از  هوایــی  نمایشــگاه  هــر  در  افــزود:  وی 
نیروهــای مســلح بــرای مانورهــای هوایــی 

دعوت می شــود کــه در این بــاره مکاتبات با 
ستاد کل نیروهای مسلح انجام  شده است.

محمــدی  بخــش در خصــوص محدودیت 
 هــای پروازی در ایام برگزاری نمایشــگاه در 
فــرودگاه پیام، گفت: حتما محدودیت های 
ترافیکــی در مهرآبــاد و فــرودگاه حضــرت 

امام داریم  و اطاع رسانی می شود.
نمایشــگاه های  ایــن  برگــزاری  گفــت:  وی 
هوایی، پیامی برای دنیا است که اعام کنیم 
صنعت هوایی کشــور با وجــود تحریم های 
ناجوانمردانــه، بــا تکیــه بــر متخصصــان و 
تــوان داخل و ارتباط مســتمر با دانشــگاه ها 
و شــرکتهای دانش بنیــان نــه تنهــا زمینگیر 
 نشــد بلکــه روز به روز گســترده تر و توســعه 

یافته تر است.
قنبرپــور  اکبــر  نشســت  ایــن  ادامــه  در 
مدیرعامل منطقــه ویژه اقتصادی فرودگاه 
بین المللــی پیام و عضو شــورای راهبردی 
پیــام  هوایــی  صنعــت  نمایشــگاه  اولیــن 
در  ظالمانــه  تحریم هــای  وجــود  گفت: بــا 
صنعت هوایی کشــور، این صنعت حرکتی 

رو به رشد داشته و در حال شکوفایی است، 
بــه طــوری که امــروز تــوان فنــی و عملیاتی 

گسترده ایران در کشور شاهدیم.
نمایشــگاه  نخســتین  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
صنعت هوایــی پیام می تواند عرضه کننده 
بخشــی از ایــن توانمندی هــا بــه ذینفعــان 
باشــد، گفت: این نمایشــگاه در ســه بخش 
نمایشــگاهی، جانبــی و نمایش های هوایی 

برگزار خواهد شد.
اهــداف  بــه مهم تریــن  اشــاره  بــا  قنبرپــور 
برگــزاری نمایشــگاه، افزود: این نمایشــگاه 
فرصت هــای  معرفــی  بــرای  فرصتــی 
صنعــت  در  همــکاری  و  ســرمایه گذاری 
هوایی و فضایی به ســرمایه گذاران و کســب 

و کارهای بزرگ است.
و  قراردادهــا  انعقــاد  خاطرنشــان کرد:  وی 
تفاهم نامه هــای همکاری و ســرمایه گذاری 
بــه ویــژه ســرمایه گــذاری در شــرکت های 
صنعتــی  اســتارتاپ های  و  بنیــان  دانــش 
هوایی و فضایی کشــور، یکی دیگر از اهداف 

اصلی این نمایشگاه است.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری خبر داد؛

برگزاریاولیننمایشگاهصنعتهواییفرودگاهپیامدر16اسفندماهجاری

با امضای اساسنامه شــرکت مشترک دریایی 
ایران و ونزوئا میان گروه کشتیرانی جمهوری 
مردمــی  قــدرت  وزارت  و  ایــران  اســامی 
حمل و نقــل ونزوئا، گام جدیدی در راســتای 
و  اقتصــادی  تجــاری،  همکاریهــای  توســعه 

دریایی میان دو کشور برداشته شد.
بــه گــزارش روابــط عمومی گــروه کشــتیرانی 
جمهوری اســامی ایران، با توجه به تأکیدات 
توســعه  بــر  مبنــی  رهبــری  معظــم  مقــام 
همکاریهــای تجاری و اقتصادی با کشــورهای 
آفریقایــی و بــه خصــوص ونزوئــا و امضــای 
یادداشت تفاهم همکاری دریایی و کشتیرانی 
میان گروه کشتیرانی جمهوری اسامی ایران 
و وزارت قــدرت مردمــی حمل و نقــل ونزوئا 
همزمــان بــا ســفر خردادمــاه رئیــس جمهور 
مشــترک  شــرکت  اساســنامه  کاراکاس،  بــه 
حمل و نقل دریایی ایران و ونزوئا مورد توافق 

طرفین قرار گرفت.
برگــزاری  از  پــس  اساســنامه،  امضــای 
جلســات متعــدد نماینــده گــروه کشــتیرانی 
جمهــوری اســامی ایــران در ونزوئــا و حوزه 
کشــورهای آمریــکای لاتیــن بــا وزیــر قــدرت 

شــرکت  و  ونزوئــا  حمل ونقــل  مردمــی 
و  رســیده  ســرانجام  بــه  ونزوئــا،  کشــتیرانی 
مقــرر گردیــد در ســه ماهــه اول ســال 2۰2۴ 
 میــادی، شــرکت مذکــور عملیاتــی و شــروع 

به کار نماید.
نمایشــگاه  در  مذکــور  توافــق  اســت  گفتنــی 
از تاریــخ  حمل و نقــل و صنایــع دریایــی کــه 
۸ دســامبر تــا ۱۰ دســامبر در شــهر کاراکاس 

پایتخــت ونزوئــا برگــزار گردیــد، در حضــور 
وزیــر حمل و نقــل ونزوئــا و ســفیر جمهوری 
از  کننــدگان  و ســایر شــرکت  ایــران  اســامی 
امضــا  بــه  مختلــف  کشــورهای  و  شــرکت ها 
طرفین رســید و گامی بلند در جهت توســعه 
همکاریهــای دریایــی و حفظ و اســتمرار خط 
 منظــم کشــتیرانی بین بنــادر ایــران و ونزوئا 

به شمار می رود.

جلســه بررســی وضعیــت خدمــات غیرحضــوری و الکترونیکی مســکن مهر 
شهرهای جدید با حضور معاون وزیر راه و شهرسازی برگزار شد.به گزارش روابط 
عمومی شرکت عمران شهرهای جدید جلسه بررسی وضعیت خدمات غیرحضوری و 
الکترونیکی مســکن مهر شــهرهای جدید با حضور علیرضا جعفری معاون وزیر راه و 
شهرسازی و سایر مدیران اجرایی حوزه مسکن و فناوری اطاعات برگزار شد.سید مهدی 
میرجوادی مدیرکل دفتر توسعه امور مسکن در این خصوص بیان کرد: با توجه به پایان 
مرحله نخســت راه اندازی مرکز تماس تلفنی و با توجه به شــروع مرحله جدید پیاده 
ســازی مرکز مذکور مقرر شــد شــرکت هایی که تا کنون اقدام به راه اندازی مرکز تماس 
نکرده اند با قید فوریت نســبت به راه اندازی مرکز اقدام نمایند.میرجوادی در ادامه با 
تأکید براینکه در راستای افزایش رضایتمندی متقاضیان مقرر شد موضوع نظر سنجی 
مردمی در سیســتم تماس در شــرکت های تابعه فعال شــود گفت: از آنجایی که با راه 
اندازی این مرکز مراجعات حضوری به کارگزاری ها و اداره مسکن در شرکت های تابعه 
حذف شده و متقاضیان می توانند تمامی اقدامات خود اعم از فروش اقساطی، خرید 
عرصه، نقل و انتقالات و استعام های مربوطه را طریق این سامانه انجام دهند باید با 
شرکت در فرآیند نظرسنجی ما را در رفع نواقص و مشکات احتمالی پیش آمده یاری 
نمایند.مدیرکل دفتر توسعه امور مسکن شرکت عمران شهرهای جدید همچنین بر 
لــزوم راه انــدازی میز خدمت تا دو هفته آینده به منظور جلوگیری از تردد غیرضروری 
متقاضیان تأکید کرد و گفت: در این جلســه مقرر شــد گزارش میــز خدمت به صورت 
ماهانه به ســتاد ارسال و بررسی شود.به گفته وی همچنین دستور بازدید متقاضیان از 
وضعیت پیشرفت فیزیکی پروژه ها و اطاع آن ها از نحوه پرداخت سهم آورده و نحوه 
شرایط مالی پروژه هرچه سریعتر در شهرها انجام پذیرد.گفتنی است در پایان جلسه نیز 
از شــرکت های عمران پردیس و پرند به منظور آغاز خدمات الکترونیکی از ۱5 آذرماه 

سال جاری از سوی معاون وزیر راه و شهرسازی تقدیر شد.

Road.housing

رییس کمیسیون سرمایه گذاری و تامین مالی 
اتــاق بازرگانی،   صنایــع، معادن و کشــاورزی 
ایران، وزارت راه و شهرســازی و سازمان بنادر 
و دریانوردی را محور اصلی توسعه دریامحور 
در کشور توصیف کرد وگفت: حرکت در مسیر 
توســعه دریامحور برای کشــور نه یک انتخاب 

بلکه اجبار است.
با پایــگاه  گفت وگــو  در  شــکرخدایی  فرشــید 
اطاع رســانی ســازمان بنادر و دریانوردی در 
دریامحــور  توســعه  تحقــق  ضــرورت  مــورد 
پس از اباغ ســند ۹ بندی سیاســت های کلی 
تحقــق  داشــت:  اظهــار  دریامحــور،  توســعه 
توســعه دریامحــور یــک امــر اجتناب ناپذیــر 
تلقی می شــود که کشــور ناگزیر بــه حرکت در 
مســیر آن اســت و بایــد لکه هــای جمعیتی از 
نواحــی مرکــزی ایــران به نوار ســاحلی ســوق 
پیــدا کند چــرا که با وجــود تنش هــای آبی که 
ســرزمین مــا به آن دچار اســت به طــور حتم 
 تمرکز جمعیتی در مرکز کشــور مشکل آفرین 

خواهد بود.

دارای اکوسیستم های بکر گردشگری در   
جنوب ایران هستیم

وی ادامه داد: کشورهای حاشیه خلیج فارس 
در حوزه دریایی و بندری پیشرفت های خوبی 
بانکرینــگ،  حــوزه  در  توانســته اند  و  داشــته  
و...مزیت هــای  کشــتی  نگهــداری  و  تعمیــر 

نســبی ایجاد کنند و جلوتــر از ما حرکت کنند، 
بنابرایــن توســعه دریامحــور نه یــک انتخاب 
بلکــه یک اجبار اســت و باید در جنوب کشــور 
بــا توجــه بــه ظرفیت هــای دریایــی و بنــدری 
دریامحــور  توســعه  مســیر  در   فوق العــاده، 

حرکت کنیم.

دولــت زیرســاخت ایجــاد کنــد، بخــش   
خصوصی توسعه دهد

رییس کمیسیون سرمایه گذاری و تامین مالی 
اتــاق بازرگانی،   صنایــع، معادن و کشــاورزی 

ایران با بیان اینکه کشــور مــا در جنوب، دارای 
اکوسیســتم های بکر گردشــگری است، عنوان 
کــرد: ضروری اســت کــه در حوزه گردشــگری 
به ویــژه گردشــگری دریایــی اقدامــات جدی 
صــورت گیــرد و شــاهد تمرکــز دســتگاه های 

متولی بر توسعه گردشگری دریایی باشیم.
شکرخدایی با اشاره به اینکه در مسیر توسعه 
دریامحــور دولــت بایــد سیاســت گذار و ناظــر 
باشــد، اظهار داشت: دولت در این مسیر باید 
شــرایط را بــرای فعالیــت بخــش خصوصــی 
تســهیل کنــد و نقش متصدی نداشــته باشــد 

چــرا کــه وظیفــه دولت هــا ایجــاد زیرســاخت 
 اســت و توســعه بــر عهــده بخــش خصوصی

 قرار دارد.

بایــد بخــش خصوصــی نخبــه اولویــت   
تحقق توسعه دریامحور باشد

وی بــا تاکیــد بــر اینکه در مســیر توســعه باید 
بهترین هــای شــرکت های بخــش خصوصی 
در اولویــت قــرار گیرنــد، عنــوان کــرد: نبایــد 
و  ندارنــد  خوبــی  ســابقه  کــه  شــرکت هایی 
نتوانســته اند موفق باشــند در مســیر توســعه 
دریامحور بــه عنوان اولویت قــرار گیرند بلکه 
باید بخش خصوصی نخبه، بخش خصوصی 
قدرتمند و بخش خصوصی که توانسته است 
طی ســالیان گذشــته مالیات خود را پرداخت 
کــرده، بیمه پــردازی به موقع داشــته و بدهی 
باشــد؛    توجــه  مــورد  باشــد،  نداشــته  بانکــی 
نبایــد از بخــش خصوصــی کــه زمیــن خورده 
و دارای مشــکل اســت در این مســیر استفاده 
کــرد و بــا نگاهــی متفــاوت باید بــا بهره گیری 
بــه  قــدر،  اقتصــادی  فعــالان  و  شــرکت ها  از 
دریامحــور  توســعه  ممکــن  شــکل   بهتریــن 

را رقم زد.
رییس کمیسیون سرمایه گذاری و تامین مالی 
اتــاق بازرگانی،   صنایــع، معادن و کشــاورزی 
اینکــه ســازمان بنــادر و  بــه  بــا اشــاره  ایــران 
دریانوردی بازیگر اصلی توسعه دریامحور در 

کشــور تلقی می شــود، گفت: جایگاه ســازمان 
برنامه و بودجه از اهمیت بسیار بالایی در این 
مســیر برخــوردار اســت و بدون تامیــن منابع 

مالی کاری از پیش نخواهیم برد.
وی افــزود: بایــد کارگروهی به ریاســت رییس 
جمهور در مسیر توسعه دریامحور شکل گیرد 
و شرایط به گونه ای پیش برود که منابع مالی 
تامیــن شــود و در این زمینه ســازمان برنامه و 
بودجــه باید محور باشــد چرا که برای شــروع 
مالــی منابــع  دلار  حداقل ۱۰۰ میلیــارد   کار 

 لازم است.

تشــکیل کنسرســیوم برای بهره مندی از   
ظرفیت شرکت های بین المللی

شــکرخدایی با اشــاره به اینکه بخشی از مسیر 
شــرکت های  بــه  بایــد  را  دریامحــور  توســعه 
داشــت:  اظهــار  کنیــم،  واگــذار  بین المللــی 
بین المللــی  شــرکت های  ظرفیــت  از  بایــد 
توســعه دهنده در این مسیر استفاده کنیم و با 
تشــکیل کنسرســیومی از ظرفیت شرکت های 
بین المللی استفاده کنیم؛ تحریم ها شرایط را 
برای حضور فعــال بخش خصوصی خارجی 
ســخت کــرده اســت امــا بایــد بــا عبور از ســد 
تحریم هــا و اســتفاده از ظرفیت شــرکت های 
بخــش  ظرفیــت  از  بهره منــدی  و  خارجــی 
خصوصی داخلی در راســتای تحقق توســعه 

دریامحور گامی جدی برداریم.

شــرکت  رســانی  اطــاع  و  ارتباطــات  مدیــر 
ســاخت و توســعه زیربناهــای حمــل و نقــل 
در آســتانه برپایــی هفتمین نمایشــگاه حمل 
ونقل، لجســتیک و صنایع وابســته اعام کرد: 
شــرکت ســاخت وتوســعه زیربناهای حمل و 
نقل ضمــن ارائه دســتاوردها و موفقیت های 
حاصلــه در زمینــه توســعه زیربناهــای حمل 
در  همــکاری  ســند  ســه  امضــای  بــا  ونقــل، 
 حــوزه ریلــی و آزادراهــی در ایــن نمایشــگاه 

حضور دارد.
به گزارش خبرنگار پایــگاه خبری وزارت راه و 
شهرسازی، مســعود جهانی، مدیر ارتباطات 
توســعه  و  ســاخت  رسانی شــرکت  اطــاع  و 

زیربناهــای حمــل و نقــل در آســتانه برگزاری 
هفتمین گردهمایی خانواده بزرگ راهسازی 
کشــور اظهــار کرد: اولیــن و مهمتریــن کارکرد 
حضور در نمایشگاه حمل ونقل، لجستیک و 
صنایع وابسته ارائه گزارش عملکرد به مردم 
اســت و در ســال جــاری توفیقات بســیاری در 
زمینه بهره برداری از انواع راه های آزادراهی، 
اســت.  بزرگــراه حاصــل شــده  و  راه  و  ریلــی 
همچنین ایجاد فضــای تعاملی بین مدیران 
شرکت ساخت با صاحب نظران، کارشناسان 
و دســت اندرکاران این حوزه از دیگر نیازهای 
حضور در نمایشگاه اســت که نتایج مطلوبی 

را برای این شرکت در پی خواهد داشت. 

شــرکت  اطاع رســانی  و  ارتباطــات  مدیــر 
و  حمــل  زیربناهــای  توســعه  و  ســاخت 
نقــل ادامــه داد: ارایــه عملکردهــا در قالــب 
و  راه  بروشــورهای تخصصــی در ســه حــوزه 
بزرگراه، آزادراه و راه آهن طراحی شــده است 
و در دســترس عاقمندان قــرار دارد و  در آن 
عملکــرد کلــی، عملکــرد دولــت ســیزدهم و 
برنامه هــای پیــش رو بــه همــراه فرصت های 
 سرمایه گذاری در بخش ریلی و آزادراهی ارائه 

شده است.
دســت  و  مدیــران  معاونیــن،  حضــور  وی 
انــدرکاران ســاخت زیربناهــای حمــل و نقــل 
کشــور در غرفه شــرکت را تحقق شعار دولت 

مردمی اعام کــرد و گفت: برپایی میز ارتباط 
مردمــی، تمــاس تلفنی با مســئولین، حضور 
در غرفــه شــرکت ســاخت بــرای پاســخگویی 
بــه مراجعــان از دیگــر برنامه هــای ایــن ســه 
و  لجســتیک  ونقــل،  حمــل  نمایشــگاه  روز 
صنایع وابســته اســت کــه برنامــه زمان بندی 
شــرکت  ارتباطــی  کانال هــای  طریــق  از   آن 

اعام می شود. 
جهانــی یکــی دیگــر از مهمتریــن کارکردهای 
نمایشــگاه ها را آشــنایی با فن آوری های روز، 
ارتقا دانش فنی و تبادل نظر دانســت و اظهار 
کرد: در این زمینه برپایی کارگاه های آموزشی 
و  میزگــرد  ارزش،  مهندســی  محوریــت  بــا 

نشست های تخصصی و ارایه روش های نوین 
ســاخت پروژه های راهسازی با تکیه بر توان و 
تخصص مهندســان داخلی با حضــور اهالی 
علــم و مهندســین در غرفه شــرکت ســاخت 

صورت می گیرد. 
مدیر ارتباطات و اطاع رسانی شرکت ساخت 
و توســعه زیربناهای حمل و نقل کشــور تاکید 
کرد: گردهمایی ذینفعان حوزه راهســازی در 
این نمایشــگاه نیز موجب هــم افزایی علمی 
و تعامــل ســازنده دولت بــا بخش خصوصی 
می شــود تا با تجدید پیمان در آبادانی کشور، 
از اهداف دولت با همراهی بخش خصوصی 

برای تسریع در اقدامات آگاه شویم.

مدیر ارتباطات و اطلاع رسانی شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل خبر داد؛

امضای۳سندهمکاریریلیوآزادراهیدرنمایشگاهحملونقل

رییس کمیسیون سرمایه گذاری و تامین مالی اتاق بازرگانی ایران: 

سازمانبنادرودریانوردیمحوراصلیتوسعهدریامحوراست
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اخبـــــاریادداشت

مدیرکل دفتر تحقیقات شــرکت مهندســی آب و 
فاضاب کشــور با اشاره به محدودیت منابع آبی 
در نقاط مختلف کشــور، کاهش منابع آب زمینی 

را نگران کننده دانست.
 به گزارش روابط عمومی شــرکت آب و فاضاب 
اســتان قم، دکتر احمد ســیاحی در نشستی که با 
حضــور مدیرعامــل، معاونین و مدیران شــرکت 
آب و فاضــاب و رئیــس بنیــاد نخبــگان اســتان 
قــم برگــزار شــد بــا اشــاره بــه چالش هــای پیش 
روی صنعــت آب و فاضاب کشــور، گفت: امروز 
مباحــث کیفــی و کمــی آب از چالش هــای پیش 
روی بســیاری از کشــورهای دنیا و به ویژه کشور ما 

است.
وی بــا بیــان اینکــه در ایــران آب محــور توســعه 
است، اظهار کرد: اهمیت آب به گونه ای است که 
کمبود آن می تواند تمام مباحث اعم از سیاسی، 
اجتماعی و فرهنگی را تحت تأثیر قرار دهد و آنها 

را دچار چالش اساسی کند.
بــا بیــان اینکــه امــروز محدودیــت منابــع آب در 
دنیا جدی اســت، خاطرنشــان کــرد: بالطبع این 
محدودیت گریبانگیر مناطق مختلف کشور ما نیز 
شده اســت که باید برای مقابله با آن تدابیر لازم 

به کار گرفته شود.
مدیــرکل دفتر تحقیقات شــرکت مهندســی آب 
و فاضاب کشــور، کاهش منابــع آب زمینی را نیز 
نگران کننده دانســت و یادآور شد: این مهم یکی 
از عوامل اصلی مهاجرت روســتاییان به شــهرها 

شده است.
وی با بیــان اینکه در دنیا ۷۰ درصد از آب تجدید 
پذیر به بخش کشــاورزی اختصاص دارد، اذعان 
داشت: این در حالی است که این میزان در کشور 
مابین ۹2 تا ۹4 درصد اســت اما بهــره وری از آب 

در این بخش از شرایط خوبی برخوردار نیست.
سیاحی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
بــه تحریم هــای ظالمانــه علیه کشــورمان گفت: 
تحریم هــا بــه صــورت مســتقیم و غیرمســتقیم 
بــر صنعــت آب و فاضــاب تأثیرگذار اســت؛ لذا 
مــا نیازمنــد ورود جــدی نخبــگان و شــرکت های 
دانش بنیان به تولید تجهیزات مورد نیاز صنعت 

هستیم.
وی همچنیــن بــا اشــاره بــه ضــرورت حمایت از 
نخبــگان در صنعت آب و فاضاب، یادآور شــد: 
جــذب و نگهداشــت نخبگان از اهمیت بســزایی 
برخــوردار اســت کــه بایــد در ایــن زمینــه تدبیر و 

دوراندیشی لازم صورت گیرد.
مدیرکل دفتر تحقیقات شــرکت مهندســی آب و 

فاضاب کشــور حمایــت از پروژه های پژوهشــی، 
و  دانشــگاه ها  بــا  مســتمر  ارتبــاط  و  تحقیقاتــی 
نخبــگان را از برنامه های آبفای کشــور دانســت و 
ابراز کرد: امیدواریم بتوانیم در مســیر خودکفایی 
در ساخت تجهیزات و مواد مورد نیاز صنعت آب 

و فاضاب به مسیر خودمان ادامه دهیم.

از    علمــی  مراکــز  بــا  صنعــت  ارتبــاط   
شاخص های توسعه یافتگی

مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان قم نیز 
در این نشســت با بیــان اینکه بحــث تحقیقات و 
پژوهــش بــه عنــوان یــک اصــل در فعالیت های 
کــرد:  خاطرنشــان  مــی رود،  شــمار  قــم  آبفــای 
حمایــت از پایان نامه ها، مقالات، چاپ کتاب و... 
همــواره جــزو اولویت های مــا در این حــوزه بوده 

است.
وی توســعه ارتباط بــا مراکز علمی و دانشــگاهی 
را به عنوان یکی از شــاخص های توســعه یافتگی 
مورد تأکید قرار داد و گفت: برنامه ریزی منظمی 
به منظور ارتباط هر چه بیشــتر بــا مجموعه های 
دانشــگاهی و بنیاد ملــی نخبگان صــورت گرفته 
تــا بتوانیــم از ظرفیت هــای علمــی در صنعــت 

بهره مند شویم.
تجاری ســازی  بختیــاری  حســن  مهنــدس 
فعالیت ها در حوزه تحقیقات را نیز مهم ارزیابی 
و خاطرنشــان کرد: موضوع تحقیقات در شرکت 

آب و فاضاب قم صرفاً با رویکرد علمی در نظر 
گرفته نمی شود بلکه تاش می کنیم تا پروژه های 
تحقیقاتــی را بــا رویکــرد اقتصــادی و در نهایــت 

تجاری سازی دنبال کنیم.
از پروژه هــای  از پشــتیبانی و ســرمایه گذاری  وی 
تحقیقاتــی خبــر داد و گفــت: امیدواریــم بتوانیم 
بحــث تحقیقــات و پژوهــش را بــه عنــوان موتور 
محرکــه حرکت هــای نــو و جدیــد در مجموعــه 

صنعت آب و فاضاب با جدیت دنبال کنیم.
معــاون منابــع انســانی شــرکت آب و فاضــاب 
استان قم نیز در این جلسه به گزارشی از عملکرد 
ســال ۱4۰2 کمیته تحقیقات آبفــای قم پرداخت 
و گفت: از ابتدای ســال جــاری تاکنون این کمیته 
بــا ۱2 جلســه و ۷5 مصوبه نســبت بــه محورهای 
سیاســت گذاری دفتــر تحقیقــات تصمیم گیــری 

کرده است.
از  حمایــت  مــورد   2 محققیــان  عبــاس  علــی 
شــرکت های دانش بنیــان، 23 مــورد حمایــت از 
بومی ســازی محصــولات دانش بنیــان مرتبــط با 
از  صنعــت آب و فاضــاب، ۱۰ مــورد حمایــت 
پایان نامــه دانشــجویی دکتــری، 2 مــورد حضــور 
فعالیــت در رویــداد و نمایشــگاه های پژوهــش 
علمــی  مقالــه  پذیــرش 4۸  و  کشــور  فنــاوری  و 
پذیرش شده توسط همکاران آبفای قم از جمله 
فعالیت های شــرکت آب و فاضاب قم در حوزه 

تحقیقات بوده است.

مدیرکل دفتر تحقیقات آبفای کشور:

كاهشمنابعآبزیرزمینیدركشور
نگرانكنندهاست

 جلوگیری از ورود 
فاضلاب های صنعتی به 
شبکه فاضلاب در سطح 

استان اصفهان

خبــــر

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان  در جلسه ای با حضور مدیرکل حفاظت 
محیط زیست به منظور ارتقای کیفیت  و سامت پساب، خواستار جلوگیری 

از ورود فاضاب های صنعتی به شبکه های فاضاب در سطح استان شد.
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان در راستای ارتقای کیفیت و سامت پساب تاکید 
کرد؛ حسین اکبریان با بیان اینکه در حال حاضر 3۱ تصفیه خانه فاضاب در استان 
در مدار بهره برداری قرار دارد گفت: در ۱۰ ســال گذشــته بیشــترین ســرمایه گذاری 
بخش خصوصی در آبفای استان اصفهان در بخش فاضاب صورت گرفته است و 

۷3 درصد مردم از خدمات شبکه فاضاب بهره مند هستند.
وی افزود: تحت پوشش قرار گرفتن مردم از خدمات شبکه فاضاب کاهش آلاینده 
های زیست محیطی را به همراه دارد که این امر یکی از اهداف آبفای استان اصفهان 

در راستای رسیدن به توسعه پایدار است.
مدیرعامل آبفای استان اصفهان به تجهیز و نوسازی تاسیسات فاضاب در راستای 
ارتقای کیفیت پســاب خروجی اشــاره کرد و اظهار داشــت: هم اکنون یکی از چالش 
های اساسی در بخش فاضاب فرسودگی تاسیسات به ویژه تجهیزات بکار رفته در 
تصفیه خانه های فاضاب اســت که ســعی شده با نوســازی تجهیزات و بکار گیری 
روش هــای نویــن در فراینــد تصفیه، کیفیت پســاب خروجی ارتقا یابــد و این مهم 

همچنان در دستور کار شرکت قرار دارد.
اکبریان به ورود آبهای سطحی در زمان بارندگی به شبکه های فاضاب پرداخت و 
اعام کرد: به دلیل عدم وجود شبکه جمع آوری آب های سطحی در زمان بارندگی، 
متاســفانه آب حاصل از بارندگی ها وارد دریچه های فاضاب می شــود که این امر 
نه تنها موجب پس زدگی فاضاب به درون خانه ها می شــود بلکه به دلیل حجم 
ورودی فاضاب به تصفیه خانه ها کیفیت پساب خروجی را نیز تحت شعاع قرار می 

دهد و خساراتی به تاسیسات فاضاب وارد می شود.
وی بــا اشــاره به روش های تصفیه در 3۱ تصفیه خانه فاضــاب اعام کرد: در حال 
حاضر فرایند تصفیه پساب در ۱۱ تصفیه خانه به روش لجن فعال ، ۱3 تصفیه خانه 
بــه روش لاگــون هوادهــی و در ۷ تصفیه خانه به روش برکه تثبیت انجام می شــود 
و در ســال های اخیر ســعی شده با تجهیز و نوســازی تاسیسات، کیفیت پساب ارتقا 
یابد و کاشت درخت های صنوبر و گیاهان غیر مثمر درتصفیه خانه های فاضاب به 

منظور بهبود محیط زیست در سطح استان اجرایی شده است.
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37 هزار و 869 تن گوشت در 
کشتارگاه  های استان مرکزی 

استحصال شد
اکرم یوسفی     

خبرنگار جمله- اراک

رییــس اداره نظارت بر بهداشــت عمومی مــواد غذایی اداره کل 
دامپزشکی استان مرکزی گفت: 3۷ هزار و ۸6۹ تن گوشت سفید 

و قرمز، امسال در کشتارگاه های این استان استحصال شد
دکتــر محمد رضایی افزود: ۱4 میلیون و ۸5 هزار قطعه طیور از ابتدای 
سال جاری تاکنون در کشتارگاه های استان مرکزی کشتار و 3۱ هزار و ۷4۱ 

تن گوشت سفید استحصال شد.
وی به بازرسی ۱44 هزار و ۸22 راس دام سبک و سنگین از کشتارگاه های 
دام اســتان مرکــزی در ســال جــاری خبــر داد و اظهــار داشــت: در ایــن 
بازرسی ها 62۹ لاشه به دلیل لاغری و برخی بیماری ها ضبط و از چرخه 
مصرف انســانی خارج شــد و در مجموع 6 هزار و ۱2۸ تن گوشت قرمز 

استحصال و به بازار عرضه شد.
رییــس اداره نظــارت بــر بهداشــت عمومــی مــواد غذایــی اداره کل 
دامپزشکی استان مرکزی خاطرنشان کرد: ۱64 هزار و32۰  قطعه لاشه 
از ابتدای سال جاری تاکنون در کشتارگاه های طیور استان ضبط شد و از 
این فرآورده ها 4۰ تن پودر گوشت برای مصرف در واحدهای دامداری و 

آبزی پروری استان تولید شد.
رضایی گفت: 63 هزار و 45۱ مورد بازدید در راســتای نظارت بهداشتی 
بر تولید، توزیع، نگهداری و عرضه فرآورده های دامی از ســوی اداره کل 
دامپزشــکی اســتان مرکزی از مراکز تحت نظارت در سال جاری انجام 
شد که  53 تن فرآورده غیر بهداشتی ضبط و از چرخه مصرف انسانی 
خارج شــده است. وی افزود: یک هزار و 5۰۰ مورد نمونه برداری در این 
بازدیدها از مراکز تحت نظارت اداره کل دامپزشکی این استان انجام و 

۱5۹ مورد به مراجع قضایی ارجاع شد.
رییــس اداره نظــارت بــر بهداشــت عمومــی مــواد غذایــی اداره کل 
دامپزشــکی اســتان مرکزی به شــهروندان توصیه کرد: در هنگام خرید 
فرآورده های خام دامی به برچسب مشخصات)تاریخ تولید و انقضاء( 
و مهــر دامپزشــکی دقت نمایند و هــر گونه تخلف بهداشــتی در مراکز 
عرضه فرآورده های خام دامی شهرســتان را از طریق تماس با سامانه 
اطاع رســانی ۱۵۱2 به اداره کل دامپزشــکی جهت پیگیری کارشناسان 

دامپزشکی اطاع رسانی کنند.

بهسازی شبکه مخابرات در 
روستای اسلام تپه بندرترکمن  

بهسازی شبکه مخابراتی در روستای اسام تپه از توابع شهرستان    
بندرترکن انجام شد.

بــه گــزارش اداره روابط عمومــی مخابرات منطقه گلســتان، مهندس 
بهنام تاتار بامهم شمردن توسعه مخابرات در مناطق روستایی، هدف 
از اجرای عملیات های توسعه ای روستایی را ارتباطات پایدار مخابراتی 
دانســت وگفت:باارائــه خدمــات مخابراتــی با کیفیــت رضایت مندی 
مشــترکان روســتایی کسب شــده واین مســئله در مخابرات بسیار مورد 

توجه می باشد.
وی بهســازی شــبکه مخابراتــی در روســتای اســام تپــه را از جمله این 
اقدامات دانست وگفت:درپی سرقت های انجام شده بهسازی ونوسازی 

شبکه در دستور کار قرار گرفت و با تاش کارشناسان مخابرات اجراشد.
رئیس اداره مخابرات شهرستان بندرترکمن از تاش در راستای توسعه 
مخابــرات در تمــام مناطق وخبــرداد وگفــت: برنامه ریــزی و اقدامات 
لازم درجهت ارائه سرویس وخدمات باکیفیت مخابراتی انجام شده و 

سرفصل تمامی فعالیت ها می باشد.

شرکت6۵۰ هزار مازندرانی در 
پویش ملی غربالگری دیابت و 

پرُفشاری خون
پویش ملی سامت با اجرای غربالگری دیابت و پُرفشاری خون 

از 2۰ آبان در سراسر کشور آغاز شده و تا ۱۵ دی ادامه دارد.
 از ابتدای اجرای پویش ملی غربالگری دیابت و پُرفشاری خون تا کنون 
در مازندران حدود ۶۵۰ هزار نفر از افراد بالای ۱۸ ســال زیر پوشــش این 
دانشگاه در این پویش شرکت کردند که نزدیک به چهار درصد از آن ها 

نشانه هایی از ابتا به پُرفشاری خون یا دیابت داشتند.
 به گزارش روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران، دکتر رضا 
صفــری عربی سرپرســت معاونت بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
مازندران با اعام مطلب فوق، اظهار کرد: تا کنون نزدیک به 3۰ درصد 
افراد مشمول غربالگری که زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
قرار دارند در این طرح ملی شــرکت کردند که نزدیک به 2۵ هزار نفر از 

آن ها مشکوک به پرفشاری خون یا دیابت هستند.
وی افــزود: بنــا به تحقیقات علمی نیمی از بیماران مبتا به پرفشــاری 
خون از ابتای خود به این بیماری آگاه نیســتند و فقط نیمی از افرادی 
که اطاع دارند دارو اســتفاده می کنند. از میان افرادی که دارو اســتفاده 

می کنند هم ۵۰ درصد فشار خون کنترل شده دارند.
سرپرســت معاونــت بهداشــت دانشــگاه علــوم پزشــکی مازنــدران 
خاطرنشــان کرد: انتظار ما این است که همه افراد بالای ۱۸ سال استان 
تــا ۱۵ دی بــا مراجعه به مراکز درمانی در نظر گرفته شــده برای اجرای 
این پویش، به سامت خود و شناسایی موارد جدید مبتایان به دیابت و 

پرفشاری خون کمک کنند.
دکتــر صفــری عربی تصریح کــرد: دقــت و صحــت ارائه داده هــا برای 
شناســایی زودهنگام بیماری های دیابت و فشار خون بالا در پیشگیری 
و کنتــرل عــوارض غیر قابل برگشــت در این بیمــاران از اهمیت زیادی 
برخــوردار اســت.  پویــش ملی ســامت با اجــرای غربالگــری دیابت و 
پُرفشــاری خون از 2۰ آبان در سراســر کشــور آغاز شــده و تا ۱۵ دی ادامه 

دارد. 
در این طرح شــهروندان می توانند با مراجعــه به مراکز خدمات جامع 
ســامت، پایگاه های پزشــک خانواده و خانه های بهداشت از خدمات 

رایگان غربالگری فشار خون و قند خون بهرمند شوند.

در یــک اقدام مهم و موثر جهت تقویت و توســعه فرصت 
هــای ســرمایه گــذاری شــهر بندرعبــاس، مهــدی نوبانــی، 
شــهردار این شــهر، از ســازمان ســرمایه گذاری و مشــارکت 
مردمــی بازدید کرد.  بــه گزارش مدیریــت ارتباطات و امور 
بین الملل شــهرداری بندرعباس بــه نقل از روابط عمومی 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت مردمی ، در این نشست 
صمیمی شــهردار بندرعبــاس ضمن تشــکر از فعالیتهای 
بــزرگ و موثر ســازمان ، حوزه ســرمایه گذاری شــهرداری را 
یکی از مهم ترین حوزه های شــهرداری خواند و پروژه های 
در دســت اقدام ســازمان را باعث پیشرفت و ارتقای سطح 

شهر و استان معرفی کردند.  
در طــی ایــن دیــدار، مهــدی نوبانــی بــه دنبــال معرفــی 

راهکارهایــی بود که بتواند با کمک این ســازمان ، اقتصاد را 
در حوزه ســرمایه گذاری  شــهر تقویت و رونق بخشــد. او بر 
ضرورت ایجاد شرایط مساعد برای سرمایه گذاری و جذب 
ســرمایه گذاران داخلی و خارجــی در بندرعباس تاکید کرد 
و از مدیــران ســازمان ســرمایه گــذاری و مشــارکت مردمی 
خواست تا با ارائه طرح ها و تعریف پروژه های مناسب ، این 

هدف را دنبال کنند. 
شــهردار بندرعبــاس در پایــان ایــن بازدیــد، از تاش هــای 
مدیران و کارکنان سازمان سرمایه گذاری و مشارکت مردمی 
تشــکر کــرد و ابــراز امیــدواری کــرد که بــا همــکاری و تاش 
مشــترک، بتوانند اهــداف اقتصادی و ســرمایه گذاری مورد 
نظر را در شهر بندرعباس قابل دست یابی کنند و به توسعه 

زیر ســاخت های ســرمایه گذاری این شهر رونق بخشند. در 
ادامــه نیز عبدالرضا بهادر، رئیس ســازمان ســرمایه گذاری 
و مشارکت مردمی شــهرداری بندرعباس، در مورد آخرین 
وضعیــت پروژه هــا ، برنامه هــا و طرح های حوزه ســرمایه 

گذاری و حمایت شهردار بندرعباس اظهاراتی داشت. 
بهــادر در ایــن توضیــح، بــه بررســی وضعیــت پــروژه های 
ســرمایه گــذاری در شــهر بندرعبــاس پرداخــت و دربــاره 
نتایــج و اثــرات ایــن پــروژه هــا صحبت کــرد. بهــادر اعام 
 کــرد که پــروژه های ســرمایه گذاری در بندرعبــاس در طول
 سال های اخیر به شکل قابل توجهی افزایش یافته است و 
این امر منجر به رونق و توسعه اقتصادی و زیر ساخت های 
 سرمایه گذاری در این شهر شده است. او از نتایج مثبت این

 پــروژه ها از جمله افزایش اشــتغال، ارتقای ســطح زندگی 
مردم و نشســت با ســرمایه گذاران و اســاتید حوزه ســرمایه 

گذاری یاد کرد.
عــاوه بــر آن، بهادر از حمایــت قاطع شــهردار بندرعباس 
نســبت به پروژه های ســرمایه گــذاری خبــر داد و تاکید کرد 
که شــهرداری بندرعباس با همکاری ادارات دیگر به دنبال 

تهیه و معرفی فرصت های سرمایه گذاری در شهر است . 
او با اشــاره به تاش های شــهردار بندرعبــاس برای جذب 
ســرمایه گــذاران داخلی و خارجی، بیان کــرد که این نهاد با 
ایجاد شــرایط مســاعد و فرصت هــا برای ســرمایه گذاری و 
همکار در حوزه های مختلف گردشگری ، تفریحی و تجاری 
مســکونی آمادگــی خــود را اعام مــی دارد. بهــادر در پایان 
توضیحــات خــود،  از همــکاری و تــاش  همــکاران خود در 
سازمان و مجموعه شهرداری بندرعباس  تشکر کرد و بیان 
کــرد که بــا ادامه این همــکاری، می توان به رونق و توســعه 

سرمایه گذاری بیشتر در شهر بندرعباس دست یافت.

سرمایهگذاریکلیدپیشرفتوتوسعهشهری
اقتصاد

آگهی مفقودی دانشنامه
زیدالله-شــماره  فرزنــد  رضایانــی  ســپیده 
شناســنامه 26۱۸ صــادره از گــرگان- مدرک 
تحصیلی فوق دیپلم رشــته کنترل صنعتی 
بــه شــماره ۱۱4۱۱/۸2مــورخ ۱3۸۷/۰5/2۱- 
دانشگاه علمی کاربردی ماشین سازی اراک 
یابنده اصل مدرک را به نشانی اراک کمربند 
شــمالی بــه مرکز دانشــگاه علمــی کاربردی 
اســتان مرکــزی و یــا گــرگان ســعد آبــاد بــه 
دانشــگاه مرکــزی علمــی کاربردی گلســتان 

تحویل نماید.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای  اصاحی شماره  ۱۴۰2۶۰32۹۱2۶۰۰3۱32هیات اول/دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحــد ثبتی حوزه ثبت ملــک آرادان تصرفات مالکانه بامعــارض متقاضی آقای 
اســداله عامــری فرزنــد قربانعلی به  شــماره شناســنامه 3۶ صــادره از گرمســار  در  
ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی  با حق اســتفاده از مقررات قانون آب بر طبق 
نحوه ملی شدن آن به مساحت ۱۸۷۸۴/35 متر مربع  پاک ۷۷ اصلی قطعه 2۶۱ 
تفکیکی  واقع در کهن آباد بیع نامه عادی از اسداله عرب عامری محرز گردیده است 
کــه در رای قبلــی به شــماره ۱3۹۹۶۰32۹۱2۶۰۰۱۷۱۱ مورخ ۱3۹۹/۱۰/22 مســاحت 
اشــتباها  ۱۹۹32 مترمربع قید گردیده اســت.لذا به منظور اطاع عموم مراتب در 
یک نوبت  آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین  آگهی به مدت یک 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
 شناسه آگهی: ۱۶2۱۶۸۷

   امیر حسین آذرنیان  تاریخ انتشار :  ۱۴۰2/۰۹/23
رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی مناقصه عمومیآگهی مناقصه عمومی
نوبت اول

بنیاد مســکن انقلاب اسلامی استان گلستان درنظر دارد اجرای فونداسیون و اسکلت بتنی 
20 واحد مســکونی طرح نهضت ملی مسکن در خانببین  )بصورت دستمزدی( بشرح جدول 
زیر را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید.

شماره 
مبلغ برآوردمحل اجراموضوع مناقصهمناقصه

 )ریال(
مبلغ ضمانت شرکت در 

مناقصه )ریال(

اجرای فونداسیون و اسکلت بتنی 20 واحد 37/711
15/658/478/770783/000/000شهر خانببینمسکونی طرح نهضت ملی مسکن 

         
شرایط:

1- مناقصه گزار : بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان
2- موضوع : اجرای فونداســیون و اســکلت بتنی 20 واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن 

در خانببین  )بصورت دستمزدی(
3- آخرین مهلت دریافت اسناد : 1402/09/29 

4-  محل دریافت اســناد مناقصه : اســتان گلستان – گرگان - میدان بسیج– سایت اداری- 
بنیاد مســکن انقلاب اســلامی – شماره تماس : 32435032-017 داخلی 169 ) واحد امور 

قراردادها و کنترل پروژه (
5- مهلت و محل تحویل پیشــنهادها : پایان وقــت اداری مورخه 1402/10/10 ، دبیرخانه 

حراست بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان به نشانی فوق.
6- زمان و محل بازگشایی پاکات پیشنهادها : ساعت 10 صبح روز دوشنبه 1402/10/11 

به نشانی فوق.

امور قراردادها و کنترل پروژه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستانامور قراردادها و کنترل پروژه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان



جمهــوری  ملــی  کتابخانــه  و  اســناد  ســازمان 
اســامی ایران با صدور بیانیــه ای اقدامات غیر 
انســانی و ضد فرهنگی رژیم اشغالگر قدس را 
محکوم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، سازمان 
اســناد و کتابخانه ملی جمهوری اسامی ایران 
با صــدور بیانیه ای اقدامات غیر انســانی و ضد 
فرهنگی رژیم اشــغالگر قــدس را محکوم کرد.

مشروح متن این بیانیه را در ادامه می خوانید:
جنایــت وحشــیانه رژیم صهیونیســتی هــر روز 
گسترده تر شــده ومردم جهان شاهد ابعاد تازه 
ای از آن هســتند. در جدیدتریــن اقــدام؛ رژیــم 
غاصب و متجاوز صهیونیستی آرشیو ملی غزه 
و کتابخانه اصلی در نوار غزه را که حاوی هزاران 
ســند تاریخــی و کتاب هــای قدیمی؛ بــا قدمت 
بیــش از ۱۵۰ ســال بوده اســت را مــورد تهاجم 

نظامی قرار داده و نابود کرده است.
رژیــم صهیونیســتی بــار دیگــر چهــره کریــه و 
ضدفرهنگی خود را با این اقدام آشــکار ساخته 
اســت. هدف رژیم جعلی، بی ریشه واشغالگر 
قــدس از نابــودی آرشــیو مرکــزی و کتابخانــه 
شــهر غزه که حاوی هزاران مجموعه نوشتاری 
و شــنیداری و ارزشــمند تاریخــی بــرای جامعه 
اســت؛ تهاجــم بــه فرهنــگ و میــراث تاریخی 

مردم فلســطین و ســپس دیگر ســرزمین های 
اسامی است. این گنجینه ارزشمند و بی بدیل 
بخشــی جدایی ناپذیر از تاریخ و فرهنگ مردم 
فلسطین است. متأســفانه با آسیب دیدن این 
مرکز بســیاری از اســناد و یادگارهــای تاریخی و 
نیزطرح هایی که برای احیای بناهای باستانی و 
با ارزش تاریخی در نظر گرفته شده بود، از میان 
رفتــه اســت. متذکر می گــردد: دامنــه اقدامات 
غیرانســانی و ضــد فرهنگــی رژیــم اشــغالگر 
قدس گســترده اســت و هدف اصلی این رژیم 
از چنین اقداماتی حذف تاریخ فلسطین و کلیه 
ســرمایه های فرهنگی اسامی از حافظه مردم 
این کشــور و مــردم جهان اســت.این اقــدام بار 
دیگــر چهره ســفاک و جنایتکار و غیرانســانی و 
ضد فرهنگی رژیم صهیونیستی را به جهانیان 
نشان داد. مرکز اسناد و کتابخانه ملی ایران، این 
اقدام وحشیانه، ضد انسانی و نیز ضدفرهنگی 
و علمــی را محکــوم نمــوده و تاکیــد می نماید 
در صــورت عــدم برخورد بــا چنیــن اقداماتی، 
بــزودی این رژیم به بهانه های مختلف میراث 
 فرهنگــی همــه جوامــع بشــری را بــه صورتــی 
عملیــات  هــدف  گســترده تر؛  و  تــر  وحشــیانه 

جنایتکارانه و خصمانه خود قرار خواهد داد.

وزارت فرهنگ ایتالیا روز سه شــنبه اعام کرد 
کــه باستان شناســان ایتالیایــی یــک عمــارت 
رومی مجلل را در نزدیکی »کولوسئوم« کشف 
کرده انــد کــه در آن موزائیــک  »بی نظیری« از 
صــدف،  مرمــر و ســنگ های قیمتــی ســاخته 

شده است.
به گزارش ایســنا، در این موزائیک ســه  کشتی 
ســوار بــر مــوج بــه مقصد یک شــهر ســاحلی 
حرکــت می کننــد. بر اســاس ســایر عناصر به 
تصویرکشیده شــده در ایــن موزائیک می توان 
احتمــال داد کــه مالــک ایــن خانــه بیــش از 

دوهزارساله، پیروز یک نبرد بوده است.
قدمــت این ســاختمان بــه فاصلــه نیمه دوم 
قرن دوم پیش از میاد و اواخر قرن یکم پیش 
از میــاد بازمی گــردد و وزیر فرهنــگ ایتالیا با 
انتشــار بیانیــه ای دربــاره کشــف این بنــا آن را 

»یک گنجینه اصیل« عنوان کرد. 
این عمــارت به دنبال کشــف مجموعــه ای از 
دیوارها در سال 2۰۱۸ پیدا شده و تاکنون فقط 
برخــی از اتاق هــای آن کاوش شــده اســت و 
حفــاری در این مکان تا ســال 2۰2۴ همچنان 

ادامه خواهد داشت.
یــک  شــکل  بــه  عمــارت  ایــن  اصلــی  اتــاق 
در  بیشــتر  و  شــده  ســاخته  ضیافــت  ســالن 
 ماه هــای فصل تابســتان مــورد اســتفاده قرار 

می گرفته است.

بر اســاس بیانیه وزارت فرهنگ ایتالیا، مالک 
این عمارت یک اشراف زاده و به احتمال زیاد 
یک ســناتور بوده که به لطف لوله های ســربی 
بیــن دیوارهــای پرنقــش و نــگار مهمانانــش 
ســرگرم  تماشــایی«  آبــی  »بازی هــای  بــا   را 

می کرده است.
بــا این حال بر اســاس این بیانیــه آنچه  »این 
اکتشاف را به یک یافته استثنایی تبدیل کرده، 
دیواری خارق العاده اســت که با موزاییکی به 
اصطاح »روستیک« پوشیده شده است که از 
نظر زمان شناســی و پیچیدگــی صحنه های به 

تصویر کشیده شده بی نظیر است.«
به گفتــه این وزارتخانــه، »توالــی پیچیده ای«  
از صحنه هــا از طریق »انــواع مختلف صدف، 
گرانبهــا،  شیشــه های  مصــری،  آبــی  ســنگ 
تکه هــای کوچک ســنگ مرمر ســفید یــا انواع 

دیگر سنگ ها« به تصویر کشیده شده است.

با صدور بیانیه ای؛
سازمان اسناد و کتابخانه ملی جنایات 

رژیم صهیونیستی را محکوم کرد

کشف یک خانه بی نظیر

بیانیه

باستان شناسی

نشســت خبری برنامه های مراسم وداع و تشییع 
پیکرهــای 2۸۰ شــهید گمنــام دفــاع مقــدس بــا 
حضور ســردار سرتیپ پاسدار حســن حسن زاده 
فرمانده ســپاه حضرت محمد رسول الله)ص( و 
اصحاب رســانه در ســالن قصر شیرین موزه ملی 

انقاب اسامی و دفاع مقدس برگزار شد.
در ابتدای این نشســت خبری ســردار حسن زاده 
گفت: سالروز شهادت حضرت زهرا)س(، سالروز 
گرامیداشــت شهید گمنام نامگذاری شده است، 
به همین دلیل چند ســالی اســت کــه همزمان با 
ســالروز شــهادت حضرت زهرا)س( پیکر مطهر 
شــهدای گمنــام بــه طــور همزمــان در تهــران و 

استان ها تشییع می شوند.
حضــرت  ســپاه  فرمانــده  ایســنا،  گــزارش  بــه 
محمــد رســول الله )ص( در ادامه ســخنان خود 
گمنــام  شــهید   2۸۰ مطهــر  پیکرهــای  افــزود: 
دفــاع مقــدس روز یکشــنبه 2۶ آذر مصــادف بــا 
ســالروز شــهادت حضرت فاطمه زهــرا )س( به 
و  کشــور  سراســر  اســتان های  در  همزمــان  طــور 
تهــران تشــییع می شــوند. ایــن شــهدا در مناطق 
و  دجلــه  شــرق  مهــران،  مجنــون،  عملیاتــی 

بصره، سومار، چزابه، شــرهانی، فکه، میمک و 
پنج شــیر به شــهادت رســیده اند. پیکر ۱۱۰ شهید 
گمنام در تهران و ۱۷۰ شهید گمنام در 3۰ استان 

دیگر تشییع خواهند شد. 
تمهیــدات ترافیکی، فرهنگی، امــدادی و برپایی 
موکــب بــرای تشــییع شــهدا در تهــران و مرکــز 

استان ها انجام شده است.

سردار حسن زاده ادامه داد: مراسم وداع در همه 
اســتان ها برگزار می شود. مراســم وداع در تهران 
شــنبه 2۵ آذر همزمان با شــب شهادت حضرت 
زهــرا )س( در موزه ملی انقاب اســامی و دفاع 
مقدس خواهد بود. تشییع شهدا یکشنبه 2۶ آذر 
۸ صبــح از مقابــل درب اصلــی دانشــگاه تهران 
آغــاز خواهد شــد و تا معراج شــهدا ادامه خواهد 
داشــت. تدفین شهدای گمنام از دوشنبه 2۷ آذر 
در تهران و مرکز استان ها در مکان هایی که از قبل 

تعیین شده اند، انجام می شوند.
فرمانده سپاه حضرت محمد رسول الله)ص( در 
پاســخ به پرســش خبرنگار مهر »آیا برای برنامه 
وداع یــا تدفین پیکر شــهدای گمنــام در مدارس 
برنامه ریزی شــده اســت؟« گفت: ســال گذشــته 
وداع  برنامه هــای  کشــور  سراســر  مــدارس  در 
بــا پیکــر شــهدای گمنــام همــراه بــا برنامه هــای 
فرهنگــی و هنری در مدارس انجام شــد که مورد 
اســتقبال دانــش آمــوزان قــرار گرفــت، امســال 
مــدارس  در  و  اســت  برقــرار  برنامــه  ایــن  هــم 
گمنــام  با پیکرمطهر شــهدای  وداع   مراســم 

انجام می شود.

در نشست خبری سردار حسن زاده؛

جزییات وداع با پیکر 28۰ شهید گمنام تشریح شد

شهید گمنام

کریســتوفر نولان در جوایز ساترن 2۰2۴ که جایزه 
مطرح ژانر محور است، تجلیل می شود.

بــه گزارش خبرگــزاری مهر بــه نقــل از هالیــوود 
ریپورتر، امیلی بانت بازیگر »اوپنهایمر« ساخته 
کریســتوفر نــولان، جایزه ســاترن را در مراســمی 
کــه ۴ فوریــه  )2۵ بهمن( برگزار می شــود، به این 

کارگردان اهدا می کند.
جفــری کاتزنبرگ، کوین فایگــی و جیمز کامرون 
دریافت کنندگان قبلی این جایزه رویایی هستند 
که برای تجلیل از فیلم های فانتزی، ترســناک یا 

علمی تخیلی اهدا می شود.
شروع کار جوایز ساترن به سال ۱۹۷3 برمی گردد. 
فانتــزی و  آکادمــی فیلم هــای علمــی تخیلــی، 
ایــن از نــولان بــرای نوشــتن  از  ترســناک پیــش 
می کنــد«،  آغــاز  »بتمــن  فیلم هــای  فیلمنامــه 
»شــوالیه تاریکــی«، »تلقیــن« و »بین ســتاره ای« 
تجلیل کرده بود. او برای کارگردانی »تلقین« نیز 

برنده شده بود.
کارگردانــی  و  نویســندگی  بــرای  او  امســال 
 R اوپنهایمر« که فیلمی زندگی نامه ای با درجه«
بود و به یک موفقیت تجاری بزرگ شگفت انگیز 
ســطح  در  دلار  میلیــون   ۹۵3 و  یافــت  دســت 
ایــن  جهــان فروخــت، تجلیــل می شــود.رییس 
آکادمــی از نولان به عنوان خالق آثار اســتثنایی و 

پیشگامانه ای که سال هاست مخاطبان را سرگرم 
کرده و با »اوپنهایمر« با کاوش در ظهور و عواقب 
مســابقه تسلیحات هسته ای به هنر سینما کمک 
می کند، وی را شایسته دریافت این جایزه خواند.

چندیــن فیلــم نــولان قباً جوایــز فیلم برتــر ژانر 

را بــه خــود اختصــاص داده بودنــد. »بتمن آغاز 
می کنــد« برنده بهتریــن فیلم فانتزی، »شــوالیه 
تاریکی« برنده بهترین فیلم اکشن یا ماجراجویی 
و »تلقیــن« و »بین ســتاره ای« هــم برنــده جایزه 

بهترین فیلم علمی تخیلی شده بودند.

برای فیلم »اوپنهایمر«؛

کریستوفر نولان جایزه ساترن را دریافت می کند

فیلم

خبـــر

 به بهانه برگزاری 
دادگاه منافقین؛

معامله با خون مردم

مســائلی مانند لزوم اســتفاده از زنان برای 
پوشــش خانه های تیمی و همچنین رقابت 
با ســازمان چریک های فدایی خلق ســبب 
شد تا رویکرد سازمان نسبت به زنان تغییر 
کــرده و درصــدد جــذب آنها برآیــد. همین 
مســئله سبب شــد زنانی به امید شرکت در 

مبارزه وارد این سازمان شوند.
به گزارش ایسنا، جلسه اول دادگاه اعضای 
گروهک مجاهدین خلق )منافقین( برگزار 
شــد که در این جلســه نماینده دادستان به 
قرائت کیفرخواست و اتهامات چهار نفر از 
متهمان ایــن دادگاه پرداخــت. این دادگاه 
مجموعــا ۱۰۵ متهم دارد. بــه همین بهانه 

مروری داریم بر جنایت های منافقین.
دهــه ۶۰، روزگاری بــا ماجراهــای عجیب و 
غریــب بــود. از یــک طــرف صدام ماشــین 
جنگــی خــود را روانه مرزهــای ایــران کرده 
بــود و از منظــری دیگــر اعضــای ســازمان 
گروهــک  همــان  یــا  خلــق  مجاهدیــن 
تروریستی منافقین با ترورهای متعددشان 
می کردنــد.  بــازی  خــون  کشــور  داخــل  در 
همچنیــن برکناری بنی صــدر و جو ملتهب 
دانشــگاه ها و مطالبات گروه ها عاملی شده 
بودنــد تا تن و روان وطــن  زخم های زیادی 

بردارد.
ایــن ســازمان در ســال ۱3۴۸ گــروه زنــان را 
تشــکیل داد که منصور بازرگان مســئول آن 
بــود. با طرحــی که در مرکزیــت به تصویب 
رسید، قرار شد در چارچوب ازدواج بستگان 
نزدیک کادرهــا و اعضای ســازمان، حضور 
زنــان در تشــکیات توجیه داشــته باشــد. با 
این حــال زنــان جذب  شــده بعــد از چندی 
در عمــل دیدند کــه درون گــروه مجاهدین 
از  بــر آن بســیار متفــاوت  و روابــط حاکــم 
تصوراتشــان قبــل از ورود بــه ایــن ســازمان 
اســت. این تغییــر رویکرد ســبب ســاز بروز 
جنایت هــا و تبعیض هــای بســیاری علیــه 

زنان شد.
برخورد با گروه هک های تروریستی در دهه 
۶۰ یکــی از اقدامات مهــم نیروهای امنیتی 
در حفــظ و ثبــات نظام جمهوری اســامی 
ایــران بــود. در این میان گروهــک منافقین 
با اعمال تروریســتی خود دســت به کشــتار 
مــردم زدند. برخی از جونــان فریب خورده 
که با تبلیغات جذب سازمان شده بودند با 
توبه نامه از زندان آزاد می شدند. یکی از این 
نمونه ها را می توان در آزادی های بی حساب 
و کتــاب منافقیــن توســط هیئت هــای عفــو 
دانســت کــه منافقیــن در بســیاری از موارد 
با توبه های نمایشــی آزاد شــده و دوباره به 

مجاهدین خلق می پیوستند.
شاید برای خیلی ها این تصور وجود داشته 
باشــند کــه دایــره ظلــم و ســتم، خیانــت، 
خشــونت و آدم کشــی منافقیــن نســبت به 
هم وطنــان خود در ســال های اولیه پیروزی 
انقاب اســامی و مشــخصاً اوایل دهه ۶۰، 
بــه کشــت و کشــتار، ناامنــی، آشــوب و... در 
محدوده شــهرها و کوچه های این مرزوبوم 
اسامی منتهی می شد، اما در همان سال ها 
بودند منافقینــی  جنــگ،  جبهه هــای  در  و 
کــه بــا دســتور روسای ســازمان خبیث خود 
به خدمــت ارتش بعثــی صــدام درآمده و 
بعضــاً هم وطنــان رزمنده خود را به شــکل 
ناجوانمردانــه کــه جزء مــرام این ســازمان 

تروریستی است، به شهادت می رساندند.
از  دربنــدی  غامحســین  ســرتیپ  امیــر 
همرزمان شهید سپهبد علی صیاد شیرازی 
بــا اشــاره بــه تبریــک صــدام بــه مســعود 
رجــوی ســرکرده گروهــک منافقیــن روایت 
می کند: بــر اســاس نامــه ای کــه از ســازمان 
استخبارات)ســازمان اطاعــات( عــراق به 
دســت مــا رســیده اســت، یــک روز بعــد از 
شهادت شهید سپهبد علی صیاد شیرازی، 
صــدام در تماس تلفنی، از مســعود رجوی 
خائن تشکر کرد و با خوشحالی به او تبریک 
گفت که توانســته اســت این افســر ایرانی را 
تــرور کند. در آن نامه به نقل از صدام آمده 
اســت کــه پرونده این افســر ایرانی تــا امروز 
روی میــز من باز بود و امــروز با ترور او آن را 
بستیم. شاید مفهوم حرف های صدام این 
باشــد که ایــن افســر ایرانی، همــه آرزوهای 
مــن را بر باد داد و نقشــه های مــرا نقش بر 
آب کرد. او حتی در یکی از جلسه های ستاد 
ارتش عراق گفتــه بود: »باید از فرماندهان 
جوان و جسوری مانند صیاد شیرازی در هر 

جنگی ترسید.«
ایــن اظهارات صدام نشــان داد که با وجود 
گذشــت ســال ها پــس از جنــگ تحمیلــی، 
دشــمن کینه جو همچنان دنبــال صیاد بود 
تا انتقام خود را از او بگیرد. اقدام دشــمنان 
در ترور شهید صیاد شیرازی نشان می دهد 
کــه او توانســته بــود در طول دفــاع مقدس 
ضربــات ســهمگینی بــر پیکر ارتــش بعث 
عراق و اســتکبار جهانــی وارد کند. صیاد در 
کنــار همــه ویژگی هــای معنــوی اش دارای 
یک نبــوغ و دانش نظامــی فوق العاده بود 
کــه باعــث می شــد در صحنــه کارزار بتواند 
اقدامــات نظامــی را بــه خوبــی طراحــی و 

فرماندهان و نیرو ها را سازماندهی کند.
این محاکمه به افکار عمومی داخل و خارج 
کشــور یادآوری می کند که ایران بزرگ ترین 
قربانــی تروریســم اســت و  و نقــض حقوق 
بشر در ایران نه توسط حکومت بلکه توسط 
یــک گــروه تروریســتی رخ داده اســت. دنیا 
بایــد بفهمــد حقوق بشــر چگونــه در ایران 
 بــا تــرور ۱۷ هزار نفــر از مردم عــادی نقض 

شده است.
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قـاب

سخن روز

 ما به این دلیل روی کره ی زمین زندگی میکنیم که از زندگی لذت ببریم؛ 
به حرف های کسانی که بشما چیزی غیر از این می گویند گوش ندهید

»کورت ونه گوت«

سوژه روز

رئیس اتحادیه فروشندگان خشکبار و آجیل تهران قیمت هر کیلو 
آجیل مخصوص شب یلدا را حداکثر ۴۸۰ هزار تومان اعام کرد.

غامرضــا خدامــی در گفت وگو با ایســنا، با اعام ایــن خبر اظهار 
کــرد: قیمت آجیل شــب یلــدای ممتاز که شــامل پســته اکبری یا 
احمدآقایــی ممتاز، بــادام هندی، مغزگردو، انجیــر، مغز فندوق 
خــام، بادام پوســت کاغــذی، توت، کشــمش، مویز و برگــه زردآلو 

می شود، حداکثر ۴۸۰هزار تومان است.

قیمتآجیلشبیلدااعلامشد

فوق تخصص غدد و متابولیســم گفــت: داروهای 
جدید دیابت می توانند در کاهش عوارض قلبی و 
عروقی و کلیوی در بیماران دیابتی اثر گذار باشد.  

دکتــر علیرضا اســتقامتی درباره مزایــای داروهای 
جدیــد شــامل  داروهــای  گفــت:  جدیــد،  دیابــت 
قرص های خوراکی و داروهای تزریقی می شود. در 
حال حاضــر در دنیا دو گــروه داروی جدید داریم؛ 
یــک گــروه قرص هــای خوراکی کــه ترکیبــات مهار 
کننــده ای دارند و غیر از کاربردشــان در کنترل قند 
خــون، مزایای دیگری نیــز دارند. یکی از این مزایا، 
اثرگــذاری روی کاهــش مشــکات قلبــی و عروقی 
اســت که خطــر ابتا بــه آن در افــراد دیابتــی زیاد 
اســت و درواقع می تواند ریســک ایــن بیماری ها را 
کاهــش دهــد. از اثــرات ایــن داروهــای خوراکی در 
بیماران دیابتی برای گروهی از بیمارانی اســت که  
نارســایی قلبی و عروقی دارند و این مواد می تواند 
میزان بستری و یا تشدید حمات نارسایی قلب را 
کاهش دهد. مزیت دیگر این داروها نیز این اســت 
که می توانند پیشــرفت بیماری های مزمن کلیوی 
را کاهــش دهنــد و درنتیجه نیــاز به دیالیــز را تا ده 

سال به تأخیر بیندازند.
از  دیگــر  گــروه  یــک  امــا  داد:  ادامــه  اســتقامتی 
داروهــا، داروهای تزریقی هســتند ایــن در حقیقت 
تحریک کننــدگان هورمون GLP۱هســتند. برخی از 
این داروها  روزانه یا هفتگی هستند و مزیت کاهش 
ریســک بیماری هــای قلبــی و عروقــی را دارنــد و تا 
حدودی نیز مزیت کاهش ریسک بیمارهای کلیوی 
را نیــز دارند اما مانند گروه قبلی در نارســایی قلبی 

اثر ندارند .
اســتقامتی به انســولین جدیدی که به تازگی توسط 
شــرکت نــوو نوردیســک پــارس وارد بازار شــده نیز 
اشاره  و تأکید کرد: این انسولین نسل جدید، شامل 
دو انسولین مختلف ســریع الاثر و بسیار طولانی اثر 
اســت که به نســبت 3۰ درصد انسولین سریع الاثر 
و ۷۰ درصد انســولین بسیار طولانی اثر در یک قلم 
به بیمار ارائه می شــود. اینهــا درواقع باهم ترکیب 
نمی شــوند بلکه به نســبت 3۰ بــه ۷۰  در یک قلم 

قرار می گیرند. 
درواقــع بخــش ســریع الاثر ایــن دارو، بافاصله در 

بیمــار اثــر می گــذارد و آن  یکی که پایه هســت پس 
از تزریــق، آرام آرام در جریــان خــون فــرد مبتا به 

دیابت آزاد می شود.
این فوق تخصص غدد و متابولیســم توضیح داد: 
دو نوع ترشــح انسولین در بدن داریم؛ یکی ترشح 
پایه و دیگری ترشح ســریع که به غذا ارتباط دارد. 
انسولین پایه هیچ ربطی به غذا ندارد. لوزالمعده 

طی 24 ساعت، انسولین پایه را می سازد. 
اســت همــان  قلــم  ایــن  در  کــه  آن ۷۰درصــدی 
انســولین پایه اســت که به طور 24 ســاعته زیر جلد 
آزاد می شــود و اثرات پایه را اعمال می کند. اما آن 
بخش  3۰ درصد همان انســولین از نوع تغذیه ای 
اســت کــه برحســب چگونگــی نیــاز فــرد می تواند 

یک بار یا بیشتر از آن استفاده کند. 
در واقــع انســولین پایــه تغییری نمی کنــد اما جزء 
ســریع، می توانــد در صــورت نیاز  یک بار یــا دو بار 
به فرد تزریق شــود که در همیــن تزریق، تمام نیاز 
فرد به انســولین را در 24 ساعت پوشش می دهد. 
ایــن تزریق اگر یک بار با دو بار اتفاق بیفتد درواقع 
راحتــی فــرد را بــه دنبــال دارد و بهتــر از چندبــار 
تزریــق طی شــبانه روز اســت و راحتی تزریــق را به 
دنبال دارد و نیاز فرد بیمار به تزریق های پی درپی 

و هزینه هــای ناشــی از آن را کمتــر می کنــد. او بــه 
انسولین های آینده نیز اشاره کرده و گفت:  در حال 
حاضــر مطالعاتــی بــر روی تزریــق انســولین های 
هفتگــی در حال انجام اســت. هــم در دیابت نوع 
یک و هم در نوع دو، تعداد 6 سری مطالعه انجام 

شده است. 
درواقــع تحقیقــات بــر ایــن مبنــا اســت کــه تزریق  
هفتــه ای یک بار هــم می تواند ماننــد روزی یک بار 
کمک کننــده و بــرای کاهش قند خون، مؤثر باشــد 
و ایــن می توانــد یک پیشــرفت خیلی بــزرگ برای 

درمان دیابت به شمار برود.
این پزشــک متخصــص با اشــاره به اینکــه درمان 
دیابت، درمان پیچیده ای اســت خاطرنشــان کرد: 
مــا هیــچ دو بیمار دیابتــی نداریم کــه دقیقا مانند 
هم باشــند و همه چیز برمی گردد به اینکه فرد چه 

شرایطی داشته باشد . 
بســته بــه تشــخیص پزشــک و شــرایط بیمــار بــا 
مصــرف داروهــای نســل جدیــد، میــزان داروهای 
بیمار کم یا قطع می شود اما آنچه مشخص است 
ایــن خواهدبود که نســل جدید داروهای انســولین 
به تنهایی و یا در کنار قرص های خوراکی در کاهش 

قند خون به فرد مبتا به دیابت کمک می کنند.

کاهشعوارضدرافراددیابتی
بانسلجدیدانسولین
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